
ACTA Nº 5 - PLE ORDINARI DÍA 31/05/2018.
A Paiporta,  sent  les  20.30  hores  del  dia  31/05/2018,  prèvia  la  corresponent  convocatòria  i  sota  la
Presidència  de  l’alcaldessa,  Sra.  Isabel  Martn  Gómez,  assistda  del  secretari  de  la  Corporació,  Sr.
Francisco Javier Llobell Tuset, es reuneixen en la sala de plens de la Casa Consistorial, amb l'objecte de
celebrar sessió ordinària,  en primera convocatòria,  els  membres de la Corporació que a contnuació
s'expressen:
ALCALDESSA – PRESIDENTA:  Isabel Martn Gómez  Compromís per Paiporta)

REGIDORS/ES:

Josep Val Cuevas  Compromís per Paiporta)

Beatriz Jiménez Jiménez  Compromís per Paiporta)

Antoni Torreño Mateu  Compromís per Paiporta)

Guillem A. Montoro López  Compromís per Paiporta)

Vicent Ciscar Chisbert  Grup Socialista)

María Isabel Albalat Asensi  Grup Socialista)

Ricard Benlloch Campos  Grup Socialista)

Alejandro Jorge Sánchez Tarazona  Grup Socialista)

Alberto Torralba Campos  POD-EU)

María Teresa Verdú Cantó  POD-EU)

Vicente Ibor Asensi  Grup Popular)

María Isabel Chisbert Alabau  Grup Popular)

María Esther Gil Soler  Grup Popular)

María Consuelo Lisarde Marín  Grup Popular)

Alejandro Gutérrez Martnez  Grup Popular)

Amparo Ciscar Navarro  Grup Popular)

José Antonio Salvador Paredes  Ciudadanos)

María Consolación Tarazona Bañuls  No adscrita)

SECRETARI: Francisco Javier Llobell Tuset

No assisteixen, però excusen la seua no-assistència els membres de la Corporació, Sra. Zaira Martnez
Chisbert  Compromís per Paiporta) i Sr. Luis Tomás Ródenas Antonio  Grup Popular).

Declarat públic l'acte i  oberta la sessió per la Sra. Alcaldessa, es procedeix a tractar els assumptes i
adoptar els acords sobre els expedients inclosos en el següent

ORDRE DEL DIA
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1.HISENDA I  ADMINISTRACIÓ GENERAL -  02267/2018 –  Donar  compte  de l'escrit  de  la  regidora  de
l'Ajuntament, Sra. Mª Consolación Tarazona Bañuls comunicant el seu abandonament del grup polítc
municipal Ciudadanos i de l'escrit del regidor, Sr. José Antonio Salvador Paredes comunicant ser el nou
portaveu del mateix grup, així com aprovació del règim jurídic aplicable i del consegüent augment en un
membre de les comissions informatves de totes les àrees municipals.

2.SECRETARIA.- Aprovació, si escau, de l'acta nº 4/2018, de 26 d'abril.

3.SECRETARIA.- Resolucions dictades per l'Alcaldia i Regidories delegades des de l'últma sessió ordinària
del Ple.

4.SECRETARIA.- Sessions de Junta de Govern Local celebrades des de l'últma sessió ordinària del Ple.

5.URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT - 772/2018/ACU - Aprovació conveni per a la consttució
en el si de l’EMSHI de la Junta d'usuaris d'abocaments als sistemes generals de sanejament de l'Àrea
Metropolitana de València.

6.URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT - 00995/2018 - Aprovació de la revisió de preus 2018
del contracte de manteniment del clavegueram.

7.HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  01680/2018  -  Aprovació  de  la  revisió  de  preus  2018  del
contracte de l'arrendament d'un local per a les dependències de la policia municipal.

8.HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  766/2018/ACU  -  Aprovació  acord  relatu  a  consolidació  i
estabilització d'ocupació d'aquest Ajuntament.

9.HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL -  768/2018/ACU - Modifcació artcle 12 del  Reglament de la
Mesa general de Negociació quant al termini antelació convocatòria.

10.HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 02124/2018 - Declarar com d'interès municipal, en atenció al
seu caràcter social, el lloguer d'habitatges desenvolupat per l'Enttat d'Infraestructures de la Generalitat
 EIGE).

11.HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL.-  759/2018/ACU  -  Estat  d'execució  del  pressupost  del  1r
trimestre 2018.

12.HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  762/2018/ACU  -  Dació  de  compte  del  període  mitjà  de
pagament del 1r trimestre de 2018.

13.HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL -  16/2018/PGRU - Proposta de resolució del grup municipal
Socialista, sobre la liberalització de l'AP7.
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14.CULTURA - 02336/2018 – Ratfcació del Decret d'Alcaldia nº 608/2018, de 18 de maig, d'adhesió de
l'Ajuntament a la Declaració per l'Oci Educatu  Ens reunim amb altres valors (2016)”.

15.BENESTAR SOCIAL.- 02084/2018 - Adhesió i assumpció de compromís a la xarxa de municipis protegits
contra la violència de gènere de la Diputació de València.

16.BENESTAR SOCIAL - 15/2018/PGRU - Moció que presenta l'equip de govern de Paiporta per a mostrar
el rebuig a la sentència de l'Audiència Provincial de Navarra en el cas  La Manada .

17.MOCIONS.

18.PRECS I PREGUNTES.

1.- HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 02267/2018 - DONAR COMPTE DE L'ESCRIT DE LA REGIDORA
DE  L'AJUNTAMENT,  SRA.  Mª  CONSOLACIÓN  TARAZONA  BAÑULS  COMUNICANT  EL  SEU
ABANDONAMENT DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL CIUDADANOS I DE L'ESCRIT DEL REGIDOR, SR. JOSÉ
ANTONIO SALVADOR PAREDES COMUNICANT SER EL NOU PORTAVEU DEL MATEIX GRUP, AIXÍ COM
APROVACIÓ DEL RÈGIM JURÍDIC APLICABLE I DEL CONSEGÜENT AUGMENT EN UN MEMBRE DE LES
COMISSIONS INFORMATIVES DE TOTES LES ÀREES MUNICIPALS. 

1.- La regidora de l'Ajuntament, Sra. Mª. Consolación Tarazona Bañuls ha presentat un escrit de data 30
d'abril de 2018  amb entrada en el Registre general de l'Ajuntament nº 9.518 del mateix dia) comunicant
el seu abandonament del grup polítc municipal Ciudadanos per a passar a ser regidora no adscrita a cap
grup, sol·licitant la seua adscripció a la totalitat de les comissions informatves municipals i al Consell
d'Administració de l'Enttat Pública Empresarial  Empresa de Servicis de Paiporta   ESPAI) en la seua
nova condició.

2.- El regidor de l'Ajuntament, Sr. José Antonio Salvador Paredes, ha presentat en data 3 de maig de 2018
en el Registre general de l'Ajuntament  registre d'entrada amb el nº 9.794) escrit  mitjançant el qual
sol·licita se li tnga com a portaveu del grup polítc municipal Ciudadanos i se li adscriga en representació
del seu grup a totes les comissions així com a qualsevol òrgan col·legiat municipal en el qual Ciudadanos
haja de tenir representació.

3.- Els grups polítcs municipals es troben regulats en l'artcle 73.3 de la Llei reguladora de les bases de
règim  local   LRBRL),  en  la  redacció  donada  per  la  Llei  57/2003,  de  16  de  desembre.  La  regulació
reglamentària dels grups polítcs municipals es conté en els artcles 23 a 29 del Reglament d'organització,
funcionament i règim jurídic de les enttats locals  ROF), aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de
novembre, en el que no contradiga la regulació de la LRBRL.

4.- Conforme a aquesta normatva, els membres de la Corporació poden abandonar el grup polítc al qual
pertanguen,  tenint  la  consideració  de  membres  no  adscrits.  Segons  la  Jurisprudència  del  Tribunal
Consttucional  i  del  Tribunal  Suprem, els  membres de la  Corporació  no adscrits  conserven els  drets
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polítcs bàsics que els  corresponen com a representants polítcs,  assenyalant-se com a tals  el  dret a
intervenir com a membres de ple dret del Ple de la Corporació i de les comissions informatves. Per tant,
procedeix augmentar el nombre de membres de les comissions informatves municipals  en un més,
perquè puguen formar part de les mateixes tant el representant del grup Ciudadanos com la regidora no
adscrita. Amb açò no s'altera substancialment el règim de majories d'aquests òrgans municipals, per la
qual cosa no resulta necessari modifcar el nombre de representants dels altres grups municipals en els
mateixos.

5.- Quant a la sol·licitud de la Sra. Mª Consolación Tarazona de formar part del Consell d'Administració
d'ESPAI,  es considera que no té dret a pertànyer a aqueix òrgan col·legiat d'acord amb l'establit  en
l'artcle 9 dels estatuts d'ESPAI  text refós publicat en el Butllet Ofcial de la Província de València nº 81
de 29 d'abril  de 2016),  que determinen que els vocals polítcs d'aquest òrgan de govern i  gestó de
l'enttat són els membres de la Corporació designats pel Ple en proporció al nombre de membres dels
diferents grups municipals. Sense que es considere necessària la seua presència en aquest òrgan per a
poder exercir  les seues funcions bàsiques representatves,  doncs ESPAI  pertany a l'àrea d'Hisenda i
Administració General, i com a membre de la comissió informatva d'aqueixa àrea pot exercir el seu dret
a estar informada i formular les propostes que corresponguen respecte a l'enttat.

6.- En la LRBRL s'estableix de manera expressa que:  Els drets econòmics i polítcs dels membres no
adscrits no podran ser superiors als que els hagueren correspost de romandre en el grup de procedència
 ...) . Per açò, i a l'efecte del cobrament d'indemnitzacions per assistències a les comissions informatves,
es considera procedent limitar-les a un màxim de tres assistències al mes, que és el que venia percebent
en l'actualitat per ser membre de tres comissions informatves.

7.- Respecte a la sol·licitud del Sr. José Antonio Salvador, es considera que en quedar com a únic membre
del grup polítc municipal Ciudadanos, li correspon ser portaveu del mateix, així com formar part com a
membre de ple dret de totes les comissions informatves i  altres òrgans col·legiats municipals en els
quals  el  seu  grup  haja  d'estar  representat.  I  que  ha  de  cobrar  per  açò  les  indemnitzacions  per
assistències que té establides l'Ajuntament, sense que li siga aplicable la limitació indicada per al cas de
la Sra. Mª Consolación Tarazona.

I en virtut de quant antecedeix, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, adopta el següent acord:

PRIMER.- Quedar assabentat de l'escrit de data 30 d'abril de 2018  amb entrada en el Registre general de
l'Ajuntament nº 9.518 del mateix dia) presentat per la Sra. Mª Consolación Tarazona Bañuls comunicant
el seu abandonament del grup polítc municipal Ciudadanos per a passar a ser regidora no adscrita a cap
grup, i sol·licitant la seua adscripció a la totalitat de les comissions informatves municipals i al Consell
d'Administració de l'Enttat Pública Empresarial  Empresa de Servicis de Paiporta   ESPAI) en la seua
nova condició.

SEGON.- Quedar assabentat de l'escrit presentat en data 3 de maig de 2018 en el Registre general de
l'Ajuntament  registrat d'entrada amb el nº 9.794) pel Sr. José Antonio Salvador Paredes, mitjançant el
qual  sol·licita  se  li  tnga  com a  portaveu  del  grup  polítc  municipal  Ciudadanos  i  se  li  adscriga  en
representació del seu grup a totes les comissions així com a qualsevol òrgan col·legiat municipal en el
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qual Ciudadanos haja de tenir representació.

TERCER.- Estmar la sol·licitud de la Sra. Mª Consolación Tarazona Bañuls de formar part com a membre
de ple dret de totes les comissions informatves de les àrees municipals, amb l'única limitació que no
podrà percebre més de tres indemnitzacions per assistències al mes.

QUART.- Desestmar la sol·licitud de la Sra. Mª Consolación Tarazona Bañuls de formar part del Consell
d'Administració de l'Enttat Pública Empresarial  Empresa de Servicis de Paiporta   ESPAI), per no estar
prevista  en  els  estatuts  d'aqueixa  enttat  i  no  formar  part  dels  drets  bàsics  representatus  que  li
corresponen com a regidora no adscrita.

CINQUÉ.- Estmar la sol·licitud del Sr. José Antonio Salvador Paredes que se li adscriga en representació
del grup Ciudadanos a totes les comissions així com a qualsevol òrgan col·legiat municipal en el qual el
seu grup haja de tenir representació.

SISÉ.- Modifcar el nombre de membres de les comissions informatves de les àrees municipals establit
en l'apartat  tercer  de l'acord plenari  de data  de juliol  de 2015  publicat  en el  Butllet Ofcial  de la
Província de València nº 145 del dia 30 de juliol de 2015), que passarà a ser d'onze membres, amb la
mateixa  composició  aprovada,  però afegint  al  fnal  del  text  que:   També formarà  part  de totes  les
comissions informatves municipals la regidora no adscrita, Sra. Mª Consolación Tarazona Bañuls. 

SETÉ.-  Notfcar el  present acord a les  persones interessades,  publicar-ho en el  Butllet Ofcial  de la
Província, i seguir en l'expedient el procediment i els tràmits establits legalment.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

La  regidora  delegada  de  l'àrea  d'Hisenda  i  Administració  General,  Sra.  Beatriz  Jiménez,  explica  la
proposta d'acord i l'informe emés pel Sr. Secretari.

La Sra. Mª Consolación Tarazona manifesta que la decisió que ha pres ha sigut més forçada que per
qüestons personals. Només vol dir a totes les persones que li  han votat que esten tranquil·les, que
seguirà representant-los de la mateixa manera, encara que no forme part de cap partt polítc, que està
ací per a tot el que necessiten com fns ara ha fet, que contnuarà treballant com fns ara i que no dubten
a buscar-li, com estan fent, per a qualsevol problema que tnguen. I que està a la seua disposició, com ho
ha estat i seguira estant.

Sr.  José Antonio Salvador agraeix  a  la  Sra.  Mª Consolación Tarazona en nom de tota  l'agrupació de
Ciudadanos de Paiporta, en nom de totes les persones afliades de l'agrupació i en nom propi l'haver
adoptat aquesta decisió.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, manifesta que la decisió que ha pres la Sra. Mª Consolación
Tarazona està emparada per la llei, perquè es vota a persones concretes, amb nom i cognoms, encara

Pàgina 5 de 77

Identificador pD8n BQiM Nfrf fZZ7 uI0o Y1Md jZE=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



que fguren dins d'una llista presentada per un partt. Assenyala que exista una tensió evident entre els
dos membres del grup Ciudadanos. I conclou que la decisió adoptada per la Sra. Consolación Tarazona
d'abandonar el grup Ciudadanos els mereix tot el seu respecte.

El portaveu del grup Compromís, Sr. Josep Val, expressa que tots els regidors i regidores s'han presentat
per una organització polítca. Diu que respecten la llibertat de la regidora per a abandonar el seu grup
polítc però considera que és insufcient l'explicació que ha donat dels motus d'aqueixa decisió. Creu
que és en el Ple on correspon donar aquesta explicació. Finalment, assenyala que en els tres anys de
mandat  de l'actual  Corporació,  amb gran nombre de propostes i  projectes,  les  intervencions com a
portaveu de la Sra. Mª Consolación Tarazona han sigut escasses i  les seues propostes anecdòtques.
Pensen que a la ciutadania li agradaria que se li explicaren les diferències evidents que des del principi
han tngut els dos membres del grup Ciudadanos. I demana a Sr. José Antonio Salvador que aclarisca les
manifestaciones públiques que ha realitzat després de l'abandó del grup per part de la regidora sobre
que: “Ara podrem començar a treballar”. I a la Sra. Mª Consolación Tarazona, les seues declaracions que
fns ara havia estat sola i havia fet el que havia pogut. Però a partr d'ara estarà acompanyada i serà
diferent.

El portaveu del grup Socialista, Sr. Vicent Ciscar, exposa que el seu grup respecta les decisions personals
que s'han pres, i que els sembla bé que donen explicacions si és que volen donar-les. Finalment dóna la
benvinguda a la Sra. Mª Consolación Tarazona com a regidora no adscrita i al Sr. José Antonio com a
portaveu del grup Ciudadanos.

El portaveu del grup Pod-EU, Sr. Alberto Torralba, considera que l'abandó del seu grup per part de la
regidora suposa un fet lamentable i greu, encara que no la critcaran perquè respecten la seua decisió.
Assenyala que Pod-EU no comparteix les postures polítques que ha mantngut el grup Ciudadanos. I
quant al Sr. José Antonio Salvador, manifesta que no sap si felicitar-lo pel seu nou càrrec de portaveu o
donar-li el condol per això.

El Sr. José Antonio Salvador contesta a la manifestació del Sr. Vicente Ibor que exista tensió entre els dos
membres del grup Ciudadanos, assenyalant que ha deixat clar i repeteix en aquest moment l'agraïment a
la Sra.  Mª Consolación Tarazona en nom de l'agrupació i  de  totes  les  persones afliades.  El  Sr.  Ibor
dedueix que hi ha tensió entre els dos. Les coses de casa es queden a casa. Considera que el portaveu
del grup Popular vol traure partt del que li interessa, la qual cosa és perfectament legal encara que li
sembla poc ètc. Contesta la petció d'aclariment del Sr. Josep Val sobre les seues manifestacions sobre
que ara podrem començar a treballar dient que no cap cap dubte, especialment a l'equip de govern, que
ha estat on se li ha cridat i, fns i tot, més, tots els dies, assistnt a Consells d'Administració, Meses de
contractació, Meses de Negociació, Consell Local de Comerç, etc. I en totes les reunions disposat a tot.
Creu que en aquest sentt ha complit. Respecte a les actuacions que ha dut a terme en la Corporació
recorda la seua intervenció en la renovació del contracte de l'aparcament de camions, que van critcar
durament. I també el tema de la seguretat social. Afg que ells no vénen d'una societat polítca sinó d'una
societat civil, i entenen que, a ell partcularment, li queda molt per aprendre i està aprenent. A vostés els
correspon governar i  a nosaltres, l'oposició,  fscalitzar,  i  aqueix és el seu treball.  Si  ho fa bé o no el
decidiran els  ciutadans i  ciutadanes,  igual  que jutjaran el  treball  de vostés.  Creu que tots els  grups
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polítcs han fet coses bé, tant el  PSOE, el  PP i  l'actual equip de govern, i  que també tots fan coses
malament, poques o moltes. Donaran suport a les coses que facen bé, i les que facen malament les
intentaran canviar, encara que està segur que tampoc ho encertaran del tot. Agraeix les paraules de
benvinguda com a portaveu del Sr. Josep Val i de Sr. Vicent Ciscar. I també les del Sr. Alberto Torralba,
com  sempre  amb  el  seu  estl  peculiar.  Finalment,  reitera  que  no  farà  comentaris  respecte  a  les
manifestacions del Sr. Vicente Ibor sobre la tensió que diu ha existt entre els dos membres del grup
Ciudadanos, que més bé ha sigut entre les persones afliades de l'agrupació encara que s'haja concretat
en un grup de dos regidors. Encara que el Sr. Ibor vulga traure partt d'això, que potser arriba a ministre,
encara que serà difcil perquè cada vegada queden menys del PP.

Finalment, la Sra. Alcaldessa indica que el treball  de l'oposició, més que estar present en els òrgans
col·legiats, consisteix a presentar propostes.

2.- SECRETARIA.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA Nº 4/2018, DE 26 D'ABRIL.

L'Alcaldia-Presidència pregunta als  membres del  Ple de la  Corporació,  si  algun d'ells  ha de formular
observació a l'acta nº 4/2018 de 26 d'abril. El Ple de la Corporació municipal, conforme a allò preceptuat
en l'artcle 91 del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les enttats locals, aprovat
per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, acorda, per unanimitat, aprovar l'acta en els termes
que fguren en l'esborrany de la mateixa.

3.-SECRETARIA.- RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA I  REGIDORIES DELEGADES DES DE
L'ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE.

En compliment de l'establit en els artcles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de règim local, i 42 del
Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les enttats locals, s'informa a la Corporació
municipal de les Resolucions de l'Alcaldia i Regidories delegades d'àrea hagudes des de l'últma sessió
ordinària del Ple, segons consta en els llibres corresponents de la Corporació, el resum de la qual és el
següent:

NOMBRES DE DECRETS
TOTAL DECRETS

EMESOS
nº 413/2018, de 10 d'abril, al nº 572/2018, de 14 de maig  tots 
dos inclusivament)

160

El Ple en queda assabentat.

4.- SECRETARIA.- SESSIONS DE JUNTA DE GOVERN LOCAL CELEBRADES DES DE L'ÚLTIMA SESSIÓ
ORDINÀRIA DEL PLE.
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En compliment de l'establit en els artcles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de règim local, s'informa a
la Corporació municipal dels acords de la Junta de Govern Local adoptats des de l'últma sessió ordinària
del ple, segons consta en les actes corresponents, el resum de les quals es detalla:

Nº D'ACTA DATA DE LA SESSIÓ
7 7 de maig de 2018
8 21 de maig de 2018

El Ple en queda assabentat.

5.- URBANISME, MEDI AMBIENT I  SOSTENIBILITAT -  772/2018/ACU - APROVACIÓ CONVENI
PER A LA CONSTITUCIÓ EN EL SI DE L'EMSHI DE LA JUNTA D'USUARIS D'ABOCAMENTS ALS
SISTEMES GENERALS DE SANEJAMENT DE L'ÀREA METROPOLITANA DE VALÈNCIA.

L'Enttat Metropolitana de Serveis Hidràulics  va ser creada per Llei 2/2001, d'11 de maig, de creació i
gestó d'àrees metropolitanes a la Comunitat Valenciana. 

Actualment la Llei 8/2010, de 23 de juny, de règim local de la Comunitat Valenciana conté en el seu Títol
V la regulació de les àrees metropolitanes en els artcles 73 a 87 i deixa en vigor la Disposició Addicional
Primera de la Llei  2/2001, de creació de l'Enttat Metropolitana sobre la base de la qual  ostenta, la
competència  del servei  d'aigua  en  alta,  la  producció  i  subministrament  fns  al  punt  de  distribució
municipal. Així mateix, podrà exercir les facultats reconegudes en aquesta matèria a les Corporacions
locals  en la  Llei  2/1992,  de 26 de març,  de la  Generalitat  Valenciana,  de sanejament  de les aigües
residuals de la Comunitat Valenciana.

La pertnença a l'àrea metropolitana no resulta disponible per a municipis afectats, els municipis que la
componen es troben inclosos ope legis.

La competència en matèria d'aigües, tant proveïment com a  sanejament, s'exerceixen per l'EMSHI per
disposició  autonòmica.  Per  Resolució  del  director  de  l'Aigua  de  la  Conselleria  d'Agricultura,  Medi
Ambient, Canvi Climàtc i Desenvolupament Rural de 23 de juny de 2015 s'atorga a l'EMSHI l'autorització
d'abocament d'aigües residuals  depurades al mar a través de l'emissari submarí de Pinedo, proposant-
se en aquesta  mateixa resolució la possibilitat de consttuir una Junta d'usuaris que s'encarregue de
l'atenció i les responsabilitats de l'abocament,  ja que els municipis que conformen l'EMSHI no aboquen
íntegrament a l'emissari  submarí de Pinedo i difcilment van a assumir els costos i  la gestó que açò
genere. Dels 51 municipis que componen l'EMSHI,  coincideixen en l'abocament, 19 municipis.

Vist l'acord de la Junta de Govern de l'EMSHI de 12 d'abril de 2018.

Tenint en compte el que es disposa en l'art. 22 en relació amb el 47.2.g) tots dos de la Llei 7/1985, de 2
d'abril, reguladora  de les bases de règim local, l'òrgan competent per a aprovar la pertnença a la Junta
d'Usuaris i el conveni que regula la seua consttució, és el Ple de l'Ajuntament per majoria absoluta del
nombre legal de membres.
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Considerant que el conveni  per a la consttució de la Junta d'Usuaris compleix el que es disposa en els
arts.  47  i  següents  de  la  Llei  40/2015,  d'1  d'octubre,  de  règim  jurídic  del  sector  públic,  aquest
Ajuntament Ple, per unanimitat, amb 19 vots a favor que consttueixen la majoria absoluta del nombre
legal dels seus membres, adopta el següent acord:

PRIMER.-  Aprovar  la  pertnença  de  l'Ajuntament  de  Paiporta  a  la  Junta  d'Usuaris  d'abocaments  als
sistemes generals de sanejament de l'Àrea Metropolitana de València que es consttueix en el si  de
l'EMSHI i el Conveni que la consttueix.

SEGON.- Facultar a l'Alcaldia perquè signe el Conveni i quants documents siguen necessaris en execució
d'aquest acord.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

Per  part  de  l'equip  de  govern  defensa  la  proposta  el  regidor  delegat  de  l'àrea  d'Urbanisme,  Medi
Ambient i Sostenibilitat, Sr. Josep Val, qui explica que des de l'any 2015 la Conselleria d'Agricultura, Medi
Ambient, Canvi Climàtc i Desenvolupament Rural té delegada en l'EMSHI la gestó de la depuradora de
Pinedo i del col·lector oest  sistema Pinedo). S'han plantejat difcultats a l'hora de repartr les despeses
entre els municipis afectats perquè aquest sistema de depuració afecta solament a 19 dels 50 municipis
que integren l'enttat, principalment a la ciutat de València i als municipis de l'Horta Sud. Per això, s'ha
plantejat la creació d'una junta d'usuaris i usuàries del sistema Pinedo dins de l'EMSHI. En aquesta junta,
la representació de Paiporta és molt reduïda, ja que afecta a una població d'aproximadament milió i mig
d'habitants.

El  portaveu  del  grup  Popular,  Sr.  Vicente  Ibor,  expressa  que  en  aquest  assumpte  hi  ha  dos  punts
controvertts: el primer, la responsabilitat civil i penal que es derive dels abocaments, que pot ser molt
greu, i  que assumirà tota la  junta d'usuaris  i  usuàries,  encara que les infraccions les cometa un sol
municipi.  I  en  segon  lloc,  els  mitjans  personals  i  materials  que  requereix  la  consttució  de la  junta
d'usuaris i usuàries, i que costarà diners. Fins ara, la gestó d'aquests pagaments no suposava cap cost
addicional,  però  a  partr  d'ara  les  noves  despeses  deberan  ser  coberts  amb  les  aportacions  dels
municipis  integrants de la junta d'usuaris  i  usuàries.  No obstant això, manifesta que el  vot del  grup
Popular serà afrmatu, perquè estan convençuts que la solució que es planteja pretén donar el millor
servei a la ciutadania amb el menor cost possible, i és raonable que per a això es consttuïsca la junta
d'usuaris i usuàries d'aquest sistema de depuració.

El portaveu del grup Socialista, Sr. Vicente Ciscar, també manifesta que el seu grup votarà a favor de la
proposta, que ha sigut estudiada amb tot detall des de l'EMSHI, enttat en la qual partcipen tots els
grups municipals, sense que ells aprecien cap inconvenient a la solució adoptada.

Per part del grup Pod-EU intervé la regidora, Sra. Mª Teresa Verdú, que també dóna suport a la proposta,
ja  que  la  responsabilitat  i  la  solidaritat  entre  els  diferents  usuaris  i  usuàries  d'aquest  sistema  de
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depuració és el motu de creació de la junta, i estan segurs que funcionarà bé.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, expressa que es va abstndre en la comissió
informatva  per  considerar  necessari  estudiar  l'assumpte  abans  de  pronunciar-se,  però  una  vegada
estudiat votarà a favor de la consttució de la junta amb els 19 municipis que utlitzen el sistema de
depuració Pinedo, que podran resoldre junts els problemes comuns que es plantegen.

La regidora no adscrita, Sra. Mª Consolación Tarazona, considera que la consttució de la junta d'usuaris i
usuàries que es proposa és bona per al poble, per la qual cosa li donarà suport.

6.- URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT - 00995/2018 - APROVACIÓ DE LA REVISIÓ
DE PREUS 2018 DEL CONTRACTE DE MANTENIMENT DEL CLAVEGUERAM.

Vist l'expedient de revisió de preus del contracte de servei de manteniment del clavegueram municipal
corresponent a l'any 2018,  i   quants informes i  documents obren en el  mateix  i   sobre la  base dels
següents:

I.- ANTECEDENTS

I.1.- Contracte administratu de manteniment del clavegueram municipal que s'addiciona a la concessió
del  serveis  de proveïment  i  distribució  de  l'aigua  potable  en  el  municipi  de  Paiporta,  subscrit  amb
l'empresa  OMNIUM  IBERICO  SA,  en  data  29  d'abril  de  2005.  En  la  Clàusula  QUARTA  del  mateix,
s'estableix que el contracte es revisarà anualment conformement a l'IPC de l'any anterior publicat per
Insttut Nacional d'Estadístca.

I.2.- Instància d'OMNIUM IBERICO SA, de 20 de febrer de 2018  RE nº2018004808) en la qual se sol·licita
es revisen el preu del contracte corresponent a l'any 2018. Indicant que l'IPC a aplicar en l'exercici 2018
és de l'1,1%, calculat  de desembre de 2016 a desembre de 2017,  segons comprovant de l'INE que
s'adjunta. Afegint que l'import sobre el qual s'aplicarà l'actualització de preus serà l'import facturat l'any
2017  de  118.673,40  €  sense  IVA,  per  la  qual  cosa  l'any  2018  correspondrà  facturar  l'import  de
119.978,81 €.

I.3.- Acord plenari de 28 de setembre de 2017 aprovant la revisió de preus del contracte d'administratu
de manteniment del clavegueram municipal, subscrit amb l'empresa OMNIUM IBERICO SA, corresponent
a l'any 2017, per un import de 118.673,40 més 11.867,34 d'IVA  10%), és a dir, 130.540,74 € IVA inclòs a
l'any  29.668,35 € més 2.966,84 d'IVA, és a dir, 32.635,19 € trimestrals IVA inclòs).

I.4.- Existència de consignació pressupostària sufcient per a atendre les despeses derivades de la revisió
de preus indicada en la partda  16000 22799   RC 220180006836).

I.5.- Informe proposta d'aprovació de la TAG de Contractació de data 18 d'abril de 2018

II.- FONAMENTS JURÍDICS

II.1.- La vigent Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic, per la qual es traslladen a

Pàgina 10 de 77

Identificador pD8n BQiM Nfrf fZZ7 uI0o Y1Md jZE=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



l'ordenament jurídic espanyol les Directves del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/
UE, de 26 de febrer de 2014, disposa en la seua Disposició Transitòria Primera que:

1. Els expedients de contractació iniciats abans de l'entrada en vigor d'aquesta Llei es regiran per la
normatva anterior. A aquests efectes s'entendrà que els expedients de contractació han sigut iniciats
si s'haguera publicat la corresponent convocatòria del procediment d'adjudicació del contracte. En el
cas de procediments negociats sense publicitat, per a determinar el moment d'iniciació es prendrà en
compte la data d'aprovació dels plecs.

2. Els contractes administratus adjudicats amb anterioritat a l'entrada en vigor de la present Llei es
regiran, quant als seus efectes, compliment i extnció, inclosa la seua modifcació, durada i règim de
pròrrogues, per la normatva anterior.

Pel que resulta aplicable al contracte, el Reial decret legislatu 2/2000, de 16 de juny, pel qual s'aprova
el text refós de la Llei de contractes de les administracions públiques.

II.2.- L'artcle 103 del citat Reial decret legislatu 2/2000 regula la revisió de preus i determina:

1. La revisió de preus en els contractes regulats en aquesta Llei tndrà lloc en els termes establits en
aquest Títol quan el contracte s'haguera executat en el 20 per 100 del seu import i haja transcorregut
un any des de la seua adjudicació, de tal manera que ni el percentatge del 20 per 100, ni el primer any
d'execució, comptat des d'aquesta adjudicació, poden ser objecte de revisió.

2. En cap cas tndrà lloc la revisió de preus en els contractes el pagament dels quals  es concerte
mitjançant el sistema d'arrendament fnancer o d'arrendament amb opció a compra a que es refereix
l'artcle 14, ni en els contractes menors.

3. El plec de clàusules administratves partculars haurà de detallar la fórmula o el sistema de revisió
aplicable i, en resolució motvada, podrà establir-se la improcedència de la mateixa que igualment
haurà de fer-se constar en aquest plec. L'artcle 104 del mateix text legal regula el sistema de revisió
de preus i  estableix que la revisió de preus es durà a terme mitjançant els índexs o fórmules de
caràcter ofcial que determine l'òrgan de contractació. No obstant açò, en els contractes d'obres i en
els de subministrament de fabricació el Consell de Ministres, previ informe de la Junta Consultva de
Contractació Administratva, aprovarà fórmules tpus segons el contngut de les diferents prestacions
compreses en els contractes.

II.3.-  L'expedient  haurà  de  fscalitzar-se  per  la  Intervenció  municipal   art.116  i  Disposició  addicional
Tercera  de la LCSP).

II.4.-  Segons la Disposició Addicional Segona de la Llei  9/2017, de 8 de novembre, de contractes del
sector públic, correspon al Ple les competències com a òrgan de contractació en el present contracte.

Sobre la base de l'exposat, l'Ajuntament Ple, per unanimitat, acorda:

PRIMER.-  Aprovar  la  revisió  de  preus  del  contracte  administratu  de  manteniment  del  clavegueram
municipal, subscrit amb l'empresa OMNIUM IBERICO SA, corresponent a l'any 2018, aplicant l'increment
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de Preus al Consum  +1,1% ), autoritzat per l'Insttut Nacional d'Estadístca, calculat sobre l'últm import
del contracte revisat corresponent a l'any 2017.

SEGON.- Determinar que l'import del contracte corresponent a l'exercici 2018, després de la revisió de
l'IPC  +1,1%) indicat, és de 119.978,81 més 11.997,88 d'IVA  10%), és a dir, 131.976,69 € IVA inclòs a l'any
 29.994,70 € més 2.999,47 € d'IVA, és a dir, 32.994,17 € trimestrals IVA inclòs).

TERCER.-  Regularitzar  l'import  facturat  fns  a  data,  i  facturar  els  trimestres  per  l'import  correcte  de
29.994,70 € més 2.999,47 € d'IVA, és a dir, 32.994,17 € trimestrals IVA inclòs.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

Per  part  de  l'equip  de  govern  defensa  la  proposta  el  regidor  delegat  de  l'àrea  d'Urbanisme,  Medi
Ambient i Sostenibilitat, Sr. Josep Val, qui explica que es tracta d'aplicar la revisió anual de preus prevista
en el contracte de manteniment del clavegueram municipal adjudicat a l'empresa Omnium Iberico, SA, i
demana a tots els grups que donen suport a la proposta.

7.- HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 01680/2018 - APROVACIÓ DE LA REVISIÓ DE PREUS
2018 DEL  CONTRACTE  DE  L'ARRENDAMENT D'UN LOCAL  PER A LES  DEPENDÈNCIES  DE LA
POLICIA MUNICIPAL.

Vist  l'expedient  de revisió  de  preus  del  contracte  d'arrendament del  local  planta  baixa  situat  en la
carretera de Benetússer cantonada amb el c/ Doctor Fleming de Paiporta, amb la Sra. Carmen Casany
Sancho, per a instal·lar les noves dependències de la Policia Local  expt. 17/2007) i  quants informes i
documents obren en el mateix i  sobre la base dels següents:

I.- ANTECEDENTS

I.1.- Contracte d'arrendament de local per a destnar-ho a les noves dependències de la Policia Local de
Paiporta, subscrit amb la Sra. Carmen Casany Sancho, l'1 d'octubre de 2007, amb una durada de deu
anys, per un import de 2.320 € /més IVA inclòs. Sent l'òrgan de contractació el Ple municipal. Aquest
contracte podrà prorrogar-se tàcitament per anualitats, llevat que l'arrendatari manifeste a l'arrendador,
almenys amb dos mesos d'antelació a la fnalització del contracte o qualsevol de les seues pròrrogues, la
voluntat de no renovar-ho. Segons la clàusula QUARTA del mateix, la renda es revisarà cada any que es
prorrogue, comptat a partr de la data de formalització, augmentant-la o disminuint-la‚ si escau, en un
percentatge igual al fxat per l'Insttut Nacional d'Estadístca, aplicable al sector objecte del contracte.

I.2.- Aquest contracte va ser modifcat en data 22 de febrer de 2013, reduint el seu import, que passarà a
ser  de  2.000  euros  mensuals   més  420  euros  d'IVA)  i  romandrà  sense  variació  durant  dos  anys,
començant a actualitzar-se aquesta renda a partr de gener de 2015 sense modifcar les altres condicions
del contracte d'arrendament.
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I.3.- Últma revisió de preus del contracte, efectuada per acord del Ple de data 25 de maig de 2017, en el
qual s'aprova la revisió de preus del contracte d'arrendament de local per a les noves dependències de la
Policia Local de Paiporta corresponent a l'any 2017 resultant una renda mensual de 2.027,12 € més
427,70 € d'IVA  21%), és a dir, 2.452,82 € IVA inclòs.

I.4.-Instància de la Sra. Carmen Casany Sancho, de 5 de març de 2018  RE nº 2018005887), en la qual
sol·licita l'actualització de la renda des del primer rebut en què la mateixa s'haja autoritzat, aplicable a la
resta  de  mensualitats  per  a  l'any  2018.  S'adjunta  el  càlcul  de  les  variacions  de  l'IPC  del  contracte
autoritzades per l'INI de gener de 2017 a gener de 2018. Segons el qual la variació de l'IPC per a aquest
període és de + 0,6%.

I.5.- Càlcul de la variació de l'IPC de gener de 2017 a gener de 2018, calculat amb l'Índex nacional global
per a lloguers 1961, segons el qual la variació és de + 0,6 €.

I.6.- Existència de crèdit en la partda 13200 20200 per a atendre les despeses derivades de la revisió de
preus  RC220180006959).

I.7.- Segons la Disposició Addicional Segona de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector
públic, correspon al Ple les competències com a òrgan de contractació en el present contracte.

I.8.- Informe proposta d'aprovació de la revisió de preus sol·licitada de la TAG de Contractació de data 24
d'abril de 2018.

II.- FONAMENTS JURÍDICS

El Reial decret legislatu 3/2011 de 14 de novembre pel qual s'aprova el text refós de la Llei de contractes
del sector públic, disposa en la seua Disposició Transitòria Primera que: els contractes administratus
adjudicats amb anterioritat a l'entrada en vigor de la present Llei es regiran, quant als seus efectes,
compliment i extnció, inclosa la seua durada i règim de pròrrogues, per la normatva anterior.

És aplicable al contracte de caràcter privat, el Reial decret legislatu 2/2000, de 16 de juny, pel qual
s'aprova el text refós de la Llei de contractes de les administracions públiques.

D'acord amb allò revist en l'art. 9 del RDL 2/2000 es regirà, quant a la preparació i adjudicació, a falta de
normes administratves específques, pel Reial decret legislatu 2/2000, de 16 de juny, que aprova el text
refós de la Llei de contractes de les administracions públiques i Reial decret 1098/2001 de 12 d'octubre
pel qual s'aprova el Reglament general de la Llei de contractes de les administracions públiques i en
primer lloc les normes de legislació patrimonial de l'Administració i quant als seus efectes i extnció, per
la Llei 29/1994 de 24 de novembre d'arrendaments urbans i altres normes de dret privat aplicable.

La Llei 29/1994 de 24 de novembre d'arrendaments urbans, determina que els arrendaments per a ús
diferent del d'habitatge es regeixen per la voluntat de les parts; en defecte d'açò, pel que es disposa en
el Títol III de la present Llei i supletòriament, pel que es disposa en el Codi Civil.

Sobre la base de l'exposat, l'Ajuntament Ple, per unanimitat, acorda:
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PRIMER.-  Considerar  prorrogat  per  un  any  el  contracte  d'arrendament  de  local  per  a  les  noves
dependències  de  la  Policia  Local  de  Paiporta,  subscrit  amb  la  Sra.  Carmen  Casany  Sancho  i  en
conseqüència aprovar la revisió de preus del mateix, corresponent a l'any 2018, aplicant l'increment de
Preus al Consum  IPC), autoritzat per Insttut Nacional d'Estadístca des de gener de 2017 fns a gener de
2018  +0,6 %).

SEGON.- Determinar que la renda mensual actualitzada amb el referit IPC corresponent a l'any 2018 és
de 2.039,28 € més 428,25 € d'IVA  21%), és a dir, 2.467,53 € IVA inclòs.

TERCER.- Seguir en l'expedient el procediment i els tràmits establits i notfcar l'acord que s'adopte a la
persona interessada i als departaments municipals afectats.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació de l'equip de govern defensa la proposta la regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i
Administració General, Sra. Beatriz Jiménez, qui explica que es tracta de l'actualització de la renda de la
planta baixa on està situat la prefectura de la Policia Local d'acord amb la variació de l'índex de preus
aprovat per l'Insttut Nacional d'Estadístca, tal com està previst en el contracte d'arrendament.

8.- HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL -  766/2018/ACU - APROVACIÓ ACORD RELATIU A
CONSOLIDACIÓ I ESTABILITZACIÓ D'OCUPACIÓ D'AQUEST AJUNTAMENT.

I.- ANTECEDENTS

I.1.- Llei 3/2017, de 27 de juny, de pressupostos generals de l'Estat per a l'any 2017, que introdueix la
possibilitat d'estabilitzar l'ocupació temporal en les Administracions públiques a través de processos de
consolidació i estabilització en els supòsits que en la mateixa s'arrepleguen.

I.2.- Oferta pública d'ocupació d'aquest Ajuntament, aprovada per decret de l'Alcaldia número 519/2018,
de data 3 de maig de 2018.

I.3.- Meses de treball, celebrades els dies 17 i 24 d'abril i 2 de maig, amb l'assistència de la regidora
d'Hisenda i Administració General, el secretari de la Corporació, el tècnic de Personal i representants
sindicals.

I.4.-  Providència  d'aquesta  Regidoria,  de  data  4  de  maig  de  2018,  sobre  acord  de  consolidació  i
estabilització d'ocupació d'aquest Ajuntament.

I.5.- Informe del departament de Personal, de data 4 de maig de 2018.

I.6.- Acord per unanimitat, adoptat per la Mesa general de negociació celebrada el dia 11 de maig de
2018.
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II.- FONAMENTS JURÍDICS

II.1.- Artcle 19 de l'esmentada Llei 3/2017, de pressupostos generals de l'Estat per a 2017.

II.2.- Reial decret legislatu 5/2015, de 30 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de l'estatut
bàsic de l'empleat públic.

En concret, en l'artcle 37 assenyala que  seran objecte de negociació les normes que fxen els  criteris
generals  en  matèria  d'accés,  carrera,  provisió,  sistemes de classifcació  de llocs  de treball,  i  plans  i
instruments de planifcació de recursos humans.

En la Disposició Transitòria Quarta  consolidació d'ocupació temporal) es diu que:  les Administracions
públiques  podran  efectuar  convocatòries  de  consolidació  d'ocupació  a  llocs  o  places  de  caràcter
estructural  corresponents  als  seus  diferents  cossos,  escales  o  categories,  que  estguen  dotats
pressupostàriament, i que es troben exercits interinament o temporalment amb anterioritat a 1 de gener
de 2005. Els  processos selectus garantran el compliment dels principis d'igualtat,  mèrit,  capacitat  i
publicitat .

Segons  l'artcle  38:   en  el  si  de  les  Meses  de  Negociació  corresponents,  els  representants  de  les
Administracions públiques podran concertar Pactes i Acords amb la representació de les organitzacions
sindicals  legitmades  a  tals  efectes,  per  a  la  determinació  de  condicions  de  treball  dels  funcionaris
d'aquestes Administracions .

II.3.- Llei 10/2010, de 9 de juliol, de la Generalitat, d'ordenació i gestó de la funció pública valenciana.

II.4.- Decret 3/2017, de 13 de gener, del Consell, pel qual s'aprova el Reglament de selecció, provisió de
llocs de treball i mobilitat del personal de la funció pública valenciana.

Per tot l'anterior el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, acorda:

PRIMER.- Aprovar un  ACORD EN MATÈRIA DE CONSOLIDACIÓ I ESTABILITZACIÓ D'OCUPACIÓ TEMPORAL
D'AQUEST AJUNTAMENT , en els següents termes:

“INTRODUCCIÓ

En els  últms anys l'ocupació pública  ha patt  un dur  ajust  pressupostari  com a conseqüència de la
polítca de contenció fscal i la tensió dels comptes de l'Estat el que ha portat a un creixement negatu en
els recursos humans a disposició al servei de les administracions públiques amb el minvament que açò
comporta en la quanttat i qualitat dels serveis prestats a la ciutadania.

La Llei de pressupostos de l'Estat per a 2017 permet, no obstant açò, si no un augment dels recursos
personals,  sí  l'artculació  de  processos  de  consolidació  i  estabilització  de  l'ocupació  temporal  en  les
administracions públiques el que comportarà una millora en la qualitat dels serveis públics.

En l'esmentada Llei de pressupostos generals es determina que: "la taxa de cobertura temporal en cada
àmbit haurà de situar-se el fnal del període (2017-2019) per sota del 8 %". En aquest Ajuntament la taxa
de precarietat laboral se situa al voltant del 50 %.
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És pel que, amb el present acord, es pretén no solament la desprecarització, estabilització i consolidació
de l'ocupació pública, sinó també la innovació, la productvitat i la motvació del personal municipal.

ÀMBIT D'APLICACIÓ

El present acord serà aplicable a les convocatòries i bases dels processos selectus que es convoquen en
desenvolupament de l'oferta d'ocupació pública d'aquest Ajuntament per a 2018 i  en les successives
ofertes que puguen aprovar-se, referent a la consolidació i estabilització de l'ocupació temporal, excepte
en els processos relacionats amb la policia local que es regiran per la seua pròpia normatva.

CONSOLIDACIÓ I ESTABILITZACIÓ D'OCUPACIÓ TEMPORAL

Convocatòria  de  consolidació  d'ocupació  temporal  per  a  aquelles  places  ocupades  temporalment  o
interinament amb anterioritat a 1 de gener de 2005:

a. Sistema de concurs oposició.

b. Fase d'oposició (60 % del total del procés selectu), consistrà en la realització de dos exercicis:

• Primer.- Tipus test, on no descompten ni les preguntes errònies ni les preguntes en blanc.
Es valorarà fns a un màxim de 30 punts.

• Segon.- Un supòsit pràctc a triar d'entre quatre dels proposats pel tribunal. Es valorarà
fns a un màxim de 30 punts.

c. Fase de concurs (40 % del total del procés selectu), es valorarà:

• Experiència en lloc de treball igual o similar al convocat: es valorarà fns a un màxim de
26 punts. I es valorarà fns a un màxim de 6 a 1 l'experiència en l'Ajuntament de Paiporta
enfront de l'experiència en una altra administració.

• Formació: es valorarà fns a un màxim de 4 punts.

• Valencià: es valorarà fns a un màxim de 4 punts.

• Entrevista personal: es valorarà fns a un màxim de 6 punts.

d. El personal temporal de la corresponent categoria en l'Ajuntament que no supere el procés de
consolidació  passarà  a  consttuir  una borsa  de  treball  per  a  futurs  nomenaments  interins  o
temporals que tndrà prioritat sobre qualsevol borsa que es consttuïsca o s'haja consttuït.

Convocatòria  d'estabilització  d'ocupació  temporal  per  a  aquelles  places  ocupades  temporalment  o
interinament almenys en els tres anys anteriors a 31 de desembre de 2016:

a. Sistema de concurs oposició.

b. Fase d'oposició (60 % del total del procés selectu), consistrà en la realització de dos exercicis:

• Primer.- Tipus test, on no descompten ni les preguntes errònies ni les preguntes en blanc.
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Es valorarà fns a un màxim de 30 punts.

• Segon.- Un supòsit pràctc a triar d'entre quatre dels proposats pel tribunal. Es valorarà
fns a un màxim de 30 punts.

c. Fase de concurs (40 % del total del procés selectu), es valorarà:

• Experiència en lloc de treball igual o similar al convocat: es valorarà fns a un màxim de
24 punts. I es valorarà fns a un màxim de 4 a 1 l'experiència en l'Ajuntament de Paiporta
enfront de l'experiència en una altra administració.

• Formació: es valorarà fns a un màxim de 4 punts.

• Valencià: es valorarà fns a un màxim de 4 punts.

• Haver superat algun exercici de la mateixa escala, subescala i categoria en processos
selectus de l'Ajuntament de Paiporta. Es valorarà fns a un màxim de 2 punts.

• Entrevista personal: es valorarà fns a un màxim de 6 punts.

d. El personal temporal de la corresponent categoria en l'Ajuntament que no supere el procés de
consolidació  passarà  a  consttuir  una borsa  de  treball  per  a  futurs  nomenaments  interins  o
temporals que tndrà prioritat sobre qualsevol borsa que es consttuïsca o s'haja consttuït.

NATURALESA DE L'ACORD

Es procedirà a la negociació del present acord d'estabilització d'ocupació, adquirint, una vegada aprovat
pel Ple municipal, la naturalesa de norma convencional.”

SEGON.- Seguir en l'expedient el procediment i els tràmits legalment establits.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació de l'equip de govern defensa la proposta la regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i
Administració General, Sra. Beatriz Jiménez, qui explica que fa un parell de mesos l'Alcaldia va aprovar
l'Oferta d'Ocupació Pública de l'Ajuntament, en la qual estan incloses la totalitat de les places afectades
per  les  mesures  de  consolidació  i  reducció  de  la  temporalitat  de  l'ocupació  que  recull  la  llei  de
pressupostos generals de l'Estat per a 2017, actualment prorrogada. Quasi el cinquanta per cent del
personal de la plantlla de l'Ajuntament no tenen la condició de personal funcionari de carrera ni de
treballadores  i  treballadors  fxos  de  plantlla.  Seguint  l'exemple  de  l'Ajuntament  de  València,  s'ha
negociat  amb els  sindicats un acord marc dels  procediments selectus a aplicar en els  processos de
consolidació  i  reducció  de  temporalitat,  de  manera  que  responguen  a  uns  mateixos  criteris.  I  s'ha
aconseguit un acord unànime en la Mesa general de Negociació de l'Ajuntament, que ara se sotmet a
l'aprovació del Ple.
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El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, expressa que el seu grup manté el vot a favor que va donar
en la Mesa de Negociació i en la comissió informatva, per dos motus. En primer lloc, perquè permetrà
el compliment de la previsió legal que l'any 2020 esten ja consolidats els llocs de treball  de tots els
municipis.  I  en segon lloc,  perquè els  representants sindicals  van realitzar  aportacions respecte a la
forma de valorar els serveis amb els quals està d'acord el seu grup, tals com el que el coneixement de
valencià no siga requisit excloent. També valora positvament que l'acord es vaja a aplicar per igual a tots
els  treballadors  i  treballadores de l'Ajuntament, excepte a la  Policia  Local  que té la  seua normatva
específca.

El portaveu del grup Socialista, Sr. Vicent Ciscar, també manifesta que el seu grup votarà a favor de la
proposta,  doncs  ja  van  dir  que  donarien  suport  el  que  proposaren  els  sindicats  per  a  reforçar  els
processos de consolidació d'ocupació.

Per part del grup Pod-EU intervé laSra. Mª Teresa Verdú, qui expressa que el seu grup donarà suport a la
proposta igual que ho va fer en la Mesa de Negociació, perquè volen que els treballadors i treballadores
de l'Ajuntament disposen de les millors condicions laborals possibles.

El  portaveu  del  grup  Ciudadanos,  Sr.  José  Antonio  Salvador,  manifesta  que  es  tracta  d'un  acord
consensuat amb els sindicats, per la qual cosa votarà a favor.

La regidora no adscrita, Sra. Consolación Tarazona, també expressa el seu suport a la proposta.

9.-  HISENDA I  ADMINISTRACIÓ GENERAL -  768/2018/ACU -  MODIFICACIÓ ARTICLE 12 DEL
REGLAMENT  DE  LA  MESA  GENERAL  DE  NEGOCIACIÓ  QUANT  AL  TERMINI  ANTELACIÓ
CONVOCATÒRIA.

Aquest punt es retra de l'ordre del dia per haver-se inclòs en el mateix erròniament, doncs el reglament
de la Mesa general de Negociació va ser aprovat únicament per la pròpia Mesa.

10.-  HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  02124/2018  -  DECLARAR  COM  D'INTERÈS
MUNICIPAL,  EN  ATENCIÓ  AL  SEU  CARÀCTER  SOCIAL,  EL  LLOGUER  D'HABITATGES
DESENVOLUPAT PER L'ENTITAT D'INFRAESTRUCTURES DE LA GENERALITAT (EIGE).

I.- ANTECEDENTS

I.1.-  Amb  data  15  de  juny  de  2017  es  va  rebre  per  registre  d'entrada,  amb  nombre  de  registre
2017012927, escrit de l'Enttat d'Infraestructures de la Generalitat  EIGE) pel qual se sol·licita declarar
com  a  actvitat  d'utlitat  pública  per  la  concurrència  de  circumstàncies  socials  el  lloguer  social
d'habitatges realitzats per l'administració pública o sector instrumental de la mateixa,  com l'és l'Enttat
d'Infraestructures de la Generalitat per als seus immobles destnats a habitatge social.

II.- FONAMENTS JURÍDICS
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II.1.-  Pel  Ple  de la  Corporació,  en sessió  celebrada el  dia 26 d'octubre de 2017,  va  ser aprovada la
modifcació de l'Ordenança fscal reguladora de l'impost sobre béns immobles, afegint-se l'artcle 6.2.6.
pel qual s'estableix una bonifcació del 95% de la quota íntegra de l'impost a favor dels béns immobles
urbans  dels  quals  són  ttulars  les  administracions  públiques  i  estan  destnats  al  lloguer  social,  sent
preceptu la declaració pel Ple de la Corporació de l'interès municipal d'aquesta actvitat per concórrer
circumstàncies socials.

Vistos els antecedents, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, acorda:

PRIMER.-  Declarar  d'interès  municipal,  en  atenció  al  seu  caràcter  social,  el  lloguer  d'habitatges
desenvolupat per l'Enttat d'Infraestructures de la Generalitat  EIGE) en relació als immobles situats a
Paiporta de la seua ttularitat cadastral.

SEGON.- Seguir en l'expedient conforme a la legislació vigent.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació de l'equip de govern defensa la proposta la regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i
Administració General, Sra. Beatriz Jiménez, qui explica que en aprovar-se la modifcació de l'ordenança
fscal  de  l'IBI  l'any  passat  ja  va  indicar  que  una  de  les  possibles  bonifcacions  previstes  per  la  Llei
d'hisendes locals en aquest impost era la dels habitatges socials, a més de la que podia correspondre a
les  escoles  de  música  de les  bandes  de  la  població.  Com llavors  va  manifestar,  l'IBI  ho paguen els
propietaris,  però ho repercuteixen en els  inquilins.  En el  cas  dels  habitatges  socials  propietat  de la
Generalitat situats a Paiporta, aquest impost s'havia vingut liquidant, però mai s'havia pagat. L'actual
equip  de  govern  va  normalitzar  aquesta  situació  d'impagament,  però  tenint  en  compte  la  situació
econòmica  de  les  persones  que  ocupen aqueixos  habitatges,  i  a  les  quals  la  Generalitat  hauria  de
repercutr l'import de l'IBI, proposa que es bonifque en el major percentatge possible.

El portaveu del grup Popular, Sr.  Vicente Ibor, dóna suport a la proposta, per considerar que és una
qüestó de justcia ja que es tracta d'habitatges de caràcter eminentment social. I expressa que durant la
seua etapa de govern a l'Ajuntament van aconseguir que no es produïra ni un sol desnonament en
aqueixos habitatges socials, encara que hi havia impagaments de renda. I si a més els inquilins hagueren
d'abonar l'IBI, els seria encara més difcil estar al corrent en els seus pagaments a la Generalitat.

Per part del grup Socialista intervé la regidora Sra. Mª Isabel Albalat, qui expressa que donaran suport a
la concessió d'aquesta bonifcació que ha sol·licitat la Generalitat per a no agreujar la difcil  situació
econòmica  de  les  famílies  que  habiten  aqueixos  habitatges.  Manifesta  que  el  Partt  Popular  va
abandonar  les  seues  responsabilitats  en  el  seguiment  d'aqueixes  persones,  en  la  seua  atenció
comunitària i en la dotació d'ajudes econòmiques, la qual cosa va propiciar que acumularen deutes molt
quantosos. Estan d'acord a reduir les quotes de l'IBI corresponents a aqueixos habitatges al màxim legal,
perquè les famílies que tenen els habitatges llogats puguen fer front als seus pagaments i no caiguen en
exclusió social. Finalment, reconeix el treball que realitza l'EIGE en aquesta matèria.
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Per part del grup Pod-EU intervé la regidora Sra. Mª Teresa Verdú, qui expressa que estan a favor de
facilitar un habitatge digne a les persones amb escassos recursos, per la qual cosa donaran suport a la
proposta.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, pregunta si la Generalitat ve atenent el deute
acumulat per l'impagament de les liquidacions de l'IBI dels habitatges socials que ascendeix a uns cent
mil euros. Manifesta que votarà a favor de la proposta, encara que considera que també hi ha altres
persones necessitades que han de ser tngudes en compte.

La regidora no adscrita, Sra. Mª Consolación Tarazona, expressa el seu suport a la proposta.

El Sr. Vicente Ibor rebutja la manifestació de la Sra. Mª Isabel Albalat que el PP no feia seguiment de les
persones que habitaven en els habitatges socials, assenyalant que ell havia acompanyat personalment a
algunes d'elles a les ofcines de l'EIGE per a negociar el pagament dels deutes acumulats, i també havia
despatxat personalment amb el personal tècnic de l'Ajuntament per a resoldre els seus problemes, de
manera que s'havien paralitzat tots els desnonaments i s'havien obtngut ajornaments i altres solucions.
Diu que no sap d'on ha tret la Sra. Mª Isabel Albalat aqueixa informació sobre que abans no es feia res,
perquè no és cert, i en els huit anys de govern a l'Ajuntament del Partt Popular no hi ha hagut un sol
desnonament, s'ha negociat el pagament dels deutes, s'ha fet seguiment d'aqueixes situacions, i de tot
això s'encarregava ell personalment.

La Sra. Mª Isabel Albalat li  contesta que coneix perfectament la situació de les persones d'aqueixos
habitatges. I que s'ha instrumentat un procediment per a resoldre la impossibilitat de pagament de les
rendes,  mitjançant  l'estudi  per  part  de  l'EIGE  de  les  situacions  singulars  que  es  plantegen,  i  amb
bonifcacions de fns al 90%. A més, l'actual govern municipal ha contractat un assessor jurídic per a
atendre a totes les persones afectades per la problemàtca dels desnonaments. Finalment, respon al Sr.
José Antonio Salvador que no s'oblida de la resta de persones necessitades, i que es concedeixen ajudes
econòmiques per al pagament dels lloguers.

La Sra. Beatriz Jiménez contesta al Sr. José Antonio Salvador que és la llei la que diu quan es pot o no
bonifcar  l'IBI,  i  només ho autoritza  per  a determinats casos.  Al  Sr.  Vicente Ibor li  respon que no li
estranya que haguera d'ocupar-se personalment de realitzar les gestons relatves als habitatges socials,
perquè quan ell governava només hi havia una treballadora social en tot l'Ajuntament. I recorda que
segons va informar en el seu moment el cap de la Policia Local en la comissió informatva, els últms tres
mesos s'havien produït 53 desnonaments en la població.

11.-  HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL.-  759/2018/ACU  -  ESTAT  D'EXECUCIÓ  DEL
PRESSUPOST DEL 1r TRIMESTRE 2018.

Vistes  les  dades  obrants  en  el  departament  d'Intervenció,  es  dóna  compte  de  l'estat  d'execució
provisional del 1r trimestre del pressupost de l'Ajuntament de Paiporta per a l'any 2018, segons l'annex
que s'adjunta en l'expedient  ESTAT D'EXECUCIÓ DEL PRESUPUESTPO DES DE 01/01/2018 A 31/03/2018).
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El Ple en queda assabentat.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació de l'equip de govern defensa aquest punt la regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i
Administració General, Sra. Beatriz Jiménez, qui explica que amb ell, l'Ajuntament compleix una proposta
de la  Sindicatura  de Comptes que es  done compte al  Ple,  trimestralment,  de l'estat  d'execució  del
pressupost, encara que no existsca cap obligació de fer-ho. Es tracta d'un compromís que ha assumit
l'actual equip de govern. En la comissió informatva van informar de l'estat d'execució desglossat per
àrees municipals, i  van indicar que el Sr. Interventor quedava a la seua disposició per a donar-los la
informació addicional que precisaren.

12.- HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 762/2018/ACU - DACIÓ DE COMPTE DEL PERÍODE
MITJÀ DE PAGAMENT DEL 1r TRIMESTRE DE 2018.

D'acord amb el previst en el Reial decret 635/14 de 25 de juliol pel qual es desenvolupa la metodologia
de càlcul del període mitjà de pagament a proveïdors de les administracions públiques, es dóna compte
al Ple de l'Ajuntament de les dades relatves al període mitjà de pagament a proveïdors del 1r trimestre
de 2018 obtngut pel propi Ajuntament  3,38 dies), la seua enttat pública empresarial ESPAI  menys -
18,11 dies)  i  l'agregat  de tots  dos   1,26 dies).  D'aquesta  manera fgura  en l'Ofcina Virtual  per  a la
Coordinació Financera de les Enttats Locals.

El Ple en queda assabentat.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació de l'equip de govern defensa aquest punt la regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i
Administració General, Sra. Beatriz Jiménez, qui explica la informació sobre el termini de pagament de
l'Ajuntament que ha facilitat el departament de Tresoreria. Aclareix que els terminis que es contenen en
el document del que es dóna compte al Ple, es refereixen al temps que l'Ajuntament tarda a realitzar els
seus pagaments a partr dels trenta dies de la data de presentació de les factures, doncs a aqueixos
efectes no es compten aqueixos primers dies.

13.- HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 16/2018/PGRU - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA, SOBRE LA LIBERALITZACIÓ DE L'AP7.

L'Ajuntament Ple, per unanimitat, aprova la proposta de resolució del grup municipal Socialista sobre la
liberalització de l'AP7, el tenor literal de la qual és el següent:
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“L'Autopista del Mediterrani o AP7 és una infraestructura fonamental per a la vertebració del territori en
ser una via de comunicació de les poblacions costaneres de la nostra Comunitat, i el fet que es tracte
d'una via  de pagament suposa un efecte  dissuasori  en la  seua utlització,  la  qual  cosa comporta  la
saturació d'altres carreteres com les N-332 i N-340, augmentant tant el seu trànsit com la perillositat.

L'eixida natural d'aquesta infraestructura és que fnalment siga gratuïta, el que suposarà alguna cosa
molt positva per a l'actvació de l'economia, així com per a l'optmització de les infraestructures que
discorren per la nostra Comunitat.

El peatge suposa una infrautlització d'aquesta infraestructura que va haver de liberalitzar-se en 2006,
però que una ampliació del Govern d'Aznar, va fer que la concessió d'aquesta s'ampliara fns a 2019.

Segons el Govern no existeix previsió d'ampliar el termini de les concessions de l'AP-7 a la Comunitat
Valenciana, la qual cosa suposarà la fnalització a més de 30 anys de peatge.

Però, sobre el tram que té concedit a l'empresa Aberts, precisament el de Tarragona-València i València-
Alacant, existeixen declaracions del seu president negant que es vaja a  produir una liberalització total.

I  igualment  existeixen  informacions  relacionades  amb  contestacions  parlamentàries,  en  les  quals
s'assenyala  que  el  Ministeri  de  Foment  deixa  oberta  la  possibilitat  d'establir  un  cànon  per  a  l'ús
d'aquesta via.

Per tot açò, la liberalització de l'AP-7, en l'actualitat genera molts dubtes i  malestar a causa que el
discurs del govern central ha anat canviant, passant de parlar de liberalització sense més qualifcatus, a
una  liberalització  que  contempla  noves  formes  de  gestó,  la  qual  cosa  clarament  es  tradueix  en  la
possibilitat d'admetre el pagament per l'ús d'aquesta via, una vegada passe a ser de gestó pública.

Des  del  PSPV-PSOE venim defensant  des  de sempre el  venciment  de  la  concessió  entre  Tarragona i
Alacant en 2019 sense pròrrogues, una cosa que hem posat de manifest reiteradament, però que per
contra no sembla tenir tan clar el Govern del PP.

Des  del  PSPV-PSOE  entenem  que  per  justcia  i  raons  de  compettvitat  d'una  zona  que  té  un
desenvolupament, ocupació i pes poblacional important és necessari que es garantsca la gratuïtat total i
sense cànon de l'AP-7 a partr de la fnalització de la concessió el 31 de desembre de 2019.

Per tot açò, el grup Socialista presenta per a la seua consideració i aprovació pel Ple  els següents

ACORDS

1. Reclamar al Govern Central, que una vegada fnalitzada l'actual concessió de la gestó de l'Autopista
del Mediterrani el 31 de desembre de 2019, l'AP-7 passe a ser de gestó pública i gratuïta.

2. Abordar i elaborar el pla que preveu les actuacions a realitzar a partr del moment en què l'AP-7 deixe
de ser de peatge, a f de millorar la seua connectvitat amb les poblacions i les xarxes viàries de les àrees
per les quals discorre, i que ja ha sigut traslladat pel Consell al Ministeri de Foment, sense que fns al  
moment s'haja obtngut resposta.
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3. Instar al Consell perquè trasllade a l'Estat els anteriors punts i exigisca comptes sobre aquest tema en
el terme de dos mesos.”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

Defensa la proposta el portaveu del grup Socialista, Sr. Vicent Ciscar, qui exposa que els desplaçaments
en la Comunitat Valenciana es produeixen en l'eix nord-sud, i des de 1974 els qui han volgut viatjar per
autopista han hagut de pagar peatge per això. Al voltant de l'any 1997 va fnalitzar el termini  de la
concessió de l'autopista de peatge AP7, però es va procedir a prorrogar aqueixa concessió per a alliberar
les entrades i eixides de diverses poblacions, com Sagunt. I l'any 2006, presidint el govern de la nació
José Mª Aznar i el de la Comunitat Valenciana, Eduardo Zaplana, van fer un regalet a la concessionària
Aumar prorrogant de nou la concessió fns a desembre de 2019. Aumar va tndre quatre-cents cinquanta
milions d'euros de guanys en quatre anys. I el Ministeri de Foment no ha mantngut una postura clara
respecte a la fnalització de la concessió en aquest tram. Amb la proposta es demana al govern que no la
prorrogue més, i que siga d'ús lliure i gratuït, corrent amb les despeses de manteniment el Ministeri de
Foment. Considera que és una cosa que interessa a tots els valencians i valencianes, i demana a tots els
grups municipals que donen suport a la proposta.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor manifesta que s'ha escrit molt sobre la concessió de l'AP7.
El Partt Popular ha garantt en multtud d'ocasions que el 31 de desembre de 2019 no es prorrogara la
concessió.  I  també en  reiterades  ocasions  el  Partt  Popular  ha  expressat  la  seua preferència  per  la
gratuïtat del seu ús. Per contra, la portaveu de Podemos, Irene Montero, ha manifestat la seua intenció
que  l'AP7  passe  a  ser  de  ttularitat  exclusivament  pública,  però  quant  a  la  gratuïtat  del  seu  ús  ha
assenyalat que és una cosa que ha d'estudiar-se amb calma. Per la seua part, té confança en què el
govern complirà la seua paraula i l'AP7 serà publica i gratuïta a partr de desembre de 2019. Així ho ha
dit el Ministre de Foment a València i en altres llocs. Encara que, si es compleixen les previsions, a partr
de demà, el govern d'Espanya no serà tan fable. I conclou que el grup Popular dóna suport a la proposta
perquè el nou govern mantnga la mateixa postura que el govern del Partt Popular.

El portaveu del grup Compromís, Sr. Josep Val, explica que des de fa 47 anys a Espanya s'han utlitzat dos
sistemes per a fnançar les estructures viàries: la utlització de fons públics  molts d'ells procedents de la
Unió Europea) o la concessió a empreses privades per a la  seua construcció i  explotació mitjançant
peatge durant un període de temps. Des de 2006 el benefci d'Aumar ha sigut de centenars de milions
d'euros, mentre que l'Estat ha hagut de rescatar altres autopistes privades per no ser rendibles, com per
exemple, les autopistes de circumval·lació de Madrid. De manera que si existeix benefci, se li assigna a
una empresa privada i si no, assumeix les despeses l'Estat. Actualment, s'està negociant la liberalització
d'alguns trams de l'autopista AP7 concurrents amb trams d'altres carreteres amb un número molt alt
d'accidents, per considerar que és urgent el seu rescat abans de desembre de 2019. I conclou que el seu
grup  dóna  suport  a  la  proposta  presentada,  però  tenen  intenció  de  presentar  el  mes  vinent  una
ampliació de la mateixa en el sentt indicat últmament.

El  portaveu  del  grup  Pod-EU,  Sr.  Alberto  Torralba,  comença  indicant  que  el  Sr.  Vicente  Ibor  ha  fet
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referència a unes declaracions del  Ministre de Foment, sense  indicar els mitjans en els quals s'han
publicat. També puntualitza que Pablo Iglesias, en el diari El País fa dos mesos, es va pronunciar per la
gratuïtat de l'autopista AP7, i en L'Opinió del dia 13 de febrer va exigir que l'autopista de Cartagena fóra
gratuïta.  Destaca  que  a  Espanya  hi  ha  més  de  3.300  quilòmetres  d'autopistes  de  peatge  en  mans
privades. L'AP7 té una longitud total de 1.109 quilòmetres, entre trams de peatge i lliures, des de la
frontera  amb França  fns  a  Algècires.  Es  tracta  d'un  suculent  negoci  amb una  mitjana  del  40% de
benefcis blindats a comptades famílies que han creat constructores concessionàries que al seu torn han
sigut i són corruptores, quasi totes  un 72% del volum de concessió) del Partt Popular, tal com fgura en
els papers de Bárcenas. Primer va ser el règim franquista qui va privattzar les autopistes en la dècada
dels 70, i posteriorment han sigut els governs del PP els qui han contnuat donant concessions en època
de  vaques  grosses,  i  reprivattzant-les  quan època  de vaques faques.  És  la  polítca  neoliberal  post-
franquista, que socialitza les pèrdues i privattza els benefcis. Rescatem amb diners públics i regalem a
les empreses corruptores. Diu que estem parlant d'un dels sectors estratègics més importants d'un estat:
les vies de comunicació per carretera. Ells consideren que els sectors estratègics de l'Estat no han de
quedar  en  mans  privades  que  només  busquen  abundants  benefcis.  Consideren  que  la  xarxa  de
carreteres és patrimoni de totes les persones, les quals no poden pagar el peatge també. Es tracta de
justcia igualitària, però també d'ecologisme, perquè una autopista de peatge suposa un desdoblament
de vies  l'alternatva, la dels pobres, la lenta, la que no arriba mai...).  Si  ja una autopista en la seua
construcció  representa  un  impacte  ecològic  i  visual  molt  negatu,  el  doblament  augmenta aqueixos
efectes. Finalment, assenyala que aquesta proposta podia perfectament haver sigut presentada sense
cap problema des de l'equip de govern, com tracten de fer sempre, almenys des del grup municipal de
Pod-EU Paiporta. Respecten la forma de treballar del grup municipal Socialista, però no la comparteixen.
Cada partt té la seua idiosincràsia. Però malgrat això donen suport totalment la proposta i votaran a
favor d'ella.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, exposa que cap carretera és gratuïta: o la
paguen els qui la utlitzen o la paguem tots i totes amb els nostres impostos. Considera que existeix un
desequilibri entre autovies gratuïtes i autopistes de peatge. A més, el desequilibri en el pagament de
peatges es veu agreujat per la seua desigual distribució territorial, per una polítca tarifària que ve molt
condicionada pels  diferents  contractes  de concessió  i  per  la  pròrroga de concessions  una vegada ja
amorttzades les obres  que genera unes situacions d'equilibri fnancer de les concessions encara més
desiguals  entre  unes  autopistes  i  unes  altres).  Mostra  el  seu  rebuig  a  la  polítca  d'infraestructures
practcada fns al moment, de la qual les radials de Madrid han suposat un trist exemple, perquè les
previsions de trànsit han sigut sistemàtcament equivocades i els sobrecostos contnus. A aquest efecte
s'ha  d'instar  al  govern  a  revisar  la  legislació  vigent  de  manera  que  s'evite  un  ús  abusiu  de  la
responsabilitat  patrimonial  de  l'administració  i  es  previnga  la  socialització  de  pèrdues  de  les
concessionàries. Així mateix, s'hauria d'establir que les noves concessions que puguen dur-se a terme es
programen en el marc del Pacte d'estat per les Infraestructures Estratègiques, havent de comptar totes
elles amb informe previ de l'Ofcina Nacional d'Avaluació a l'efecte de determinar la seua procedència,
oportunitat i prioritat, atenent la seua rendibilitat econòmica i social. Assenyala que la seua postura és
que no pot haver-hi més extensions de concessions sense una revisió claríssima de quins són els criteris
de les adjudicacions i amb un criteri tècnic. Mentre s'arriba a una solució global, equitatva, racional i
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sostenible, el seu vot serà a favor de la proposta.

El Sr. Vicente Ibor contesta a Sr. Alberto Torralba que les manifestacions del Ministre de Foment a què ha
fet referència en la seua intervenció apareixen publicades en el periòdic digital València Plaza del dia 8
de maig de 2017, i les d'Irene Montero en Informació del dia 21 de maig de 2017.

El Sr. Vicent Ciscar aclareix que el que demana la proposta que ha presentat el seu grup és que l'AP/
passe a ser gratuïta i de gestó pública, així com que es millore la connexió amb algunes poblacions, sent,
a aquests efectes, com les autovies.

14.- CULTURA - 02336/2018 – RATIFICACIÓ DEL DECRET D'ALCALDIA Nº 608/2018, DE 18 DE
MAIG, D'ADHESIÓ DE L'AJUNTAMENT A LA DECLARACIÓ PER L'OCI EDUCATIU "ENS REUNIM

AMB ALTRES VALORS (2016)”.

Vist  l'expedient  sobre  l'adhesió  de l'Ajuntament  de  Paiporta  a  la  Declaració  per  l'oci  educatu  Ens
reunim amb altres valors  2016) , i basant-se en els següents:

I.- ANTECEDENTS

I.1.- Existència de la Declaració per l'oci educatu  Ens reunim amb altres valors  2016)  elaborada en el
marc de la Trobada d'Oci Educatu de la Comunitat Valenciana  2016), que reivindica “l'oci educatu com
un  instrument  per  a  la  inclusió,  la  igualtat,  la  partcipació  i  el  creixement  personal  i  comunitari,
especialment en la infància, l'adolescència i la joventut”.

I.2.- Informe tècnic sobre la conveniència d'adhesió de l'Ajuntament de Paiporta a la Declaració per l'oci
educatu  Ens reunim amb altres valors  2016) .

I.3.- Ordre 3/2018, d'11 d'abril, de la Vicepresidència i Conselleria d'Igualtat i Polítques Inclusives, per la
qual s'estableixen les bases reguladores de la concessió d'ajudes a enttats locals per a programes de
joventut i equipament en tecnologia de la informació i la comunicació  BOP nº 8176 de 18 d'abril de
2018). En l'artcle 4.2. sobre les enttats benefciàries diu que:  les enttats locals hauran d'adherir-se en
la  Declaració  per  l'oci  educatu  'Ens  reunim  amb  altres  valors'   2016)  per  a   fer  partcips  els
responsables de les administracions sol·licitants de la importància de l'oci educatu com a instrument per
a l'educació no formal de la joventut valenciana i obtenir el seu suport perquè es reconega com un dret
de totes les persones joves, d'acord amb el que preveu l'artcle 4 de la Llei 15/2017, de 10 de novembre,
de la Generalitat, de polítques integrals de joventut . 

I.4.- Decret d'Alcaldia número 608/2018, de data 18 de maig, pel qual s'aprova l'adhesió de l'Ajuntament
de Paiporta a la Declaració per l'oci educatu  Ens reunim amb altres valors  2016) , amb la indicació que
aquesta se sotmeta a ratfcació del Ple en la primera sessió que se celebre.

II.- FONAMENTS

II.1.-  L'artcle  48  de  la  Consttució  Espanyola  insta  als  poders  públics  a  promoure  les  condicions
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necessàries  per  a  la  partcipació  lliure  i  efcaç  de la  joventut  en el  desenvolupament polítc,  social,
econòmic i cultural.

II.2.- La Llei 15/2017, de 10 de novembre, de la Generalitat, de polítques integrals de joventut, arreplega
l'oci educatu en els següents termes:

• En l'art. 3.6 es defneix l'oci educatu com un mitjà per a garantr el principi d'universalitat de les
polítques de joventut, des d'una perspectva d'equitat, per a garantr la igualtat d'oportunitats i
combatre les desigualtats socials, estructurals i conjunturals.

• L'art. 4 sobre els drets de les persones joves, enteses aquestes com un grup demogràfc amb
unes necessitats concretes, s'arreplega el dret a l'oci i al benestar.

• L'art. 5.3 diu que les administracions públiques es comprometen a  garantr el dret a l'esport i
l'actvitat fsica, al joc i a l'oci educatu i inclusiu, assignant equips professionals, recursos i serveis
didàctcs .

• L'art. 35 arreplega les competències de l'administració local en matèria de joventut, de les quals
destaquen les següents per la seua relació amb la Declaració per l'oci educatu  Ens reunim amb
altres valors  2016) :

g) Impulsar, mitjançant les actvitats de temps lliure educatu, la promoció de la infància, l'adolescència i
la joventut del municipi, per a trencar, si escau, dinàmiques de desigualtat.

i) Desenvolupar actvitats culturals, esportves i d'ocupació del temps lliure de la joventut del municipi.

j)  Promoure  la  partcipació  ciutadana  i  la  implicació  de  la  societat  en  general  en  la  prevenció  i  la
resolució dels problemes juvenils detectats, i fomentar el teixit associatu juvenil com a forma prioritària
de partcipació de la joventut.

El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, acorda:

PRIMER.- Ratfcar per part del Ple de la Corporació l'adhesió de l'Ajuntament de Paiporta a la Declaració
per l'oci educatu  Ens reunim amb altres valors  2016) .

SEGON.- Notfcar l'acord a les persones interessades i als departaments municipals implicats.

TERCER.- Seguir en l'expedient el procediment i els tràmits establits.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

Defensa la proposta en representació de l'equip de govern el regidor, Sr. Guillem Montoro, qui manifesta
que la joventut és una etapa en la qual les persones adquireixen, realitzen i consoliden unes posicions
personals  bàsiques.  El  desenvolupament de la  vida  adulta  ve  determinat  per  les  experiències  de la
joventut, que es reben tant en els espais d'educació formal com en el temps d'oci. L'ús que fan els joves i
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adolescents del temps lliure modela en gran manera molts dels seus hàbits, habilitats, acttuds i valors.
La Declaració per l'Oci Educatu “Ens reunim amb altres valors”, que reivindica “l'oci educatu com un
instrument per a la inclusió, la igualtat, la partcipació i el creixement personal i comunitari” inclou una
sèrie de propostes encaminades a garantr el desenvolupament d'actvitats de qualitat en el marc del
temps lliure dirigides a aquest col·lectu des de la perspectva de l'educació en valors.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, exposa que el seu grup comparteix els arguments que ha
expressat el Sr. Guillem Montoro, encara que són molt genèrics i caldrà veure després com es concreten.
I manifesta que votaran a favor de la proposta.

15.- BENESTAR SOCIAL.- 02084/2018 - ADHESIÓ I ASSUMPCIÓ DE COMPROMÍS A LA XARXA DE
MUNICIPIS PROTEGITS CONTRA LA VIOLÈNCIA DE GÈNERE DE LA DIPUTACIÓ DE VALÈNCIA.

I.- ANTECEDENTS

I.1.- El passat 14 de març, en el BOP nº 52, la Diputació de València va publicar el Reglament de Creació i
Funcionament de la Xarxa de municipis protegits contra la violència de gènere, que té com a fnalitat
regular la creació, posada en marxa i funcionament de la Xarxa de municipis protegits contra la violència
de gènere de la província de València.

La fnalitat de la Xarxa de municipis protegits contra la violència de gènere és vetlar per la prevenció,
detecció  i  eradicació  de  la  violència  a  través  d'un  espai  de  coordinació  insttucional  liderat  per  la
Diputació de València que permeta millorar la gestó de les polítques públiques contra la violència de
gènere de les enttats locals de la província de València.

La Xarxa estarà composta pels municipis de la província de València que complisquen amb els requisits
d'accés exigits per aquest Reglament i la normatva aplicable.

I.2.- Amb data 4 de maig de 2018, l'agent d'Igualtat de l'Ajuntament de Paiporta, informa que aquest
Ajuntament compleix els requisits establits  per la normatva aplicable per a adherir-se a la Xarxa de
municipis protegits contra la violència de gènere de la província de València.

I.3.- Considerant l'àmbit competencial en la prestació de serveis, i partnt de la necessària coordinació,
cooperació  i  col·laboració  entre  les  administracions  públiques  locals  que  estableix  l'artcle  63.2  de
l'Estatut  d'Autonomia  de  la  Comunitat  Valenciana,  des  de  l'assumpció  de  la  responsabilitat  que
correspon als ajuntaments com a insttucions fonamentals en la prevenció i en la lluita contra la violència
de gènere per la seua proximitat amb la ciutadania i les seues necessitats, es considera necessari  posar
en marxa mesures integrals de prevenció, sensibilització i intervenció, que permeten impulsar el treball
en xarxa entre la Diputació de València i els municipis per a aconseguir eradicar la violència que pateixen
les dones en la nostra província.

II.- FONAMENTS JURÍDICS

II.1.- La Consttució proclama en el seu artculat la igualtat com a valor superior de l'ordenament, en
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l'artcle 14 s'anuncia la no discriminació per motus de naixement, raça, sexe o religió, opinió o qualsevol
altra condició social personal o social. Així mateix en l'artcle 15 es diu que totes les persones tenen dret
a la vida i a la integritat fsica i moral, sense que, en cap cas, puguen ser sotmeses a tortura ni a penes o
tracte inhumà o degradant.

II.2.- L'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana en l'art. 10.3, diu que l'actuació de la Generalitat
se centrarà primordialment entre altres àmbits en la igualtat de drets d'homes i dones en tots els àmbits,
en  partcular  en  matèria  d'ocupació  i  treball,  així  com  en  la  protecció  social  contra  la  violència,
especialment de la violència de gènere.

II.3.- La Llei orgànica 3/2007, de 22 de març, per a la igualtat efectva de dones i homes, fxa com a criteri
d'actuació dels poders públics, l'adopció de mesures necessàries per a l'eradicació de la violència de
gènere, la violència familiar i totes les formes d'assetjament per raó de sexe.

II.4.- La Llei 7/2012, de 23 de novembre, de la Generalitat, integral contra la violència sobre la dona en
l'àmbit de la Comunitat Valenciana, conceptualitza la violència contra les dones des d'una perspectva
més àmplia, anant més enllà de la relació de parella, com fxa l'anomenat Conveni d'Istanbul, que des de
2011 assenyala  el  camí  en el  marc  internacional  per  a l'eradicació  de la  violència de gènere,  i  que
reconeix  la  violència  contra  la  dona  com  una  violació  dels  drets  humans  i  com  una  forma  de
discriminació, considerant responsables als Estats si no responen de manera adequada.

II.5.- El Pacte Valencià contra la violència de gènere i masclista signat el 18 de setembre de 2017, acord
insttucional que arreplega un total de 290 mesures, acordades per totes les administracions públiques
valencianes, enttats i organismes de la societat civil dirigides a la lluita conjunta contra la violència de
gènere i masclista.

Per tot l'exposat el Ple de l'Ajuntament per unanimitat acorda:

PRIMER.- Sol·licitar a la Presidència de l'Assemblea General de la Xarxa de municipis protegits contra la
violència de gènere de la província de València, l'adhesió del municipi de Paiporta.

SEGON.-  Seguir en l'expedient el  procediment i  el tràmit  legalment establits,  i  traslladar la  resolució
present a les persones que estguen afectades per la mateixa, degudament, als efectes oportuns i de
notfcació.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

Defensa la proposta en representació de l'equip de govern la regidora delegada de l'àrea de Benestar
Social, Sra. Mª Isabel Albalat, qui exposa que la violència contra les dones és una de les violacions més
fagrants dels drets humans que ocorre en l'actualitat, fns ara tolerada per gran part de la població, però
gràcies al moviment feminista que porta molts anys de lluita s'ha aconseguit posar aquest problema en
primera línia i convéncer a la societat de les greus injustcies patdes per les dones, on la violència és
l'evidència últma de les desigualtats.  La violència de gènere és un problema de caràcter públic que
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afecta  a  tota  la  societat  en  el  seu  conjunt,  per  la  qual  cosa  ha  sigut  per  a  l'equip  de  govern  de
l'Ajuntament un objectu prioritari des del començament del seu mandat i una obligació que ha assumit.
Com a regidora d'Igualtat i reforçada per l'equip de govern, ha impulsat la incorporació d'una tècnica
d'Igualtat, dedicada exclusivament a treballar per la igualtat real i  efectva entre les paiportnes i  els
paiportns. També s'ha creat un equip multdisciplinari en Benestar Social, amb treballadores socials,
psicòlogues, educadors, etc. que fan una tasca imprescindible de cara a afrontar la violència masclista. A
més de tot el treball que porta avant l'equip tècnic, l'any passat també es va sumar l'Ajuntament al Pacte
valencià contra la  violència de gènere i  masclista,  pacte acordat entre les administracions públiques
valencianes  i  les  enttats  i  organismes  de  la  societat.  És  important  reconéixer  tots  els  avanços
aconseguits. Però com el problema perdura no ens cansarem de recollir quantes iniciatves es proposen
per  a  aconseguir  la  igualtat  real  entre  dones  i  homes,  i  com  a  conseqüència  d'aquesta  igualtat,
aconseguir que no es produïsquen més atacs contra les dones pel fet de ser dones. La creació de la Xarxa
valenciana de municipis  protegits  contra  la  violència  de gènere és  una iniciatva de la  Diputació  de
València pionera en tota Espanya que pretén coordinar a les diferents administracions i  també a la
ciutadania  per  a  millorar  la  prevenció,  la  detecció  i  l'eradicació  de  la  violència  contra  les  dones  i
optmitzar els recursos materials i humans, creant un sistema coherent i sistemattzat. Fa referència als
objectus concrets en els quals es plasmen les actuacions de la xarxa, i indica que l'adhesió a la mateixa
exigeix  complir  uns  requisits  que  l'Ajuntament  reuneix,  gràcies  al  treball  fet  en  aquest  mandat
corporatu, tals com comptar amb una Regidoria d'Igualtat amb recursos propis personals i econòmics i
disposar d'un Pla d'Igualtat. A més, en el termini de 12 mesos, els municipis de més de 20.000 habitants
s'han d'incorporar al Sistema VIOGEN, assumint la protecció de les víctmes, disposar d'un mínim del
10% del personal tècnic i polítc amb un mínim de 20 hores de formació especialitzada en violència de
gènere i amb formació contnuada obligatòria, disposar de policia local amb un mínim de 20 hores de
formació especialitzada en violència de gènere homologada per l'IVASPE, realitzar campanyes municipals
de sensibilització, prevenció i lluita contra la violència de gènere i realitzar projectes relacionats amb la
lluita contra la violència de gènere. I en el termini de 24 mesos s'ha de disposar d'equips professionals
propis o en associació amb altres enttats locals per a l'atenció de les dones víctmes de violència de
gènere i els seus flls i flles, amb almenys especialistes en psicologia, treball social i agent d'igualtat, amb
un mínim de 40 hores de formació especialitzada en violència de gènere. Com a contrapartda, pertànyer
a la xarxa permetrà optar a les convocatòries de subvencions anuals de la Diputació de València per a
facilitar el compliment de les obligacions indicades, amb el que es podrà disposar de més recursos per a
afrontar la  violència cap a les dones.  Finalment,  manifesta que mai es cansaran de lluitar contra la
violència masclista, per elles, per les seues famílies i per les dones ja assassinades, i acaba demanant el
vot favorable de tots els grups polítcs municipals.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, diu que quan es parla de violència de gènere no pot evitar
recordar-se de la defunció de Mª Ángeles i de Carolina Planells. Manifesta la solidaritat del seu grup amb
qualsevol  iniciatva que millore la  lluita  contra  la  violència  de gènere,  que és una vertadera xacra i
enfront de la qual, malgrat els esforços de totes les administracions per eradicar-la, s'està perdent la
batalla  i  cada vegada es produeixen més casos. Dels mitjans per a combatre la violència de gènere,
destaca l'educació, de manera que s'inculque des de xicotets el respecte a les dones. I considera que
també són necessàries altres mesures de tot tpus, administratves, judicials i legislatves, de manera que
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es garantsca la seguretat de les persones enfront de la violència de gènere. Per tot això, el seu grup
votarà a favor de la proposta.

Pel grup Compromís intervé la Sra. Beatriz Jiménez que puntualitza al Sr. Vicente Ibor que María Ángeles
i  Carolina  Planells  no  van  morir,  sinó  que  van  ser  assassinades,  i  diu  que  és  important  utlitzar
correctament el llenguatge. Destaca el treball que s'està fent des de Benestar Social i la Policia Local per
a  compartr  les  informacions  i  treballar  d'una  manera  coordinada.  Indica  que  es  va  sorprendre  en
conéixer que hi havia a Paiporta 40 dones de les quals les seues parelles tenien ordre d'allunyament.
Considera  que aquest  és  el  problema més greu de la  població  i  que tot  el  treball  que es  faça  per
resoldre-ho és poc. Per això, el seu grup votarà a favor de la proposta i donarà suport a totes les mesures
possibles per a acabar amb aquesta xacra.

El  portaveu del  grup Pod-EU,  Sr.  Alberto Torralba, entén que és necessària una tasca integral  per a
afrontar la violència masclista, en la qual s'implique tota la Corporació i totes les àrees de l'Ajuntament.
Per això, també des de l'àrea de Cultura donaran suport a aqueixes actuacions, amb el premi literari
Carolina Planells,  la  programació de l'Auditori  i  tenint en compte les necessitats de lluitar contra la
violència sobre les dones en les altres actvitats que realitzen.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr.  José Antonio Salvador,  manifesta que es tracta d'un tema prou
important com perquè tots hagen d'estar d'acord.

La regidora no adscrita, Sra. Mª Consolación Tarazona, també expressa que votarà a favor de la proposta,
per a posar solució com siga a la xacra de la violència de gènere.

16.-  BENESTAR SOCIAL -  15/2018/PGRU -  MOCIÓ QUE PRESENTA L'EQUIP DE GOVERN DE
PAIPORTA  PER  A  MOSTRAR  EL  REBUIG  A  LA  SENTÈNCIA  DE  L'AUDIÈNCIA  PROVINCIAL  DE
NAVARRA EN EL CAS "LA MANADA".

Després de la deliberació d'aquest punt i  abans de la seua votació,  s'absenta de la  sala de plens la
regidora, Sra. Mª Consolación Tarazona, que ja no torna a incorporar-se a la sessió.

L'Ajuntament Ple rebutja per majoria, amb 17 vots a favor dels membres dels grups Popular, Compromís,
Socialista i Pod-EU i 1 vot a favor del regidor del grup Ciudadanos, l'esmena presentada per aquest últm
perquè se substtuïsca la redacció de l'apartat primer de l'acord proposat pel següent text:

“En la nostra condició de càrrecs públics hem de respectar als jutjats i tribunals de justcia i acatar les
seues decisions.  No obstant açò, la pròpia naturalesa interpretatva de les resolucions judicials comporta
la  possibilitat  de  compartr  o  no  els  acords  que  aquestes  contemplen.  Aquesta  legitmitat  com  a
ciutadans d'un estat de dret ens permet mostrar el nostre profund desacord amb la sentència”.

A contnuació la Presidència sotmet a votació la moció que presenta l'equip de govern de Paiporta per a
mostrar  el  rebuig  a  la  sentència  de  l'Audiència  Provincial  de  Navarra  en  el  cas  “La  Manada”,  que
seguidament es transcriu, i que queda aprovada per unanimitat:
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“Segons la sentència nº 000038/2018 de la Secció Segona de l'Audiència Provincial de Navarra queden
com  a  fets  provats  que  els  cinc  homes  del  grup  conegut  com  ‘La  Manada'  van  perpetrar  una
menyspreable acció d'abús sexual contra una dona a Pamplona durant les festes de Sant Fermín de 2016.

Es pretén justfcar legalment que en aquesta acció no ha existt violència ni intmidació cap a la víctma
pel qual s'absol als cinc homes d'un delicte d'agressió sexual, considerant que no es produïa cap tpus
d'intmidació i violència.

Una sentència  que,  com han valorat  nombroses  expertes  i  experts  jurídics,  enttats  feministes,  ONU
dones, o el govern de Navarra entre uns altres:

• Minimitza els fets al no considerar-los agressió sexual, al no considerar l'agreujant de realitzar-se
en grup.

• Situa  la  càrrega  de  la  prova  en  la  víctma  en  posar  el  focus  de  la  sentència  en  el  seu
comportament i no en el comportament dels agressors.

• Afavoreix la impunitat de les agressions masclistes i envia un missatge de descrèdit de la vivència
de les dones que pateixen aquestes agressions i les revictmitza.

• Posa de manifest la incoherència d'entendre que l'abús sexual perpetrat en les condicions que es
va produir, i que queda recollit en el relat dels fets, pot produir-se sense violència i/o intmidació.

Després d'aquesta sentència ha quedat de manifest, una vegada més, l'orientació patriarcal amb la qual
membres de la Judicatura d'aquest estat segueixen enjudiciant els delictes contra les dones.

No es pot aplicar una doble victmització, ni exigir un plus de sofriment. A les dones no se'ls pot exigir que
muiren per a demostrar així que sí es resisteixen davant una agressió sexual.

S'ha comprovat que el Codi Penal no protegeix de forma efectva a les dones de les violacions ni de les
múltples expressions de violència a les quals han d'enfrontar-se.

Hem assistt a un procés en el qual des de diferents àmbits judicials i mediàtcs s'ha arribat a culpar a la
dona agredida, en la qual, fns i tot, s'ha presentat com una prova admissible la "vida normal" de la
víctma després de l'agressió.

Però també hem assistt a una mobilització de sororitat  i  suport  col·lectu del feminisme denunciant
aquesta sentència i  visibilitzant el patriarcat que existeix  en cada àmbit  de la nostra societat:  en la
justcia, en els mitjans de comunicació, en l'ocupació...

El moviment feminista ha respost unit en els carrers, posant l'accent en les desigualtats i injustcies que
segueixen vivint les dones.

Aquesta sentència  torna a mostrar  la  necessitat  de dur a terme polítques municipals  que posen el
feminisme en el centre i possibiliten construir municipis on les dones puguen ser lliures.

Per tot açò i en virtut de l'exposat, l'Ajuntament de Paiporta acorda:
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1. Mostrar el rebuig frontal davant la sentència dictada per l'Audiència Provincial de Navarra mitjançant
la qual qualifca una clara violació múltple i agressió perpetrada per “La Manada" com un simple cas
d'abús sexual i furt lleu.

2. Instar al Congrés dels Diputats i Diputades i al Senat a la modifcació del Codi Penal per a revisar el
supòsit d'abús sexual així com la consideració jurídica de la violència en casos d'agressió sexual i violació,
amb l'objectu d'introduir la perspectva de gènere en la tpifcació dels delictes de violència sexual.

3.  Amb la fnalitat  de mostrar el  suport  i  la  solidaritat  incondicional  a les  víctmes, moltes vegades
invisibles, de les agressions sexuals, aquest municipi implementarà les accions per a prevenir les diferents
situacions de violència sexual que pateixen les dones.

4. Recolzar les mobilitzacions que es duguen a terme en el municipi en relació a aquest lamentable cas,
mostra de sororitat col·lectva per a exigir la f de les violències masclistes.

5. Fer arribar aquesta moció a l'Audiència Provincial de Navarra, al Ministeri de Justcia i  al Consell
General del Poder Judicial.”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

El portaveu del grup Pod-EU, Sr. Alberto Torralba, considera que l'esmena proposada pel Sr. José Antonio
Salvador no aporta res a la moció, a més que utlitza una terminologia amb la qual no està d'acord,
perquè no es pot “respectar” la sentència quan hi ha coses en ella que són clarament irrespectuoses, per
la qual cosa el terme adequat seria “acatar” la sentència. Per això, el seu vot serà contrari a l'esmena.
Quant al contngut de la moció presentada, manifesta que cinc bèstes, membres d'un grup terrorista
autodenominat “La Manada”, que només el nom ja fa fàstc, escometen i violen vaginalment, anal i bucal
a una dona indefensa complint així el seu objectu del que ells entenen com viure els Sanfermines, i com
a trofeu del  seu assoliment exhibeixen entre els  seus amics un vídeo gravat de la  macabra escena.
Davant tals evidències i proves un tribunal d'homes acusa  els cinc cafres per abusos sexuals i descarta
l'agressió sexual.  No es tracta de linxar a ningú, però les evidències i  el clam del carrer no ha sigut
correspost amb la responsabilitat del tribunal masclista i la interpretació de la norma no s'ajusta a la
gravetat dels fets sota un punt de vista polítc ni social, i més quan l'ordenament jurídic i d'aplicació
oferia solucions adequades i ben diferents a les resoltes. Considera que sí que va haver-hi intmidació,
perquè quina dona o quin home no se sentria intmidat per cinc individus que quasi li dupliquen en
volum i pes? Per descomptat que va existr violació per agressió sexual. El problema és no voler admetre-
ho malgrat les evidències que ho demostren de falta de consentment, agressió reiterada i intmidació
amb  prevalença.  En  diversos  països  europeus  totes  les  formes  d'accés  carnal  no  consentt  són
considerades violacions, existsquen o no actuacions violentes o intmidatòries. En el nostre ordenament
jurídic està per veure. Considera que, en tot cas, els fets i les acttuds descrites mostren en els acusats un
menyspreu inadmissible sobre la dona, refex d'una societat masclista, i incompatble amb el dret a la
igualtat,  principi  bàsic  de  la  Declaració  dels  Drets  Humans  que  enguany  compleix  el  seu  setanta
aniversari,  i  contrari  també  a  la  nostra  pròpia  Consttució.  Demana  que  aquest  debat  sorgit
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lamentablement a costa del sofriment d'una dona, no quede en paper mullat i ens encamine a reformes
culturals, socials, educatves i legals per a poder eradicar el masclisme estructural de la nostra societat.
En aquest sentt, advoca igualment per una implementació de més i millor formació dels juristes des de
la perspectva de gènere per a poder captar aqueixa complexitat. I abans d'acabar formula una xicoteta
pregunta o refexió: quina posició hagueren pres algunes hordes, de les quals porten certa bandereta en
el canell, si aquestes bèstes en comptes de senyorets espanyols ben semblants, hagueren resultat ser un
grup de negres o magrebins,  i  quina posició haguera pres el mateix tribunal  masclista i,  en concret,
l'impresentable jutge que afrma que la dona estava gaudint amb això.

Per part del grup Compromís intervé la Sra. Beatriz Jiménez qui comença expressant la seua oposició a
l'esmena presentada, perquè també entén que no aporta res a la moció. I quant al fons de la moció
manifesta que hui ha vist escrit en la paret d'una escola una pintada que deia: “No és no, i si no és sí,
també és no”. Indica que li ha agradat molt perquè quan una persona vol mantndre relacions sexuals ho
diu, i si se sent assetjada o abusada el més normal és que es quede en xoc i no diga res. Encara que els
qui han de jutjar i castgar als assetjadors, assassins i abusadors de dones no pensen això, o almenys és el
que es dedueix de la sentència de “La Manada”, segons la qual si el teu cos reacciona paralitzant-se
davant el perill seras en part responsable del que et passe. Diu que la gran majoria de dones que coneix
s'han sentt assetjades almenys una vegada en la seua vida, i unes altres en més d'una ocasió. En els
últms mesos algunes dones valentes han explicat públicament la seua experiència sota l' “etqueta #
metoo” “jo també”. Totes les dones tenim una cosa en comú i és que després de patr una agressió
sexual ens hem sentt avergonyides perquè sabem que si ho expliquem ens jutjaran a nosaltres. A l'agost
de 1999, jo tenia 19 anys. Vaig trobar el meu primer treball aqueix estu i havia d'agafar el metro molt de
mat. Un dia, en pujar al vagó, em vaig adonar que només hi havia un home, i vaig procurar asseure'm el
més lluny possible d'ell. El metro va fer la primera parada a Picanya i no va pujar ningú. En tornar a
posar-se en marxa l'home es va alçar i  va anar cap a on jo estava. Es va asseure enfront meu i  va
començar a dir-me obscenitats i, fns i tot, a tocar-me. Vaig sentr repugnància, fàstc, ansietat, tristesa...,
cap sentment positu ni cap plaer, però no vaig moure ni un múscul. En baixar a Torrent em vaig posar
les ulleres de sol i em vaig asseure en un banc a plorar. No li ho vaig comptar a ningú. Pensava en com
explicaria que jo no havia fet res, i que si no m'havia enfrontat a ell tal vegada fóra responsable, que
millor fer com si això no haguera passat.  Mai he oblidat la cara d'aquell  home i li  he recordat cada
vegada que he vist aqueixa mirada de prepotència, de superioritat, d'assetjament en altres homes. Per
això, a mi i  a la resta de les dones ens sembla tan absolutament comprensible que la víctma d'una
violació  múltple  no es  menege,  no insulte,  ni  es  violente.  Els  delictes  que són conseqüència  de la
violència masclista són els únics que tenen en compte l'acttud de la víctma per a jutjar a l'agressor, i
això  els  fomenta,  minimitza  les  seues  conseqüències  penals  i  deixa  a  les  víctmes  encara  més
desemparades.  I  conclou que,  per  tot  això,  amb aqueixa  moció manifesten el  seu rebuig  davant  la
sentència dictada per l'Audiència Provincial de Navarra. I des de Compromís per Paiporta contnuarem
oposant-nos als judicis morals que patm per ser dones, contnuarem reivindicant que se'ns deixe de
jutjar per com vestm o per com i amb qui ens fem fotos. Contnuarem denunciant que una violació
múltple no es pot produir sense intmidació i coacció. I contnuarem defensant la idea radical que les
dones som persones.

Pel grup Socialista intervé la Sra. Mª Isabel Albalat, qui comença agraint el seu testmoni a la Sra. Beatriz

Pàgina 33 de 77

Identificador pD8n BQiM Nfrf fZZ7 uI0o Y1Md jZE=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



Jiménez i expressant-li el seu pesar pel que li va passar. Diu que moltes dones callen aqueixos fets per
pensar que poden tndre alguna responsabilitat en ells. Manifesta que té una mescla de sentments,
perquè hui es presenta en el Congrés la moció de censura contra Mariano Rajoy, que és la moció per la
dignitat en la vida polítca. I aquesta moció de l'Ajuntament també es presenta per a retornar la dignitat
a la Justcia. Manifesta el seu rebuig a l'esmena presentada, perquè canviaria molt poc la moció inicial. I
quant al fons de la moció presentada per l'equip de govern exposa que vivim en una societat masclista i
la  Justcia no és aliena a aquesta realitat.  Les lleis  i  les sentències les fan les persones,  que moltes
vegades  estan  envaïdes  de  prejudicis  masclistes,  perquè  falta  formació  dels  juristes  en  matèria  de
violència de gènere, la qual cosa els impedeix entendre què estan jutjant. Esmenta com a exemple una
sentència de l'audiència de Cantàbria que condemna a tres anys de presó per un delicte d'abús sexual,
rebaixant la condemna prevista perquè la víctma que era una xiqueta no havia oferit resistència durant
cinc anys de violacions. També en el nostre cas el Tribunal considera que hi ha abús i no agressió sexual,
encara que de la pròpia relació de fets provats es desprén que va existr intmidació, la qual cosa és
motu sufcient per a qualifcar els fets com a agressió sexual. Però els jutges tenen en compte en les
sentències l'acttud de resistència de les víctmes. Sense que se sàpia ben bé com ha de ser la postura
que han d'adoptar les dones, perquè se'ls planteja el dilema de deixar-se violar o ajudar els agressors a
que els maten. Destaca el vot partcular de la sentència de l'Audiència Provincial de Navarra, en el qual
es diu que els fets ocorren en un entorn sòrdid, cutre i inhòspit i que l'escena és d'una innegable cruesa,
en un ambient de festa i diversió de tots ells, certament amb menor expressivitat en la denunciant. Per
això, diu el jutge en el seu vot partcular que no pot afrmar que hi haguera agressió sexual o violació, ni
que la dona estguera en xoc o intmidada. Creu que estava gaudint. Diu que els homes aprenen a través
de la pornografa una forma de veure les coses que no respon a la realitat de les dones. Fa referència
també a la difusió que s'ha fet de multtud de dades personals de la dona agredida, la qual cosa ha
provocat la denúncia d'algunes associacions de dones, a les quals el Partt Socialista se suma. I destaca
que, per f, arran d'aquesta sentència, s'han dut a terme manifestacions de dones als carrers, la qual cosa
denota que la societat ha canviat. Considera que la condemna penal que conté la sentència no és justa i
que és necessària una acció directa per a millorar la formació de la judicatura en aquestes matèries.
Finalment demana als grups de l'oposició que donen suport a la moció presentada.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, manifesta, en primer lloc, que el seu grup tampoc donarà
suport a l'esmena, perquè no aporta res i es limita a dir alguna cosa que és de sentt comú i elemental,
com és que tots hem de respectar les decisions judicials, encara que es puga discrepar d'elles. Es tracta
de manifestacions òbvies que afecten qualsevol ciutadà o ciutadana. Quant al contngut de la moció
presentada expressa que el seu grup votarà favorablement, mantenint la  línia  de les manifestacions
formulades pel ministre de Justcia Rafael Catalá enfrontant-se a una part de la judicatura, que ha arribat
a demanar la seua dimissió. Mostra una oposició frontal al contngut de la sentència. Diu que ha llegit els
prop de quatre-cents folis, que contenen una relació exhaustva dels fets provats. Però la seua extensió
no afecta a la falta de qualitat de la sentència, que té uns fonaments jurídics més que discutbles, i un vot
partcular  del  que  encara  discrepa  més.  Com a advocat  en  exercici  està  acostumat  a  combatre  les
sentències que no li agraden o perjudiquen els seus clients, ja que les sentències no són intangibles, i
contra  la  dictada  per  l'Audiència  Provincial  de  Navarra  caben  recursos  davant  el  Tribunal  Suprem.
Considera que des del punt de vista jurídic la sentència és absolutament injusta, tècnicament incorrecta i
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causa  un  greu  perjudici  a  la  víctma.  Però,  a  més,  com a  ciutadà  i  pare,  es  pot  anar  més  allà  de
l'estrictament jurídic. Es va produir una situació d'abús de poder, en enfrontar-se cinc homes forts a una
dona desvalguda, incapaç, fns i tot, d'oposar-se al que li estaven fent. La incapacitat de resistr és la
major prova de la violència que pateix. De totes maneres aquesta sentència no recull la tònica habitual
de les sentències que es dicten en aqueixa matèria, per la qual cosa no pot acusar-se per ella en bloc a la
judicatura, ni dir-se que els magistrats són homes mediattzats. No és així, ja hi ha magistrats homes que
condemnen i magistrades dones que absolen. Per això, no estan d'acord amb algunes expressions que
conté l'exposició de motus de la moció. Però en canvi comparteixen íntegrament la proposta d'acord
quan rebutja frontalment la sentència, insta al Congrés dels Diputats i al Senat a realitzar una modifcació
legal de la regulació d'aqueixos delictes, la qual cosa ja va manifestar el ministre de Justcia, se solidaritza
amb les víctmes de les agressions sexuals, i dóna suport a les mobilitzacions que s'estan realitzant en
relació  amb aquest lamentable cas.  Conclou que encara  que no compartsquen algunes expressions
genèriques de l'exposició de motus que entenen que no s'ajusten a la realitat, votaran a favor de la
moció per estar completament d'acord amb la resolució que es proposa.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, comenta les intervencions realitzades en
aquest punt i lamenta que no s'admeta la seua esmena. Deixa clar que Ciudadanos rebutja qualsevol
tpus de violència sexual, però considera que els càrrecs públics han de respectar la separació de poders
de l'Estat. No obstant això, votarà a favor de la moció, perquè està d'acord amb que es modifque la llei i
es done suport a la víctma d'aquest delicte i a la seua família.

La regidora no adscrita,  Sra.  Mª Consolación Tarazona,  comença fent una abraçada a la  Sra.  Beatriz
Jiménez, dient que és una cosa que necessita fer. A contnuació expressa que ara comptarà el seu cas,
perquè també necessita fer-ho. S'està tractant ací d'una cosa que ha afectat a una persona  demana
perdó perquè està molt nerviosa). I diu al Sr. Josep Val que comptarà ara el que ell volia saber. Porta tres
anys patnt per aquest senyor d'ací  assenyala al Sr.  José Antonio Salvador) injúries, calúmnies, li  ha
arribat a escoltar dels seus companys de partt que era una fresca, i que s'obria de cames pel poble amb
tot el que se li passava per davant. Va fer un escrit al partt en el qual militava, que van signar els seus
companys com que eren de veritat, o siga que pot demostrar-se, i una denúncia que ha hagut de retrar
per por de represàlies, perquè ja es clavava, fns i tot, amb la seua família. Ha patt en aquest tercer pis,
no fa molt de temps, farà cosa d'un any, crits, amenaces i moltes més coses, i té testmonis també. Diu al
Sr. Val si vol saber més. Afg que no volia explicar res, però la hipocresia d'aqueix senyor li està afectant
per dins. Finalment, demana disculpes a la Sra. Alcaldessa i es retra de la sala de plens, sense que torne
a aquest.

El Sr. José Antonio Salvador diu que és una acusació molt greu, que espera que s'estga gravant perquè la
posarà en coneixement del seu partt, i indica que ell també té molts testmonis. El que vol dir és que
saben els  seus  companys que des  de fa  tres anys ell  va  amb por,  fugint  de la  Sra.  Mª Consolación
Tarazona. I fnalitza reiterant que es tracta d'una acusació molt greu que haurà de provar.

17.- MOCIONS
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17.1.-  MOCIÓ DEL GRUP CIUDADANOS PER A INSTAR AL GOVERN MUNICIPAL A DUR A TERME LES
GESTIONS  NECESSÀRIES  PER  A  SUMAR-SE  A  LA  INICIATIVA  DE  FOMENT  CULTURAL  DE  LA
RETRASMISSIÓ EN DIRECTE DE L'OPERA “LUCIA DI LAMMERMOOR” DES DEL TEATRE REAL EL PRÒXIM 1
DE JULIOL.

L'Ajuntament Ple, prèvia la seua especial declaració d'urgència adoptada per unanimitat, desestma per
majoria, amb 11 vots en contra dels membres dels grups Compromís, Socialista i Pod-EU, i 7 vots a favor
dels membres dels grups Popular i Ciudadanos, la moció del grup Ciudadanos per a instar al govern
municipal a dur a terme les gestons indicades en l'encapçalament, el tenor literal del qual és el següent:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El Teatre Real de Madrid celebra enguany el seu 200 aniversari. En el marc de les celebracions d'aquest
aniversari, i el vinté de la seua reobertura en 1996 (2016-2018) el Teatre Real va iniciar fa uns anys un
programa per a acostar l'òpera a la ciutadania i trencar alguna de les barreres tradicionals l'accés a
aquesta forma d'art. Així hem pogut veure alguna de les seues produccions a través de retransmissions a
nivell nacional en insttucions i centres culturals i artstcs de tota Espanya, a més d'en pantalles situades
en places, carrers i altres llocs públics.

El 30 de juny de l'any passat, el Teatre Real va posar en escena una de les operes més representades en
tots els escenaris del món: Madame Buterry, amb direcció musical del mestre Marco Armiliato i direcció
artstca de Mario Gas. Quasi 120.000 persones van veure l'opera de Puccini en els més de 250 punts
d'emissió en tota Espanya: museus, auditoris, teatres, places, jardins, platges, centres culturals, places de
tots, cineclubs i altres espais habilitats per a la retransmissió de l'òpera. Altres 800.000 espectadors van
seguir la retransmissió a través de plataformes digitals en obert.

Enguany l'obra triada per a la  seua emissió l'1  de  juliol  és  Lucia di  Lammermoor,  l'obra  mestra de
Gaetano Donizzet, basada en una novel·la del gran autor escocés Sir Walter Scot. “La Lucia”, com li la
coneix informalment va ser l'últma obra representada en la primera temporada del Real i tancarà també
la temporada d'aquest 200 aniversari. Estrenada en 1835 a Nàpols, aconseguisc fama tan aviat que
apareix esmentada, fns i tot, en dues de les grans novel·les del segle XIX, Madame Bovary de Flaubert i
Anna Karenina de Tolstoi. La trama gira entorn d'una jove enamorada, Lucia, que cau en la més profunda
desesperació en veure's acusada pel seu amant de traïció per haver-se casat contra la seua voluntat,
amb un altre home. Més allà del seu intrínsec valor musical, l'obra consttueix un extraordinari retrat
psicològic dels seus personatges. Amb fragments tan coneguts com el sextet “Chi el meu frena in tal
moment”, l'escena de la bogeria “il dolce suono...” o la commovedora “Bell'ànima innamorata”, la Lucia
de Donizzet és una de les operes més conegudes i representades i, tal vegada, la que millor representa el
perfecte melodrama romàntc tan tpic del segle XIX. En aquest “drammatragico” en tres actes,  una
producció de l'English Natonal Opera, Daniel Oren en la direcció musical, David Alden en la direcció
escènica, i l'orquestra i cor ttulars del Teatre Real transportaran al públic a la freda i humida Escòcia al
costat d'un repartment en el qual destaquen  Lisete Oropesa, Venera Gimadieva, Javier Camarena,
Ismael Jordi i Roberto Tagliavini, entre uns altres.
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El Teatre Real facilitarà el senyal, de forma gratuïta, als municipis que així ho sol·liciten a partr del dia 4
de juny. Els municipis interessats solament han de proveir la pantalla i el lloc adequat per a la instal·lació
de la mateixa o un centre cultural o similar en el qual fer la retransmissió. Aquesta serà en alta defnició i
podrà rebre's per satèl·lit i internet. El Teatre Real facilitarà tot el suport tècnic necessari per a açò.

Es tracta d'una oportunitat excepcional per a acostar aquesta producció -i unes altres en el futur- als
ciutadans del nostre municipi i partcipar d'un dels grans esdeveniments culturals d'enguany en el nostre
país.

Per açò, instem al govern municipal a dur a terme les gestons necessàries per a sumar-se a aquesta
iniciatva  i  posar  els  mitjans  necessaris  perquè  els  nostres  veïns  puguen  gaudir  en  directe  de  la
retransmissió de Lucia de Lammermoor el pròxim 1 de juliol.”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador defensa la urgència de la moció indicant la
necessitat d'aprovar-la com més prompte millor per a poder preparar la retransmissió de l'opera des del
Teatre Real per al dia 1 de juliol pròxim.

18.- PRECS I PREGUNTES

18.1.-  La Sra. Esther Gil  prega es pose remei a la situació que es produeix en el mercat de la plaça
Cervantes  en  recollir-se els  contenidors  de  fem pel  camió  durant  la  vesprada,  ja  que  en  aqueixos
moments  hi  ha  molts  xiquets  i  xiquetes  en la  plaça  jugant  i  acudeixen  per  a  observar  de  prop  les
operacions de la retrada del fem.

El Sr. Josep Val li pregunta si es tracta dels contenidors de cartó i plàstc.

La Sra. Esther Gil li contesta que sí.

18.2.-  La  Sra.  Esther Gil  prega  que es  resolga  el  problema de  la  circulació  de vehicles  per  la  plaça
Cervantes.

18.3.- La Sra. Esther Gil prega que es millore la seguretat dels gronxadors col·locats en la plaça La Casota,
perquè suposen un perill, especialment per als bebés.

18.4.- La Sra. Esther Gil prega que es resolga la difcultat que tenen els conserges del cementeri per a
poder aparcar els seus vehicles al costat del cementeri vell.

18.5.-  La  Sra.  Esther Gil  fa  referència  a  la  decisió  que va  adoptar  l'equip  de govern d'acumular  les
sessions mensuals de les comissions informatves en tres dies, la qual cosa suposa una limitació del
temps  disponible,  en  celebrar-se  dues  comissions  seguides.  Diu  que  la  presidenta  de  la  Comissió
Informatva de l'àrea d'Hisenda i Administració General posa pegues als regidors i regidores per a tractar
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els assumptes i contestar les preguntes, motvant-les en la falta de temps, però no hi ha cap límit legal
per a aqueixes intervencions i preguntes i, a més, tenen dret a fer-les en les comissions informatves, per
ser el lloc més adequat. Pel que prega que no es limite el temps de les intervencions i preguntes dels
regidors i regidores en les comissions informatves.

La Sra. Alcaldessa li contesta que els regidors i regidores del Partt Popular fan poques preguntes en les
comissions i que normalment se'ls contesta, encara que la resposta no siga del grat de qui ha fet la
pregunta, però això no és qüestó de temps.

La Sra. Esther Gil indica que les actes de les comissions no refecteixen el que realment es diu i que a ella
no se li contesten les preguntes que fa.

18.6.-  La Sra.  Mª Consuelo Lisarde reitera la  seua sol·licitud que se li  facilite informació de tots els
processos judicials en matèria de personal, que ja havia formulat en el Ple del mes de maig i que està
pendent de complimentar.

La  Sra.  Beatriz  Jiménez  li  contesta  que  aqueixa  petció,  que va  formular  la  regidora  en  la  comissió
informatva de març i va recordar en la del mes d'abril,  ha sigut traslladada al Sr. Secretari, qui està
preparant la informació corresponent.

18.7.- La Sra. Mª Consuelo Lisarde prega que l'Ajuntament retre del barranc les restes de l'actvitat que
va organitzar la Policia Local recentment, perquè queden plàstcs, cintes de precinte, senyalitzacions,
sacs d'arena, etc.

La Sra. Alcaldessa li contesta que aqueixa neteja no solament correspon a l'Ajuntament sinó també als 
organitzadors de l'actvitat. I indica que avisaran a ESPAI per a retrar aqueixos residus.

I no havent-hi altres assumptes que tractar, l'Alcaldia-Presidència dóna per fnalitzada la sessió, alçant-se
la mateixa a les 10.50 h. del dia 31 de maig de 2018, del que com a secretari done fe.

DILIGÈNCIA.-  Per  a  fer  constar  que,  conforme  al  que  es  disposa  en  l'artcle  91  del  Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Enttats Locals, la present acta ha sigut aprovada en
els termes que fguren en l'acord d'aprovació, en la sessió celebrada el dia 26 de juliol de 2018.
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ACTA Nº 5 - PLENO ORDINARIO DÍA 31/05/2018.
En Paiporta, siendo las 20:30 horas del día 31/05/2018, previa la correspondiente convocatoria y bajo la
presidencia  de  la  Sra.  Alcaldesa  Isabel  Martn  Gómez,  asistda  del  Secretario  de  la  Corporación  D.
Francisco Javier Llobell Tuset, se reúnen en el Salón de Plenos de la Casa Consistorial, con el objeto de
celebrar sesión ordinaria, en primera convocatoria, los miembros de la Corporación que a contnuación
se expresan:

ALCALDESA – PRESIDENTA: Isabel Martn Gomez  Compromís per Paiporta)

CONCEJALES/AS:

D. Josep Val Cuevas  Compromís per Paiporta)

Dª. Beatriz Jiménez Jiménez  Compromís per Paiporta)

D. Antoni Torreño Mateu  Compromís per Paiporta)

D. Guillem A. Montoro López  Compromís per Paiporta)

D. Vicent Ciscar Chisbert  Grup Socialista)

Dª. María Isabel Albalat Asensi  Grup Socialista)

D- Ricardo Benlloch Campos  Grup Socialista)

D. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona  Grup Socialista)

D. Alberto Torralba Campos  POD-EU)

Dª. María Teresa Verdú Canto  POD-EU)

D. Vicente Ibor Asensi  Grupo Popular)

Dª. María Isabel Chisbert Alabau  Grupo Popular)

Dª. María Esther Gil Soler  Grupo Popular)

Dª. María Consuelo Lisarde Marín  Grupo Popular)

D. Alejandro Gutérrez Martnez  Grupo Popular)

Dª. Desamparados Ciscar Navarro  Grupo Popular)

D. José Antonio Salvador Paredes  Ciudadanos)

Dª. María Consolación Tarazona Bañuls  No adscrita)

SECRETARIO: D. Francisco Javier Llobell Tuset

No asisten, pero excusan su no asistencia los miembros de la corporación  Dª. Zaira Martnez Chisbert
 Compromís per Paiporta) y D. Luis Tomas Rodenas Antonio  Grupo Popular).

Declarado público el acto y abierta la sesión por la Sra. Alcaldesa, se procede a tratar los asuntos y
adoptar los acuerdos sobre los expedientes incluidos en el siguiente

ORDEN DEL DÍA
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1. HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  02267/2018  -  Dar  cuenta  del  escrito  de  la  Sra.
concejala del Ayuntamiento Dª. Mª. Consolación Tarazona Bañuls comunicando su abandono del
grupo polítco  municipal  Ciudadanos  y  del  escrito  del  Sr.  concejal  D.  José  Antonio  Salvador
Paredes comunicando nueva portavocía  del  mismo grupo,  así  como aprobación del  régimen
jurídico aplicable y del consiguiente aumento en un miembro de las comisiones informatvas de
todas las áreas municipales.

2. SECRETARIA.- Aprobación, si procede, del acta nº 4/2018, de 26 de abril.

3. SECRETARIA.-  Resoluciones  dictadas  por  la  Alcaldía  y  Concejalías  Delegadas  desde  la  últma
sesión ordinaria del Pleno.

4. SECRETARIA.- Sesiones de Junta de Gobierno Local celebradas desde la últma sesión ordinaria
del Pleno.

5. URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD - 772/2018/ACU - Aprobación convenio para
la  consttución  en  el  seno de  la  EMSHI  de  la  Junta  de  usuarios  de  vertdos  a  los  sistemas
generales de saneamiento del Área Metropolitana de Valencia. 

6. URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD - 00995/2018 - Aprobación de la revisión de
precios 2018 del contrato de mantenimiento del alcantarillado.

7. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 01680/2018 - Aprobación de la revisión de precios
2018 del contrato del arrendamiento de un local para las dependencias de la policía municipal.

8. HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  766/2018/ACU  -  Aprobación  acuerdo  relatvo  a
consolidación y estabilización de empleo de este ayuntamiento.

9. HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  768/2018/ACU  -  Modifcación  artculo  12  del
Reglamento de la Mesa General de Negociación en cuanto plazo antelación convocatoria.

10. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 02124/2018 - Declarar como de interés municipal, en
atención  a  su  carácter  social,  el  alquiler  de  viviendas  desarrollado  por  la  Entdad  de
Infraestructuras de la Generalitat  EIGE).

11. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL.- 759/2018/ACU - Estado de ejecución del presupuesto
del 1º trimestre 2018.

12. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 762/2018/ACU - Dación de cuenta del periodo medio
de pago del 1º trimestre de 2018.

13. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 16/2018/PGRU - Propuesta de resolución del Grupo

Pàgina 40 de 77

Identificador pD8n BQiM Nfrf fZZ7 uI0o Y1Md jZE=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



Municipal Socialista, sobre la liberalización de la AP7

14. CULTURA - 02336/2018 – Ratfcación del Decreto de Alcaldía nº 608/2018, de 18 de mayo, de
adhesión del  Ayuntamiento a la  Declaración por el  Ocio Educatvo  Nos reunimos con otros
valores (2016)”.

15. BIENESTAR SOCIAL.- 02084/2018 - Adhesión y asunción de compromiso a la red de municipios
protegidos contra la violencia de género de la Diputación de Valencia.

16. BIENESTAR SOCIAL - 15/2018/PGRU - Moción que presenta el equipo de gobierno de Paiporta
para mostrar el  rechazo a la  sentencia de la  Audiencia Provincial  de Navarra en el  caso  La
Manada .

17. MOCIONES

18. RUEGOS Y PREGUNTAS

1.- HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 02267/2018 - DAR CUENTA DEL ESCRITO DE LA
SRA.  CONCEJALA  DEL  AYUNTAMIENTO  Dª.  Mª.  CONSOLACIÓN  TARAZONA  BAÑULS
COMUNICANDO  SU  ABANDONO  DEL  GRUPO  POLÍTICO  MUNICIPAL  CIUDADANOS  Y  DEL
ESCRITO DEL SR. CONCEJAL D. JOSÉ ANTONIO SALVADOR PAREDES COMUNICANDO NUEVA
PORTAVOCÍA  DEL  MISMO  GRUPO,  ASÍ  COMO  APROBACIÓN  DEL  RÉGIMEN  JURÍDICO
APLICABLE  Y  DEL  CONSIGUIENTE  AUMENTO  EN  UN  MIEMBRO  DE  LAS  COMISIONES
INFORMATIVAS DE TODAS LAS ÁREAS MUNICIPALES.

1.- La Concejala del Ayuntamiento Dª. Mª. Consolación Tarazona Bañuls ha presentado un escrito de
fecha 30 de abril de 2018  con entrada en el Registro General del Ayuntamiento nº 9.518 del mismo día)
comunicando su abandono del  Grupo Polítco Municipal  Ciudadanos para  pasar  a  ser  Concejala  no
adscrita  a  ningún  grupo,  solicitando  su  adscripción  a  la  totalidad  de  las  comisiones  informatvas
municipales y al Consejo de Administración de la Entdad Pública Empresarial  Empresa de Servicis de
Paiporta   ESPAI) en su nueva condición.

2.- El Concejal del Ayuntamiento D. José Antonio Salvador Paredes ha presentado en fecha 3 de mayo de
2018 en el Registro General del Ayuntamiento  registrado de entrada con el nº 9.794) escrito mediante
el que solicita se le tenga como Portavoz del Grupo Polítco Municipal Ciudadanos y se le adscriba en
representación de su grupo a todas las comisiones así como a cualquier órgano colegiado municipal en el
que Ciudadanos deba tener representación.

3.- Los grupos polítcos municipales se encuentran regulados en el artculo 73.3 de la Ley Reguladora de
las Bases de Régimen Local  LRBRL), en la redacción dada por la Ley 57/2003, de 16 de diciembre. La
regulación reglamentaria de los grupos polítcos municipales se contene en los artculos 23 a 29 del
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Reglamento  de  Organización,  Funcionamiento  y  Régimen  Jurídico  de  las  Entdades  Locales   ROF),
aprobado por Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, en lo que no contradiga la regulación de la
LRBRL.

4.- Conforme a esta normatva los miembros de la Corporación pueden abandonar el grupo polítco a
que  pertenezcan,  teniendo la  consideración  de  miembros  no  adscritos.  Según  la  Jurisprudencia  del
Tribunal Consttucional y del Tribunal Supremo, los miembros de la Corporación no adscritos conservan
los derechos polítcos básicos que les corresponden como representantes polítcos, señalándose como
tales el derecho a intervenir como miembros de pleno derecho del Pleno de la Corporación y de las
comisiones  informatvas.  Por  tanto  procede  aumentar  el  número  de  miembros  de  las  comisiones
informatvas  municipales  en  uno  más,  para  que  puedan  formar  parte  de  las  mismas  tanto  el
representante  del  Grupo  Ciudadanos  como  la  concejala  no  adscrita.  Con  ello  no  se  altera
sustancialmente el régimen de mayorías de estos órganos municipales, por lo que no resulta necesario
modifcar el número de representantes de los demás grupos municipales en los mismos.

5.-  En  cuanto  a  la  solicitud  de  Dª.  Mª.  Consolación  Tarazona  de  formar  parte  del  Consejo  de
Administración de ESPAI, se considera que no tene derecho a pertenecer a ese órgano colegiado de
acuerdo con lo establecido en el artculo 9 de los estatutos de ESPAI  texto refundido publicado en el
Boletn Ofcial de la Provincia de Valencia nº 81 de 29 de abril de 2016), que determinan que los vocales
polítcos de dicho órgano de gobierno y gestón de la  entdad son los  miembros de la  Corporación
designados por el Pleno en proporción al número de miembros de los distntos grupos municipales. Sin
que  se  considere necesaria  su  presencia  en dicho órgano para  poder  ejercer  sus  funciones  básicas
representatvas, pues ESPAI  pertenece al área de Hacienda y Administración General, y como miembro
de la  comisión  informatva de esa  área puede ejercer  su  derecho a  estar  informada y  formular  las
propuestas que correspondan respecto a la entdad.

6.- En la LRBRL se establece de modo expreso que  Los derechos económicos y polítcos de los miembros
no adscritos no podrán ser superiores a los que les hubiesen correspondido de permanecer en el grupo
de procedencia  ...) . Por ello, y a efectos del cobro de indemnizaciones por asistencias a las comisiones
informatvas, se considera procedente limitarlas a un máximo de tres asistencias al mes, que es lo que
venía percibiendo en la actualidad por ser miembro de tres comisiones informatvas.

7.- Respecto a la solicitud de D. José Antonio Salvador, se considera que al quedar como único miembro
del Grupo Polítco Municipal Ciudadanos, le corresponde la portavocía del mismo, así como formar parte
como miembro de pleno derecho de todas las comisiones informatvas y demás órganos colegiados
municipales  en  los  que  su  grupo  deba  estar  representado.  Y  que  debe  cobrar  por  ello  las
indemnizaciones por asistencias  que tene establecidas  el  Ayuntamiento,  sin  que le  sea  aplicable  la
limitación indicada para el caso de Dª. Mª. Consolación Tarazona.

Y en virtud de cuanto antecede, el Pleno del Ayuntamiento por unanimidad adopta el siguiente acuerdo:

PRIMERO.- Quedar enterado del escrito de fecha 30 de abril de 2018  con entrada en el Registro General
del  Ayuntamiento  nº  9.518  del  mismo  día)  presentado  por  Dª.  Mª.  Consolación  Tarazona  Bañuls
comunicando su  abandono del  Grupo Polítco  Municipal  Ciudadanos  para  pasar  a  ser  concejala  no
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adscrita  a  ningún  grupo,  y  solicitando  su  adscripción  a  la  totalidad  de  las  comisiones  informatvas
municipales y al Consejo de Administración de la Entdad Pública Empresarial  Empresa de Servicis de
Paiporta   ESPAI) en su nueva condición.

SEGUNDO.- Quedar enterado del escrito presentado en fecha 3 de mayo de 2018 en el Registro General
del  Ayuntamiento   registrado  de  entrada  con  el  nº  9.794)  por  D.  José  Antonio  Salvador  Paredes,
mediante el que solicita se le tenga como Portavoz del Grupo Polítco Municipal  Ciudadanos y se le
adscriba en representación de su grupo a todas las comisiones así como a cualquier órgano colegiado
municipal en el que Ciudadanos deba tener representación.

TERCERO.- Estmar la solicitud de Dª. Mª. Consolación Tarazona Bañuls de formar parte como miembro
de pleno derecho de todas las comisiones informatvas de las áreas municipales, con la única limitación
de que no podrá percibir más de tres indemnizaciones por asistencias al mes.

CUARTO.- Desestmar la solicitud de Dª. Mª. Consolación Tarazona Bañuls de formar parte del Consejo de
Administración de la Entdad Pública Empresarial  Empresa de Servicis de Paiporta   ESPAI), por no estar
prevista en los estatutos de esa entdad y no formar parte de los derechos básicos representatvos que le
corresponden como concejala no adscrita.

QUINTO.-  Estmar  la  solicitud  de  D.  José  Antonio  Salvador  Paredes  de  que  se  le  adscriba  en
representación del Grupo Ciudadanos a todas las comisiones así como a cualquier órgano colegiado
municipal en el que su grupo deba tener representación.

SEXTO.-  Modifcar  el  número de miembros de las  comisiones informatvas de las  áreas  municipales
establecido en el  apartado tercero del  acuerdo plenario de fecha de julio de 2015  publicado en el
Boletn Ofcial de la Provincia de Valencia nº 145 del día 30 de julio de 2015),que pasará a ser de once
miembros,  con la  misma composición aprobada,  pero añadiendo al  fnal  de su texto que  También
formará  parte  de  todas  las  comisiones  informatvas  municipales  la  concejala  no  adscrita  Dª.  Mª.
Consolación Tarazona Bañuls. 

SEPTIMO.- Notfcar el presente acuerdo a los interesados, publicarlo en el Boletn Ofcial de la Provincia,
y seguir en el expediente el procedimiento y trámites establecidos legalmente.

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

La concejala delegada del Área de Hacienda y Administración General, Dª. Beatriz Jiménez, explica la
propuesta de acuerdo y el informe emitdo por el Sr. Secretario.

Dª. Mª. Consolación Tarazona manifesta que la decisión que ha tomado ha sido mas forzada que por
cuestones  personales.  Solo  quiere  decir  a  sus  votantes  que  estén  tranquilos,  que  va  a  seguir
representándoles de la misma manera aunque no forme parte de ningún partdo polítco, que está aquí
para todo lo que necesiten como hasta ahora ha hecho, que seguirá trabajando como hasta ahora y que
no  duden  en  buscarle,  como  están  haciendo,  para  todo  problema  que  tengan.  Y  que  está  a  su
disposición, como lo ha estado y seguirá estando.
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D. José Antonio Salvador agradece a Dª. Mª. Consolación Tarazona en nombre de toda la agrupación de
Ciudadanos de Paiporta, en nombre de todos los afliados de la agrupación y en nombre propio el haber
adoptado esta decisión.

El  portavoz  del  Grupo  Popular  D.  Vicente  Ibor  manifesta  que  la  decisión  que  ha  tomado  Dª.  Mª.
Consolación  Tarazona  está  amparada  por  la  ley,  pues  se  vota  a  personas  concretas,  con  nombre  y
apellidos, aunque fguren dentro de una lista presentada por un partdo. Señala que exista una tensión
evidente entre los dos miembros del Grupo Ciudadanos. Y concluye que la decisión adoptada por Dª.
Consolación Tarazona de abandonar el Grupo Ciudadanos les merece todo su respeto.

El portavoz del Grupo Compromís, D. Josep Val expresa que todos los concejales se han presentado por
una organización polítca. Dice que respetan la libertad de la concejala para abandonar su grupo polítco
pero considera que es insufciente la explicación que ha dado de los motvos de esa decisión. Cree que es
en el Pleno donde corresponde dar esta explicación. Finalmente señala que en los tres años de mandato
de la actual corporación, con gran número de propuestas y proyectos, las intervenciones como portavoz
de  Dª.  Mª.  Consolación  Tarazona  han  sido  escasas  y  sus  propuestas  anecdótcas.  Piensan  que  a  la
ciudadanía le gustaría que se le explicaran las diferencias evidentes que desde el principio han tenido los
dos miembros del Grupo Ciudadanos. Y pide a D. José Antonio Salvador que aclare las manifestaciones
públicas que ha realizado tras el abandono del grupo por parte de la concejala de que “Ahora podremos
comenzar a trabajar”.  Y a Dª. Mª. Consolación Tarazona sus declaraciones de que hasta ahora había
estado sola  y  había  hecho lo  que había  podido.  Pero  a  partr  de  ahora  estará  acompañada  y  será
diferente.

El portavoz del Grupo Socialista, D. Vicent Ciscar, expone que su grupo respeta las decisiones personales
que se han tomado, y que les parece bien que den explicaciones si es que quieren darlas. Finalmente da
la bienvenida a Dª. Mª. Consolación Tarazona como concejala no adscrita y a D. José Antonio como
portavoz del grupo Ciudadanos.

El portavoz del grupo Pod-EU, D. Alberto Torralba, considera que el abandono de su grupo por parte de
la concejala supone un hecho lamentable y grave, aunque no van a critcarla pues respetan su decisión.
Señala que Pod-EU no comparte las posturas polítcas que ha mantenido el Grupo Ciudadanos. Y en
cuanto a D. José Antonio Salvador manifesta que no sabe si felicitarle por su nuevo cargo de portavoz o
darle el pésame por ello.

D. José Antonio Salvador contesta a la manifestación de D. Vicente Ibor de que exista tensión entre los
dos miembros del  Grupo Ciudadanos,  señalando que ha dejado claro y  repite en este momento el
agradecimiento a Dª. Mª. Consolación Tarazona en nombre de la agrupación y de todos los afliados. El
Sr. Ibor deduce que hay tensión entre los dos. Las cosas de casa se quedan en casa. Considera que el
portavoz del Grupo Popular quiere sacar partdo de lo que le interesa, lo que es perfectamente legal
aunque  le  parece  poco  étco.  Contesta  la  petción  de  aclaración  de  D.  Josep  Val  sobre  sus
manifestaciones de que ahora podremos empezar a trabajar diciendo que no cabe ninguna duda, en
especial al equipo de gobierno, de que ha estado donde se le ha llamado e incluso mas, todos los días,
asistendo a Consejos de Administración, Mesas de Contratación, Mesas de Negociación, Consejo Local
de Comercio, etc. Y en todas las reuniones dispuesto a todo. Cree que en este sentdo ha cumplido.
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Respecto a las actuaciones que ha llevado a cabo en la  corporación recuerda su intervención en la
renovación del contrato del aparcamiento de camiones, que critcaron duramente. Y también el tema de
la seguridad social. Añade que ellos no vienen de una sociedad polítca sino de una sociedad civil, y
entenden que, a él partcularmente, le queda mucho por aprender y está aprendiendo. A ustedes les
corresponde gobernar y a nosotros, la oposición, fscalizar, y ese es su trabajo. Si lo hace bien o no lo
decidirán los ciudadanos, igual que juzgaran el trabajo de ustedes. Cree que todos los grupos polítcos
han hecho cosas bien, tanto el PSOE, el PP y el actual equipo de gobierno, y que también todos hacen
cosas mal, pocas o muchas. Las cosas que hagan bien las apoyaran, y las que hagan mal las intentaran
cambiar, aunque está seguro que tampoco lo acertaran del todo. Agradece las palabras de bienvenida
como portavoz de D. Josep Val y de D. Vicent Ciscar. Y también las de D. Alberto Torralba, como siempre
con su estlo peculiar. Finalmente reitera que no va a hacer comentarios respecto a las manifestaciones
de D. Vicente Ibor sobre la tensión que dice ha existdo entre los dos miembros del grupo Ciudadanos,
que mas bien ha sido entre los afliados de la agrupación aunque se haya concretado en un grupo de dos
concejales. Aunque el Sr. Ibor quiera sacar partdo de esto, que a lo mejor llega a ministro, aunque va a
ser difcil porque cada vez quedan menos del PP.

Finalmente la Sra. Alcaldesa indica que el trabajo de la oposición mas estar presente en los órganos
colegiados, consiste en presentar propuestas.

2.- SECRETARIA.- APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL ACTA Nº 4/2018, DE 26 DE ABRIL. 

La Alcaldía-Presidencia pregunta a los miembros del Pleno de la Corporación, si alguno de ellos ha de
formular observación al acta nº 4/2018 de 26 de abril. El Pleno de la Corporación Municipal, conforme a
lo preceptuado en el artculo 91 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de
las  Entdades  Locales,  aprobado  por  Real  Decreto  2568/1986,  de  28  de  noviembre,  acuerda  por
unanimidad aprobar el acta en los términos que fguran en el borrador de la misma.

3.-SECRETARIA.-  RESOLUCIONES  DICTADAS  POR  LA  ALCALDÍA  Y  CONCEJALÍAS  DELEGADAS
DESDE LA ÚLTIMA SESIÓN ORDINARIA DEL PLENO.

En cumplimiento de lo establecido en los artculos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local,
y 42 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales, se
informa a la Corporación Municipal de las Resoluciones de la Alcaldía y Concejalías Delegadas de Área
habidas desde la últma sesión ordinaria del pleno, según consta en los libros correspondientes de la
Corporación, cuyo resumen es el siguiente:

NÚMEROS DE DECRETOS
TOTAL DECRETOS

EMITIDOS
nº 413/2018, de 10 de abril, al nº 572/2018, de 14 de mayo 
 ambos inclusive)

160

El Pleno queda enterado.
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4.- SECRETARIA.- SESIONES DE JUNTA DE GOBIERNO LOCAL CELEBRADAS DESDE LA ÚLTIMA
SESIÓN ORDINARIA DEL PLENO.

En cumplimiento de lo establecido en los artculos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local,
se informa a la Corporación Municipal de los acuerdos de la Junta de Gobierno Local adoptados desde la
últma sesión ordinaria del pleno, según consta en las actas correspondientes, cuyo resumen se detalla:

Nº DE ACTA FECHA DE LA SESIÓN
7 7 de mayo de 2018
8 21 de mayo de 2018

El Pleno queda enterado.

5.-  URBANISMO,  MEDIO  AMBIENTE  Y  SOSTENIBILIDAD  -  772/2018/ACU  -  APROBACIÓN
CONVENIO PARA LA CONSTITUCIÓN EN EL SENO DE LA EMSHI DE LA JUNTA DE USUARIOS DE
VERTIDOS A LOS SISTEMAS GENERALES DE SANEAMIENTO DEL ÁREA METROPOLITANA DE
VALENCIA 

La  Entdad  Metropolitana  de  Servicios  Hidráulicos  fue  creada  por  Ley  2/2001,  de  11  de  mayo,  de
creación y gestón de áreas metropolitanas en la Comunidad Valenciana. 

Actualmente la Ley 8/2010, de 23 de junio, de Régimen Local de la Comunidad Valenciana contene en su
Título V la regulación de las Áreas Metropolitanas en los artculos 73 a 87 y deja en vigor la Disposición
Adicional Primera de la Ley 2/2001, de creación de la Entdad Metropolitana en base a la cual ostenta, la
competencia del servicio de agua en alta,  la  producción y suministro hasta el  punto de distribución
municipal.  Así  mismo, podrá  ejercer las  facultades reconocidas en esta materia  a  las  Corporaciones
Locales en la Ley 2/1992, de 26 de marzo, de la Generalitat Valenciana, de Saneamiento de las Aguas
Residuales de la Comunidad Valenciana.

La pertenencia al área metropolitana no resulta disponible para municipios afectados, los municipios
que la componen se encuentran incluidos ope legis.

La competencia en materia de aguas, tanto abastecimiento como  saneamiento, se ejercen por la EMSHI
por disposición autonómica. Por Resolución del Director del Agua de la Consellería de Agricultura, Medio
Ambiente,  Cambio  Climátco  y  Desarrollo  Rural  de  23  de  junio  de  2015  se  otorga  a  la  EMSHI  la
autorización  de  vertdo  de  aguas  residuales  depuradas  al  mar  a  través  del  emisario  submarino  de
Pinedo, proponiéndose en esta  misma resolución la posibilidad de consttuir una Junta de usuarios que
se encargue de la atención y responsabilidades del vertdo,  ya que los municipios que conforman el
EMSHI no vierten en su totalidad al emisario submarino de Pinedo y difcilmente van a asumir los costes
y la gestón que esto genere. De los 51 municipios que componen la EMSHI,  coinciden en el vertdo, 19
municipios. 
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Visto el acuerdo de la Junta de Gobierno de la EMSHI de 12 de abril de 2018.

Teniendo en cuenta lo dispuesto en el art. 22 en relación con el 47.2.g) ambos de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, reguladora  de las Bases de Régimen Local, el órgano competente para aprobar la pertenencia a la
Junta de Usuarios y el convenio que regula su consttución, es el Pleno del Ayuntamiento por mayoría
absoluta del número legal de miembros. 

Considerando que el convenio  para la consttución de la Junta de Usuarios cumple lo dispuesto en los
arts. 47 y siguientes de la Ley 40/2015,  de 1 de octubre, de Régimen Jurídico del Sector Público, este
Ayuntamiento Pleno, por unanimidad, con 19 votos a favor que consttuyen la mayoría absoluta del
número legal de sus miembros, adopta el siguiente acuerdo:

PRIMERO.- Aprobar la pertenencia del Ayuntamiento de Paiporta a la Junta de Usuarios de vertdos a los
sistemas generales de saneamiento del Área Metropolitana de Valencia que se consttuye en el seno de
la EMSHI y el Convenio que la consttuye. 

SEGUNDO.- Facultar a la Alcaldía para que frme el Convenio y cuantos documentos sean necesarios en
ejecución de este acuerdo. 

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

Por parte del equipo de gobierno defende la propuesta el concejal delegado del área de urbanismo,
medio ambiente y sostenibilidad, D. Josep Val, quien explica que desde el año 2015 la Consellería de
Agricultura, Medio Ambiente, Cambio Climátco y Desarrollo Rural tene delegada en la EMSHI la gestón
de la depuradora de Pinedo y del colector oeste  sistema Pinedo). Se han planteado difcultades a la hora
de  repartr  los  gastos  entre  los  municipios  afectados  porque  este  sistema  de  depuración  afecta
solamente a 19 de los 50 municipios que integran la entdad, principalmente a la ciudad de Valencia y a
los municipios de l'Horta Sud. Por ello se ha planteado la creación de una junta de usuarios del sistema
Pinedo dentro de la EMSHI. En esta junta de usuarios la representación de Paiporta es muy reducida, ya
que afecta a una población de aproximadamente millón y medio de habitantes.

El  portavoz  del  Grupo  Popular,  D.  Vicente  Ibor,  expresa  que  en  este  asunto  hay  dos  puntos
controvertdos: el primero la responsabilidad civil y penal que se derive de los vertdos, que puede ser
muy  grave,  y  que  asumirá  toda  la  junta  de  usuarios,  aunque  las  infracciones  las  cometa  un  solo
municipio. Y en segundo lugar los medios personales y materiales que requiere la consttución de la
junta de usuarios, y que va a costar dinero. Hasta ahora la gestón de estos pagos no suponía ningún
coste adicional, pero a partr de ahora los nuevos gastos deberán ser cubiertos con las aportaciones de
los municipios integrantes de la junta de usuarios. No obstante manifesta que el voto del grupo popular
será afrmatvo, pues están convencidos de que la solución que se plantea pretende dar el mejor servicio
a los ciudadanos con el menor coste posible, y es razonable que para ello se consttuya la junta de
usuarios de este sistema de depuración.

El portavoz del grupo socialista D. Vicente Ciscar también manifesta que su grupo votara a favor de la
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propuesta, que ha sido estudiada con todo detalle desde la EMSHI, entdad en la que partcipan todos
los grupos municipales, sin que ellos aprecien ningún inconveniente a la solución adoptada.

Por  parte  del  grupo  Pod-EU  interviene  la  concejala  Dª.  Mª.  Teresa  Verdú,  que  también  apoya  la
propuesta,  ya  que  la  responsabilidad  y  solidaridad  entre  los  distntos  usuarios  de  este  sistema  de
depuración es el motvo de creación de la junta, y están seguros de que va a funcionar bien.

El  portavoz del  grupo Ciudadanos,  D.  José Antonio Salvador expresa que se abstuvo en la  comisión
informatva por considerar necesario estudiar el asunto antes de pronunciarse, pero una vez estudiado
votara a favor de la consttución de la junta con los 19 municipios que utlizan el sistema de depuración
Pinedo, que podrán resolver juntos los problemas comunes que se planteen.

La concejala  no adscrita  Dª.  Mª.  Consolación Tarazona considera  que la  consttución de la  junta de
usuarios que se propone es buena para el pueblo, por lo que la apoyará.

6.- URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD - 00995/2018 - APROBACIÓN DE LA
REVISIÓN DE PRECIOS 2018 DEL CONTRATO DE MANTENIMIENTO DEL ALCANTARILLADO.

Visto el expediente de revisión de precios del contrato de servicio de mantenimiento del alcantarillado
municipal correspondiente al año 2018, y  cuantos informes y documentos obran en el mismo y  en base
a los siguientes:

I.- ANTECEDENTES

I.1.-  Contrato  administratvo  de  mantenimiento  del  alcantarillado  municipal  que  se  adiciona  a  la
concesión del servicios de abastecimiento y distribución del agua potable en el municipio de Paiporta,
suscrito con la empresa OMNIUM IBERICO SA, en fecha 29 de abril de 2005. En la Cláusula CUARTA del
mismo, se establece que el contrato se revisará anualmente con arreglo al IPC del año anterior publicado
por Insttuto Nacional de Estadístca.

I.2.-  Instancia de OMNIUM IBERICO S.A, de 20 de febrero de 2018  RE nº2018004808) en la que se
solicita se revisen el precio del contrato correspondiente al año 2018. Indicando que el IPC a aplicar en el
ejercicio 2018 es del 1,1%, calculado de diciembre de 2016 a diciembre de 2017, según comprobante del
INE que se adjunta. Añadiendo que el importe sobre el que se aplicará la actualización de precios será el
importe facturado en el año 2017 de 118.673,40 € sin IVA, por lo que en el año 2018 corresponderá
facturar el importe de 119.978,81 €.

I.3.- Acuerdo plenario de 28 de septembre de 2017 aprobando la revisión de precios del contrato de
administratvo  de  mantenimiento  del  alcantarillado  municipal,  suscrito  con  la  empresa  OMNIUM
IBERICO SA, correspondiente al año 2017, por un importe de 118.673,40 más 11.867,34 de IVA  10%), es
decir  130.540,74  €  IVA  incluido  al  año   29.668,35  €  más  2.966,84  de  IVA,  es  decir  32.635,19  €
trimestrales IVA incluido).

I.4.- Existencia de consignación presupuestaria sufciente para atender los gastos derivados de la revisión
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de precios indicada en la partda  16000 22799   RC 220180006836)

I.5.- Informe propuesta de aprobación de la TAG de Contratación de fecha 18 de abril de 2018

II.- FUNDAMENTOS JURIDICOS

II.1.-  La  vigente  la Ley  9/2017,  de  8  de  noviembre,  de  Contratos  del  Sector  Público,  por  la  que  se
transponen  al  ordenamiento  jurídico  español  las Directvas  del  Parlamento  Europeo  y  del  Consejo
2014/23/UE y 2014/24/UE, de 26 de febrero de 2014, dispone en su Disposición Transitoria Primera que:

1. Los expedientes de contratación iniciados antes de la entrada en vigor de esta Ley se regirán por la
normatva  anterior.  A  estos  efectos  se  entenderá  que  los  expedientes  de  contratación  han  sido
iniciados si se hubiera publicado la correspondiente convocatoria del procedimiento de adjudicación
del contrato. En el caso de procedimientos negociados sin publicidad, para determinar el momento de
iniciación se tomará en cuenta la fecha de aprobación de los pliegos.

2. Los contratos administratvos adjudicados con anterioridad a la entrada en vigor de la presente Ley
se regirán, en cuanto a sus efectos, cumplimiento y extnción, incluida su modifcación, duración y
régimen de prórrogas, por la normatva anterior.

Por lo que resulta aplicable al contrato, el Real Decreto Legislatvo 2/2000, de 16 de junio, por el que
se aprueba el Texto Refundido de la Ley de Contratos de las Administraciones Públicas.

II.2.- El artculo 103 del citado Real Decreto Legislatvo 2/2000 regula la revisión de precios y determina:

1.  La  revisión  de  precios  en  los  contratos  regulados  en  esta  Ley  tendrá  lugar  en  los  términos
establecidos en este Título cuando el contrato se hubiese ejecutado en el 20 por 100 de su importe y
haya transcurrido un año desde su adjudicación, de tal modo que ni el porcentaje del 20 por 100, ni el
primer año de ejecución, contando desde dicha adjudicación, pueden ser objeto de revisión.

2. En ningún caso tendrá lugar la revisión de precios en los contratos cuyo pago se concierte mediante
el sistema de arrendamiento fnanciero o de arrendamiento con opción a compra a que se refere el
artculo 14, ni en los contratos menores.

3. El pliego de cláusulas administratvas partculares deberá detallar la fórmula o sistema de revisión
aplicable y, en resolución motvada, podrá establecerse la improcedencia de la misma que igualmente
deberá hacerse constar en dicho pliego. El artculo 104 del mismo texto legal regula el sistema de
revisión de precios y establece que la revisión de precios se llevará a cabo mediante los índices o
fórmulas de carácter ofcial que determine el órgano de contratación. No obstante, en los contratos de
obras  y  en  los  de  suministro  de  fabricación  el  Consejo  de  Ministros,  previo  informe  de  la  Junta
Consultva  de  Contratación  Administratva,  aprobará  fórmulas  tpo  según  el  contenido  de  las
diferentes prestaciones comprendidas en los contratos.

II.3.-  El  expediente deberá fscalizarse por la  Intervención municipal.   art.116 y Disposición adicional
Tercera  de la LCSP)
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II.4.- Según la Disposición adicional Segunda de la la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del
Sector  Público,  corresponde al  Pleno las competencias como órgano de contratación en el  presente
contrato.

En base a lo expuesto el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad, acuerda:

PRIMERO.-  Aprobar  la  revisión  de  precios  del  contrato  administratvo  de  mantenimiento  del
alcantarillado municipal, suscrito con la empresa OMNIUM IBERICO SA, correspondiente al año 2018,
aplicando  el  incremento  de  Precios  al  Consumo   +1,1%  ),  autorizado  por  el  Insttuto  Nacional  de
Estadístca, calculado sobre el últmo importe del contrato revisado correspondiente al año 2017.

SEGUNDO.- Determinar que el importe del contrato correspondiente al ejercicio 2018, tras la revisión del
IPC  +1,1%) indicado, es de 119.978,81 más 11.997,88 de IVA  10%), es decir 131.976,69 € IVA incluido al
año  29.994,70 € más 2.999,47 € de IVA, es decir 32.994,17 € trimestrales IVA incluido).

TERCERO.- Regularizar el importe facturado hasta fecha, y facturar los trimestres por el importe correcto
de 29.994,70 € más 2.999,47 € de IVA, es decir 32.994,17 € trimestrales IVA incluido.

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

Por parte del equipo de gobierno defende la propuesta el concejal delegado del área urbanismo, medio
ambiente y sostenibilidad, D. Josep Val, quien explica que se trata de aplicar la revisión anual de precios
prevista en el contrato de mantenimiento del alcantarillado municipal adjudicado a la empresa Omnium
Ibérico, S.A., y pide a todos los grupos que apoyen la propuesta.

7.- HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 01680/2018 - APROBACIÓN DE LA REVISIÓN DE
PRECIOS 2018 DEL CONTRATO DEL ARRENDAMIENTO DE UN LOCAL PARA LAS DEPENDENCIAS
DE LA POLICÍA MUNICIPAL. 

Visto el expediente de revisión de precios del contrato de arrendamiento del local planta baja sito en la
Carretera de Benetússer esquina con C/. Doctor Fleming de Paiporta, con Dª. Carmen Casany Sancho,
para  instalar  las  nuevas  dependencias  de  la  Policía  Local   expte.  17/2007)  y cuantos  informes  y
documentos obran en el mismo y  en base a los siguientes:

I.- ANTECEDENTES

I.1.- Contrato de arrendamiento de local para destnarlo a las nuevas dependencias de la Policía Local de
Paiporta, suscrito con Carmen Casany Sancho, el 1 de octubre de 2007, con una duración de diez años,
por un importe de 2.320 € /mes IVA incluido. Siendo el órgano de contratación el Pleno municipal. Dicho
contrato  pude  prorrogarse  tácitamente  por  anualidades,  salvo  que  el  arrendatario  manifeste  al
arrendador, al menos con dos meses de antelación a la fnalización del contrato o cualquiera de sus
prorrogas, la voluntad de no renovarlo. Según la cláusula CUARTA del mismo, la renta se revisará cada
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año  que  se  prorrogue,  contado  a  partr  de  la  fecha  de  formalización,  aumentándola  o
disminuyéndola‚  en su caso, en un porcentaje igual  al fjado por el Insttuto Nacional de Estadístca,
aplicable al sector objeto del contrato.

I.2.- Dicho contrato fue modifcado en fecha 22 de febrero de 2013, reduciendo su importe, que pasará a
ser de 2000 euros mensuales  más 420 euros de IVA) y permanecerá sin variación durante dos años,
comenzando a actualizarse dicha renta a partr de enero de 2015 sin modifcar las demás condiciones del
contrato de arrendamiento.

I.3.- Ultma revisión de precios del contrato, efectuada por acuerdo del Pleno de fecha 25 de mayo de
2017, en el que se aprueba la revisión de precios del contrato de arrendamiento de local para las nuevas
dependencias de la Policía Local de Paiporta correspondiente al año 2017 resultando una renta mensual
de 2.027,12 € más 427,70 € de IVA  21%), es decir 2.452,82 € IVA incluido

I.4.-Instancia de Dª Carmen Casany Sancho, de 5 de marzo de 2018  R.E. nº 2018005887), en la que
solicita la actualización de la renta desde el primer recibo en que la misma se haya autorizado, aplicable
al resto de mensualidades para el año 2018. Se adjunta el cálculo de las variaciones del IPC del contrato
autorizadas por el I.N.E. de enero de 2017 a enero de 2018. Según el cual la variación del IPC para dicho
periodo es de + 0,6%.

I.5.- Calculo de la variación del IPC de de enero de 2017 a enero de 2018, calculado con el Índice nacional
global para alquileres 1961, según el cual la variación es de + 0,6 €.

I.6.- Existencia de crédito en la partda 13200 20200 para atender los gastos derivados de la revisión de
precios  RC220180006959).

I.7.- Según la Disposición adicional Segunda de la la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del
Sector  Público,  corresponde al  Pleno las competencias como órgano de contratación en el  presente
contrato.

I.8.- Informe propuesta de aprobación de la revisión de precios solicitada de la TAG de Contratación de
fecha 24 de abril de 2018.

II.- FUNDAMENTOS JURIDICOS

El Real Decreto legislatvo 3/2011 de 14 de noviembre por el que se aprueba el Texto refundido de la Ley
de  Contratos  del  Sector  Público,  dispone  en  su  Disposición  Transitoria  primera  que:  Los  contratos
administratvos adjudicados con anterioridad a la entrada en vigor de la presente Ley se regirán, en
cuanto a sus efectos,  cumplimiento y extnción, incluida su duración y régimen de prórrogas,  por la
normatva anterior.

Es aplicable al contrato de carácter privado, el Real Decreto Legislatvo 2/2000, de 16 de junio, por el que
se aprueba el Texto Refundido de la Ley de Contratos de las Administraciones Públicas.

De acuerdo con lo revisto en el art. 9 del RDL 2/2000 se regirá, en cuanto a la preparación y adjudicación,
en defecto de normas administratvas específcas, por el Real Decreto Legislatvo 2/2000, de 16 de junio,
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que aprueba el Texto Refundido de la Ley de Contratos de las Administraciones Públicas y Real Decreto
1098/2001 de 12 de octubre por el que se aprueba el Reglamento General de la ley de Contratos de las
Administraciones Públicas y en primer lugar las normas de legislación patrimonial de la Administración y
en cuanto a sus efectos y extnción, por la ley 29/1994 de 24 de noviembre de arrendamientos urbanos y
demás normas de derecho privado aplicable.

La ley 29/1994 de 24 de noviembre de arrendamientos urbanos, determina que los arrendamientos para
uso distnto del de vivienda se rigen por la voluntad de las partes; en su defecto, por lo dispuesto en el
Título III de la presente Ley y supletoriamente, por lo dispuesto en el Código Civil.

En base a lo expuesto el Ayuntamiento Pleno por unanimidad acuerda:

PRIMERO.- Considerar prorrogado por un año el contrato de arrendamiento de local para las nuevas
dependencias de la Policía Local de Paiporta, suscrito con Dª Carmen Casany Sancho y en consecuencia
aprobar la revisión de precios del  mismo, correspondiente al año 2018, aplicando el incremento de
Precios al Consumo  IPC), autorizado por Insttuto Nacional de Estadístca desde enero de 2017 hasta
enero de 2018  +0,6 %).

SEGUNDO.- Determinar que la renta mensual actualizada con el referido IPC correspondiente al año
2018 es de 2.039,28 € más 428,25 € de IVA  21%), es decir 2.467,53 € IVA incluido.

TERCERO.- Seguir en el expediente el procedimiento y trámites establecidos y notfcar el acuerdo que se
adopte al interesado y departamentos municipales afectados.

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

En  representación del  equipo de gobierno defende la  propuesta  la  concejala  delegada del  área de
Hacienda y Administración General, Dª. Beatriz Jiménez, quien explica que se trata de la actualización de
la renta de la planta baja donde esta situado el Reten de la Policía Local de acuerdo con la variación del
índice de precios aprobado por el Insttuto Nacional de Estadístca, tal como está previsto en el contrato
de arrendamiento.

8.-  HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  766/2018/ACU  -  APROBACIÓN  ACUERDO
RELATIVO A CONSOLIDACIÓN Y ESTABILIZACIÓN DE EMPLEO DE ESTE AYUNTAMIENTO. 

I.- ANTECEDENTES

I.1.- Ley 3/2017, de 27 de junio, de Presupuestos Generales del Estado para el año 2017, que introduce la
posibilidad de estabilizar el empleo temporal en las Administraciones públicas a través de procesos de
consolidación y estabilización en los supuestos que en la misma se recogen.

I.2.-  Oferta  pública  de  empleo  de  este  Ayuntamiento,  aprobada  por  decreto  de  la  alcaldía  número
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519/2018, de fecha 3 de mayo de 2018.

I.3.- Mesas de trabajo, celebradas los días 17 y 24 de abril y 2 de mayo, con la asistencia de la concejala
de  hacienda  y  administración  general,  el  secretario  de  la  corporación,  el  técnico  de  personal  y
representantes sindicales.

I.4.-  Providencia de esta concejalía,  de fecha 4 de mayo de 2018, sobre acuerdo de consolidación y
estabilización de empleo de este Ayuntamiento.

I.5.- Informe del departamento de personal, de fecha 4 de mayo de 2018.

I.6.- Acuerdo por unanimidad, adoptado por la mesa general de negociación celebrada el día 11 de mayo
de 2018.

II.- FUNDAMENTOS JURÍDICOS

II.1.- Artculo 19 de la mencionada Ley 3/2017, de Presupuestos Generales del Estado para 2017.

II.2.- Real Decreto Legislatvo 5/2015, de 30 de octubre, por el que se aprueba el texto refundido de la
Ley del Estatuto Básico del Empleado Público.

En concreto, en su artculo 37 señala que serán objeto de negociación las normas que fjen los criterios
generales en materia de acceso, carrera, provisión, sistemas de clasifcación de puestos de trabajo, y
planes e instrumentos de planifcación de recursos humanos.

En  su  disposición  transitoria  cuarta   consolidación  de  empleo  temporal)  se  dice  que   las
Administraciones públicas podrán efectuar convocatorias de consolidación de empleo a puestos o plazas
de carácter estructural correspondientes a sus distntos cuerpos, escalas o categorías, que estén dotados
presupuestariamente, y que se encuentren desempeñados interina o temporalmente con anterioridad a
1 de enero de 2005. Los procesos selectvos garantzarán el cumplimiento de los principios de igualdad,
mérito, capacidad y publicidad .

Según su artculo 38,  en el seno de las Mesas de Negociación correspondientes, los representantes de
las  Administraciones  públicas  podrán  concertar  Pactos  y  Acuerdos  con  la  representación  de  las
organizaciones sindicales legitmadas a tales efectos, para la determinación de condiciones de trabajo de
los funcionarios de dichas Administraciones .

II.3.-  Ley  10/2010,  de 9  de julio,  de la  Generalitat,  de  Ordenación  y  Gestón de  la  Función Pública
Valenciana.

II.4.- Decreto 3/2017, de 13 de enero, del Consell, por el que se aprueba el Reglamento de selección,
provisión de puestos de trabajo y movilidad del personal de la función pública valenciana.

Por todo lo anterior el Pleno del Ayuntamiento por unanimidad acuerda:

PRIMERO.-  Aprobar  un   ACUERDO EN  MATERIA  DE  CONSOLIDACIÓN Y  ESTABILIZACIÓN DE  EMPLEO
TEMPORAL DE ESTE AYUNTAMIENTO , en los siguientes términos:
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“INTRODUCCIÓN

En los últmos años el empleo público ha sufrido un duro ajuste presupuestario como consecuencia de la
polítca de contención fscal y la tensión de las cuentas del Estado lo que ha llevado a un crecimiento
negatvo en los recursos humanos a disposición al servicio de las Administraciones pública con la merma
que ello conlleva en la cantdad y calidad de los servicios prestados a la ciudadanía.

La Ley de Presupuestos del Estado para 2017 permite, no obstante, si no un aumento de los recursos
personales, sí la artculación de procesos de consolidación y estabilización del empleo temporal en las
Administraciones públicas lo que conllevará una mejora en la calidad de los servicios públicos.

En la mencionada Ley de Presupuestos Generales se determina que "la tasa de cobertura temporal en
cada ámbito deberá situarse el fnal del periodo (2017-2019) por debajo del 8 %". En este Ayuntamiento
la tasa de precariedad laboral se sitúa en torno al 50 %.

Es  por  lo  que,  con  el  presente  acuerdo,  se  pretende  no  solo  la  desprecarización,  estabilización  y
consolidación  del  empleo  público,  sino  también  la  innovación,  la  productvidad  y  la  motvación  del
personal municipal.

ÁMBITO DE APLICACIÓN

El presente acuerdo será de aplicación a las convocatorias y bases de los procesos selectvos que se
convoquen  en  desarrollo  de  la  oferta  de  empleo  público  de  este  Ayuntamiento  para  2018  y  en  la
sucesivas ofertas que puedan aprobarse, en lo referente a la consolidación y estabilización del empleo
temporal,  excepto  en  los  procesos  relacionados  con  la  policía  local  que  se  regirán  por  su  propia
normatva.

CONSOLIDACIÓN Y ESTABILIZACIÓN DE EMPLEO TEMPORAL

Convocatoria  de  consolidación  de  empleo temporal  para  aquellas  plazas  ocupada  temporal  o
interinamente con anterioridad a 1 de enero de 2005:

a. Sistema de concurso oposición.

b. Fase  de  oposición  (60 % del  total  del  proceso  selectvo),  consistrá  en la  realización de  dos
ejercicios:

• Primero.- Tipo test, donde no descuenten ni las preguntas erróneas ni las preguntas en
blanco. Se valorará hasta un máximo de 30 puntos.

• Segundo.- Un supuesto práctco a elegir de entre cuatro de los propuestos por el tribunal.
Se valorará hasta un máximo de 30 puntos.

c. Fase de concurso (40 % del total del proceso selectvo), se valorará:

• Experiencia en puesto de trabajo igual  o  similar  al  convocado:  Se  valorará  hasta  un
máximo de 26 puntos. Y se valorará hasta un máximo de 6 a 1 la experiencia en el
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Ayuntamiento de Paiporta frente a la experiencia en otra administración.

• Formación: Se valorará hasta un máximo de 4 puntos.

• Valenciano: Se valorará hasta un máximo de 4 puntos.

• Entrevista personal: Se valorará hasta un máximo de 6 puntos.

d. El  personal  temporal  de  la  correspondiente  categoría  en  el  Ayuntamiento  que  no supere  el
proceso de consolidación pasará a consttuir una bolsa de trabajo para futuros nombramientos
interinos o temporales que tendrá prioridad sobre cualquier bolsa que se consttuya o se haya
consttuido.

Convocatoria  de  estabilización  de  empleo temporal  para  aquellas  plazas  ocupadas  temporal  o
interinamente al menos en los tres años anteriores a 31 de diciembre de 2016:

a. Sistema de concurso oposición.

b. Fase  de  oposición  (60 % del  total  del  proceso  selectvo),  consistrá  en la  realización de  dos
ejercicios:

• Primero.- Tipo test, donde no descuenten ni las preguntas erróneas ni las preguntas en
blanco. Se valorará hasta un máximo de 30 puntos.

• Segundo.- Un supuesto práctco a elegir de entre cuatro de los propuestos por el tribunal.
Se valorará hasta un máximo de 30 puntos.

c. Fase de concurso (40 % del total del proceso selectvo), se valorará:

• Experiencia en puesto de trabajo igual  o  similar  al  convocado:  Se  valorará  hasta  un
máximo de 24 puntos. Y se valorará hasta un máximo de 4 a 1 la experiencia en el
Ayuntamiento de Paiporta frente a la experiencia en otra administración.

• Formación: Se valorará hasta un máximo de 4 puntos.

• Valenciano: Se valorará hasta un máximo de 4 puntos.

• Haber superado algún ejercicio de la misma escala, subescala y categoría en procesos
selectvos del Ayuntamiento de Paiporta. Se valorará hasta un máximo de 2 puntos.

• Entrevista personal: Se valorará hasta un máximo de 6 puntos.

d. El  personal  temporal  de  la  correspondiente  categoría  en  el  Ayuntamiento  que  no supere  el
proceso de consolidación pasará a consttuir una bolsa de trabajo para futuros nombramientos
interinos o temporales que tendrá prioridad sobre cualquier bolsa que se consttuya o se haya
consttuido.

NATURALEZA DEL ACUERDO
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Se procederá a la negociación del presente acuerdo de estabilización de empleo, adquiriendo, una vez
aprobado por el Pleno municipal, la naturaleza de norma convencional.”

SEGUNDO.- Seguir en el expediente el procedimiento y trámites legalmente establecidos.

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

En  representación del  equipo de gobierno defende la  propuesta  la  concejala  delegada del  área de
Hacienda y Administración General,  Dª. Beatriz Jiménez, quien explica que hace un par de meses la
alcaldía aprobó la Oferta de Empleo Público del Ayuntamiento, en la que están incluidas la totalidad de
las plazas afectadas por las medidas de consolidación y reducción de la temporalidad del empleo que
recoge la ley de presupuestos generales del Estado para 2017, actualmente prorrogada. Casi el cincuenta
por ciento del  personal  de la  plantlla  del  Ayuntamiento no tenen la  condición de funcionarios  de
carrera  ni  trabajadores  fjos  de  plantlla.  Siguiendo el  ejemplo  del  Ayuntamiento  de  Valencia  se  ha
negociado  con  los  sindicatos  un  acuerdo  marco  de  los  procedimientos  selectvos  a  aplicar  en  los
procesos  de  consolidación  y  reducción  de  temporalidad,  de  modo  que  respondan  a  unos  mismos
criterios. Y se ha alcanzado un acuerdo unánime en la Mesa General de Negociación del Ayuntamiento,
que ahora se somete a la aprobación del Pleno.

El portavoz del grupo Popular, D. Vicente Ibor, expresa que su grupo mantene el voto a favor que dio en
la mesa de negociación y en la comisión informatva, por dos motvos. En primer lugar porque permitrá
el cumplimiento de la previsión legal de que el año 2020 estén ya consolidados los puestos de trabajo de
todos los municipios. Y en segundo lugar porque los representantes sindicales realizaron aportaciones
respecto a la forma de valorar los servicios con los que está de acuerdo su grupo, tales como el que el
conocimiento de valenciano no sea requisito excluyente. También valora positvamente que el acuerdo
se vaya a aplicar por igual a todos los trabajadores del Ayuntamiento, salvo a la Policía Local que tene su
normatva específca.

El portavoz del grupo socialista D. Vicent Ciscar también manifesta que su grupo votará a favor de la
propuesta, pues ya dijeron que apoyarían lo que propusieran los sindicatos para reforzar los procesos de
consolidación de empleo.

Por parte del grupo Pod-EU interviene Dª. Mª. Teresa Verdú, quien expresa que su grupo apoyara la
propuesta igual que lo hizo en la mesa de negociación, pues quieren que los trabajadores y trabajadoras
del Ayuntamiento dispongan de las mejores condiciones laborales posibles.

El  portavoz  del  grupo Ciudadanos  D.  José Antonio Salvador  manifesta  que se  trata  de  un acuerdo
consensuado con los sindicatos, por lo que votara a favor.

La concejala no adscrita, Dª. Consolación Tarazona también expresa su apoyo a la propuesta.

9.- HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 768/2018/ACU - MODIFICACIÓN ARTÍCULO 12
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DEL REGLAMENTO DE LA MESA GENERAL DE NEGOCIACIÓN EN CUANTO PLAZO ANTELACIÓN
CONVOCATORIA. 

Este  punto  se  retra  del  orden  del  día  por  haberse  incluido  en  el  mismo  erróneamente,  pues  el
reglamento de la Mesa General de Negociación fue aprobado únicamente por la propia Mesa.

10.- HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 02124/2018 - DECLARAR COMO DE INTERÉS
MUNICIPAL,  EN  ATENCIÓN  A  SU  CARÁCTER  SOCIAL,  EL  ALQUILER  DE  VIVIENDAS
DESARROLLADO POR LA ENTIDAD DE INFRAESTRUCTURAS DE LA GENERALITAT (EIGE). 

I.- ANTECEDENTES

I.1.-  Con  fecha  15  de  junio  de  2017  se  recibió  por  registro  de  entrada,  con  número  de  registro
2017012927, escrito de la  Entdad de Infraestructuras de la  Generalitat   EIGE) por el  que se solicita
declarar como actvidad de utlidad pública por la concurrencia de circunstancias sociales el alquiler
social de viviendas realizadas por la administración pública o sector instrumental de la misma,  como lo
es la Entdad de Infraestructuras de la Generalitat para sus inmuebles destnados a vivienda social.

II.- FUNDAMENTOS JURIDICOS

II.1.- Por el Pleno de la corporación, en sesión celebrada el día 26 de octubre de 2017, fue aprobada la
modifcación de la Ordenanza fscal reguladora del Impuesto sobre bienes inmuebles, añadiéndose el
artculo 6.2.6. por el que se establece una bonifcación del 95% de la cuota íntegra del Impuesto a favor
de  los  bienes  inmuebles  urbanos  de  los  que  son  ttulares  las  administraciones  públicas  y  están
destnados al alquiler social, siendo preceptvo la declaración por el pleno de la corporación del interés
municipal de dicha actvidad por concurrir circunstancias sociales.

Vistos los antecedentes el Pleno del Ayuntamiento por unanimidad acuerda:

PRIMERO.-  Declarar  de  interés  municipal,  en  atención  a  su  carácter  social,  el  alquiler  de  viviendas
desarrollado por la Entdad de Infraestructuras de la Generalitat  EIGE) en relación a los inmuebles sitos
en Paiporta de su ttularidad catastral.

SEGUNDO.- Seguir en el expediente conforme a la legislación vigente.

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

En  representación del  equipo de gobierno defende la  propuesta  la  concejala  delegada del  área de
Hacienda y Administración General, Dª. Beatriz Jiménez, quien explica que al aprobarse la modifcación
de la ordenanza fscal del IBI el año pasado ya indicó que una de las posibles bonifcaciones previstas por
la Ley de Haciendas Locales en este impuesto era la de las viviendas sociales, además de la que podía
corresponder a las escuelas de música de las bandas de la población. Como entonces manifestó el IBI lo
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pagan  los  propietarios,  pero  lo  repercuten  en  los  inquilinos.  En  el  caso  de  las  viviendas  sociales
propiedad de la Generalitat situadas en Paiporta, este impuesto se había venido liquidando, pero nunca
se había pagado. El actual equipo de gobierno normalizó esta situación de impago, pero teniendo en
cuenta la situación económica de las personas que ocupan esas viviendas, y a las que la Generalitat
debería repercutr el importe del IBI, propone que se bonifque en el mayor porcentaje posible.

El portavoz del grupo Popular, D. Vicente Ibor apoya la propuesta, por considerar que es una cuestón de
justcia ya que se trata de viviendas de carácter eminentemente social. Y expresa que durante su etapa
de  gobierno  en  el  Ayuntamiento  consiguieron  que  no  se  produjera  ni  un  solo  desahucio  en  esas
viviendas sociales, aunque había impagos de renta. Y si además los inquilinos tuvieran que abonar el IBI,
les sería aun mas difcil estar al corriente en sus pagos a la Generalitat.

Por parte del grupo socialista interviene la concejala Dª. Mª. Isabel Albalat, quien expresa que apoyaran
la concesión de esta bonifcación que ha solicitado la  Generalitat  para no agravar la  difcil  situación
económica de las familias que habitan esas viviendas. Manifesta que el partdo popular abandonó sus
responsabilidades en el seguimiento de esas personas, en su atención comunitaria y en la dotación de
ayudas  económicas,  lo  que  propició  que  acumularan  deudas  muy  cuantosas.  Están  de  acuerdo en
reducir las cuotas del IBI correspondientes a esas viviendas al máximo legal, para que las familias que
tenen  las  viviendas  alquiladas  puedan  hacer  frente  a  sus  pagos  y  no  caigan  en  exclusión  social.
Finalmente reconoce el trabajo que realiza el EIGE en esta materia.

Por parte del grupo Pod-EU interviene la concejala Dª. Mª. Teresa Verdú, quien expresa que están a favor
de facilitar una vivienda digna a las personas con escasos recursos, por lo que apoyaran la propuesta.

El portavoz del grupo Ciudadanos D. José Antonio Salvador pregunta si la Generalitat viene atendiendo la
deuda acumulada por el impago de las liquidaciones del IBI de las viviendas sociales que asciende a unos
cien mil euros. Manifesta que votara a favor de la propuesta, aunque considera que también hay otras
personas necesitadas que deben ser tenidas en cuenta.

La concejala no adscrita Dª. Mª. Consolación Tarazona expresa su apoyo a la propuesta.

D. Vicente Ibor rechaza la manifestación de Dª. Mª. Isabel Albalat de que el PP no hacía seguimiento de
las  personas  que  habitaban  en  las  viviendas  sociales,  señalando  que  él  había  acompañado
personalmente a algunas de ellas a las ofcinas del EIGE para negociar el pago de las deudas acumuladas,
y  también  había  despachado  personalmente  con  los  técnicos  del  Ayuntamiento  para  resolver  sus
problemas, de modo que se habían paralizado todos los desahucios y se habían obtenido aplazamientos
y otras soluciones. Dice que no sabe de donde ha sacado Dª. Mª. Isabel Albalat esa información de que
antes no se hacía nada, pues no es cierto, y en los ocho años de gobierno en el Ayuntamiento del partdo
popular  no  ha  habido  un  solo  desahucio,  se  ha  negociado  el  pago  de  las  deudas,  se  ha  hecho
seguimiento de esas situaciones, y de todo ello se encargaba él personalmente.

Dª.  Mª.  Isabel  Albalat  le  contesta que conoce perfectamente la  situación de los  habitantes  de esas
viviendas. Y que se ha instrumentado un procedimiento para resolver la imposibilidad de pago de las
rentas,  mediante el estudio por parte del EIGE de las situaciones singulares que se plantean, y con
bonifcaciones de hasta el 90%. Además el actual gobierno municipal ha contratado un asesor jurídico
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para atender a todas las personas afectadas por la problemátca de los desahucios. Finalmente responde
a D. José Antonio Salvador que no se olvida del resto de personas necesitadas, y se conceden ayudas
económicas para el pago de los alquileres. 

Dª. Beatriz Jiménez contesta a D. José Antonio Salvador que es la ley la que dice cuando se puede o no
bonifcar el IBI, y solo lo autoriza para determinados casos. A D. Vicente Ibor le responde que no le
extraña  que  tuviera  que  ocuparse  personalmente  de  realizar  las  gestones  relatvas  a  las  viviendas
sociales,  pues  cuando  el  gobernaba  solo  había  una  trabajadora  social  en  todo  el  Ayuntamiento.  Y
recuerda que según informó en su día el jefe de la Policía Local en la comisión informatva, el los últmos
tres meses se habían producido 53 desahucios en la población.

11.- HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL.- 759/2018/ACU - ESTADO DE EJECUCIÓN DEL
PRESUPUESTO DEL 1er TRIMESTRE 2018. 

Vistos los datos obrantes en el departamento de Intervención, se da cuenta del estado de ejecución
provisional del 1er trimestre del Presupuesto del Ayuntamiento de Paiporta para el año 2018, según el
anexo que se adjunta en el expediente  ESTADO DE EJECUCIÓN DEL PRESUPUESTPO DESDE 01/01/2018
A 31/03/2018).

El Pleno queda enterado.

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

En  representación  del  equipo  de  gobierno  defende  este  punto  la  concejala  delegada  del  área  de
Hacienda y Administración General,  Dª.  Beatriz  Jiménez,  quien explica  que con él,  el  Ayuntamiento
cumple una propuesta de la Sindicatura de Cuentas de que se dé cuenta al Pleno trimestralmente del
estado de ejecución del presupuesto, aunque no exista ninguna obligación de hacerlo. Se trata de un
compromiso que ha asumido el actual equipo de gobierno. En la comisión informatva informaron del
estado de ejecución desglosado por áreas municipales, e indicaron que el Sr. Interventor quedaba a su
disposición para darles la información adicional que precisaran.

12.-  HACIENDA Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  762/2018/ACU -  DACIÓN DE  CUENTA DEL
PERIODO MEDIO DE PAGO DEL 1er TRIMESTRE DE 2018. 

De  acuerdo  con  lo  previsto  en  el  Real  Decreto  635/14  de  25  de  julio  por  el  que  se  desarrolla  la
metodología de cálculo del periodo medio de pago a proveedores de las Administraciones Públicas, se
da cuenta al Pleno del Ayuntamiento de los datos relatvos al periodo medio de pago a proveedores del
1er trimestre de 2018 obtenido por el propio Ayuntamiento  3,38 días), su entdad pública empresarial
ESPAI  menos -18,11 días) y el agregado de ambos  1,26 días). De este modo fgura en la Ofcina Virtual
para la Coordinación Financiera de las Entdades Locales.
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El Pleno queda enterado.

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

En  representación  del  equipo  de  gobierno  defende  este  punto  la  concejala  delegada  del  área  de
Hacienda y Administración General, Dª. Beatriz Jiménez, quien explica la información sobre el plazo de
pago del Ayuntamiento que ha facilitado el departamento de Tesorería. Aclara que los plazos que se
contenen en el documento del que se da cuenta al Pleno se referen al tempo que el Ayuntamiento
tarda en realizar sus pagos a partr de los treinta días de la fecha de presentación de las facturas, pues a
esos efectos no se cuentan esos primeros días.

13.- HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 16/2018/PGRU - PROPUESTA DE RESOLUCIÓN
DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA, SOBRE LA LIBERALIZACIÓN DE LA AP7.

El  Ayuntamiento  Pleno,  por  unanimidad,  aprueba  la  propuesta  de  resolución  del  Grupo  Municipal
Socialista sobre la liberalización de la AP7, cuyo tenor literal es el siguiente:

“La Autopista  del  Mediterráneo o AP7 es una infraestructura  fundamental  para  la  vertebración del
territorio al ser una vía de comunicación de las poblaciones costeras de nuestra Comunitat, y el hecho de
que  se  trate  de  una  vía  de  pago supone  un  efecto  disuasorio  en  su  utlización,  lo  que  conlleva  el
saturamiento  de  otras  carreteras  como  las  N-332  y  N-340,  aumentando  tanto  su  tránsito  como  la
peligrosidad. 

La salida natural  de esta infraestructura es que fnalmente sea gratuita,  lo  que supondrá algo muy
positvo para la actvación de la economía, así como para la optmización de las infraestructuras que
discurren por nuestra Comunitat.

El peaje supone una infrautlización de esta infraestructura que debió liberalizarse en 2006, pero que una
ampliación del Gobierno de Aznar, hizo que la concesión de ésta se ampliase hasta 2019.

Según el Gobierno no existe previsión de ampliar el plazo de las concesiones de la AP-7 en la Comunidad
Valenciana, lo que supondrá el fn a más de 30 años de peaje.

Pero sobre el tramo que tene concedido a la empresa Aberts, precisamente el de Tarragona-Valencia y
Valencia-Alicante,  existen  declaraciones  de  su  presidente  negando  que  se  vaya  a  producir  una
liberalización total. 

E  igualmente  existen  informaciones  relacionadas  con  contestaciones  parlamentarias,  en  las  que  se
señala que el Ministerio de Fomento deja abierta la posibilidad de establecer un canon para el uso de
esta vía. 

Por todo ello la liberalización de la AP-7, en la actualidad genera muchas dudas y malestar debido a que
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el  discurso  del  gobierno  central  ha  ido  cambiando,  pasando  de  hablar  de  liberalización  sin  más
califcatvos, a una liberalización que contempla nuevas formas de gestón, lo que claramente se traduce
en la posibilidad de admitr el pago por el uso de esta vía, una vez pase a ser de gestón pública.

Desde el PSPV-PSOE venimos defendiendo desde siempre el vencimiento de la concesión entre Tarragona
y Alicante en 2019 sin prórrogas, algo que hemos puesto de manifesto reiteradamente, pero que por el
contrario no parece tener tan claro el Gobierno del PP.

Desde el PSPV-PSOE entendemos que por justcia y razones de compettvidad de una zona que tene un
desarrollo, empleo y peso poblacional importante es necesario que se garantce la gratuidad total y sin
canon de la AP-7 a partr de la fnalización de la concesión el 31 de diciembre de 2019.

Por todo ello, el Grupo Socialista presenta para su consideración y aprobación por el Pleno  los siguientes

ACUERDOS

1. Reclamar al Gobierno Central, que una vez fnalizada la actual concesión de la gestón de la Autopista
del Mediterráneo el 31 de diciembre de 2019, la AP-7 pase a ser de gestón pública y gratuita.

2. Abordar y elaborar el plan que prevé las actuaciones a realizar a partr del momento en que la AP-7
deje de ser de peaje, a fn de mejorar su conectvidad con las poblaciones y las redes viarias de las áreas
por las que discurre, y que ya ha sido trasladado por el Consell al ministerio de Fomento, sin que hasta el  
momento se haya obtenido respuesta.

3. Instar al Consell para que traslade al Estado los anteriores puntos y exija cuentas al respecto en el
término de dos meses.”

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

Defende  la  propuesta  el  portavoz  del  Grupo  Socialista,  D.  Vicent  Ciscar,  quien  expone  que  los
desplazamientos en la comunidad valenciana se producen en el eje norte-sur, y desde 1974 quienes han
querido viajar por autopista han tenido que pagar peaje por ello. En torno al año 1997 fnalizó el plazo
de la concesión de la autopista de peaje AP7, pero se procedió a prorrogar esa concesión para liberar las
entradas y salidas de varias poblaciones, como Sagunto. Y el año 2006, presidiendo el gobierno de la
nación José  Mª.  Aznar  y  el  de  la  comunidad  valenciana  Eduardo Zaplana,  hicieron un regalito  a  la
concesionaria  Aumar  prorrogando  de  nuevo  la  concesión  hasta  diciembre  de  2019.  Aumar  tuvo
cuatrocientos cincuenta millones de euros de ganancias en cuatro años. Y el Ministerio de Fomento no
ha  mantenido  una  postura  clara  respecto  a  la  fnalización  de  la  concesión  en  este  tramo.  Con  la
propuesta se pide al gobierno que no la prorrogue mas, y que sea de uso libre y gratuito, corriendo con
los gastos de mantenimiento el Ministerio de Fomento. Considera que es algo que interesa a todos los
valencianos, y pide a todos los grupos municipales que apoyen la propuesta.

El portavoz del Grupo Popular, D. Vicente Ibor manifesta que se ha escrito mucho sobre la concesión de
la AP7. El Partdo Popular ha garantzado en multtud de ocasiones que el 31 de diciembre de 2019 no se
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prorrogara  la  concesión.  Y  también  en  reiteradas  ocasiones  el  Partdo  Popular  ha  expresado  su
preferencia por la gratuidad de su uso. Por el contrario, la portavoz de Podemos, Irene Montero, ha
manifestado su intención de que la AP7 pase a ser de ttularidad exclusivamente pública, pero en cuanto
a la gratuidad de su uso ha señalado que es algo que debe estudiarse con calma. Por su parte tene
confanza en que el gobierno cumplirá su palabra y la AP7 será publica y gratuita a partr de diciembre de
2019. Así lo ha dicho el Ministro de Fomento en Valencia y en otros lugares. Aunque, si se cumplen las
previsiones,  a  partr de mañana el  gobierno de España no será tan fable.  Y concluye que el  grupo
Popular apoya la propuesta para que el nuevo gobierno mantenga la misma postura que el gobierno del
Partdo Popular.

El portavoz del grupo Compromís D. Josep Val explica que desde hace 47 años en España se han utlizado
dos sistemas para fnanciar las estructuras viarias: la utlización de fondos públicos  muchos de ellos
procedentes de la Unión Europea) o la concesión a empresas privadas para su construcción y explotación
mediante peaje durante un periodo de tempo. Desde 2006 el benefcio de Aumar ha sido de centenares
de millones de euros, mientras que el Estado ha tenido que rescatar otras autopistas privadas por no ser
rentables,  como  por  ejemplo  las  autopistas  de  circunvalación  de  Madrid.  De  modo  que  si  existe
benefcio, se le asigna a una empresa privada y si no, asume los gastos el Estado. Actualmente se esta
negociando la liberalización de algunos tramos de la autopista AP7 concurrentes con tramos de otras
carreteras con un número muy alto de accidentes, por considerar que es urgente su rescate antes de
diciembre de 2019. Y concluye que su grupo apoya la propuesta presentada, pero tenen intención de
presentar el mes que viene una ampliación de la misma en el sentdo últmamente indicado.

El portavoz del grupo Pod-EU, D. Alberto Torralba comienza indicando que D. Vicente Ibor ha hecho
referencia a unas declaraciones del Ministro de Fomento, sin  indicar los medios en los que se han
publicado. También puntualiza que Pablo Iglesias en el diario El País hace dos meses, se pronunció por la
gratuidad de la autopista AP7, y en La Opinión del día 13 de febrero exigió que la autopista de Cartagena
fuera gratuita. Destaca que en España hay mas de 3.300 kilómetros de autopistas de peaje en manos
privadas. La AP7 tene una longitud total de 1.109 kilómetros, entre tramos de peaje y libres, desde la
frontera  con  Francia  hasta  Algeciras.  Se  trata  de  un  suculento  negocio  con  una  media  del  40% de
benefcios blindados a contadas familias que han creado constructoras concesionarias que a su vez han
sido y son corruptoras, casi todas  un 72% del volumen de concesión) del Partdo Popular, tal como
fgura en los papeles de Barcenas. Primero fue el régimen franquista quien privatzó las autopistas en la
década  de  los  70,  y  posteriormente  han  sido  los  gobiernos  del  PP  quienes  han  seguido  dando
concesiones  en  época  de  vacas  gordas,  y  reprivatzándolas  cuando  las  vacas  facas.  Es  la  polítca
neoliberal pos-franquista, que socializa las perdidas y privatza los benefcios. Rescatamos con dinero
público y regalamos a las empresas corruptoras. Dice que estamos hablando de uno de los sectores
estratégicos mas importantes de un estado: las vías de comunicación por carretera. Ellos consideran que
los  sectores  estratégicos  del  Estado no deben quedar  en  manos  privadas  que solo  buscan pingües
benefcios. Consideran que la red de carreteras es patrimonio de todas las personas, de las que no puede
pagar el peaje también. Se trata de justcia igualitaria, pero también de ecologismo, pues una autopista
de peaje supone un desdoblamiento de vías  la alternatva, la de los pobres, la lenta, la que no llega
nunca...). Si ya una autopista en su construcción representa un impacto ecológico y visual muy negatvo,
el desdoble aumenta esos efectos. Finalmente señala que esta propuesta podía perfectamente haber
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sido presentada sin ningún problema desde el equipo de gobierno, como tratan de hacer siempre, al
menos desde el grupo municipal de Pod-EU Paiporta. Respetan la forma de trabajar del Grupo Municipal
Socialista, pero no la comparten. Cada partdo tene su idiosincrasia. Pero pese a ello apoyan totalmente
la propuesta y votaran a favor de ella.

El portavoz del grupo Ciudadanos, D. José Antonio Salvador expone que ninguna carretera es gratuita: o
la  pagan  quienes  la  utlizan  o  la  pagamos  todos  con  nuestros  impuestos.  Considera  que  existe  un
desequilibrio  entre  autovías gratuitas y autopistas de peaje.  Además el  desequilibrio  en el  pago de
peajes se ve agravado por su desigual distribución territorial, por una polítca tarifaria que viene muy
condicionada por los diferentes contratos de concesión y por la prorroga de concesiones una vez ya
amortzadas las obras  que genera unas situaciones de equilibrio fnanciero de las concesiones aun mas
desiguales entre unas autopistas y otras). Muestra su rechazo a la polítca de infraestructuras practcada
hasta el momento, de la que las radiales de Madrid han supuesto un triste ejemplo, pues las previsiones
de tránsito han sido sistemátcamente equivocadas y los sobrecostes contnuos. A tal efecto se debe
instar  al  gobierno  a  revisar  la  legislación  vigente  de  manera  que  se  evite  un  uso  abusivo  de  la
responsabilidad  patrimonial  de  la  administración  y  se  prevenga  la  socialización  de  pérdidas  de  las
concesionarias. Asimismo, se debería establecer que las nuevas concesiones que puedan llevarse a cabo
se programen en el marco del Pacto de estado por las Infraestructuras Estratégicas, debiendo contar
todas ellas con informe previo  de la  Ofcina Nacional  de Evaluación a los  efectos de determinar su
procedencia, oportunidad y prioridad, atendiendo a su rentabilidad económica y social. Señala que su
postura es que no puede haber más extensiones de concesiones sin una revisión clarísima de cuáles son
los criterios de las adjudicaciones y con un criterio técnico. Mientras se llega a una solución global,
equitatva, racional y sostenible, su voto va a ser a favor de la propuesta.

D. Vicente Ibor contesta a D. Alberto Torralba que las manifestaciones del Ministro de Fomento a que ha
hecho referencia en su intervención aparecen publicadas en el periódico digital Valencia Plaza del día 8
de mayo de 2017, y las de Irene Montero en Información del día 21 de mayo de 2017.

D. Vicent Ciscar aclara que lo que pide la propuesta que ha presentado su grupo es que la AP/ pase a ser
gratuita y de gestón pública, así como que se mejore la conexión con algunas poblaciones, siendo a
estos efectos como las autovías.

14.- CULTURA - 02336/2018 – RATIFICACIÓN DEL DECRETO DE ALCALDÍA Nº 608/2018, DE 18
DE MAYO, DE ADHESIÓN DEL AYUNTAMIENTO A LA DECLARACIÓN POR EL OCIO EDUCATIVO
"NOS REUNIMOS CON OTROS VALORES (2016)”. 

Visto  el  expediente  sobre  la  adhesión  del  Ayuntamiento  de  Paiporta  a  la  Declaración  por  el  ocio
educatvo  Nos reunimos con otros valores  2016) , y basándose en los siguientes:

I.- ANTECEDENTES

I.1.-  Existencia  de  la  Declaración  por  el  ocio  educatvo   Nos  reunimos  con  otros  valores   2016) 
elaborada  en  el  marco  del  Encuentro  de  Ocio Educatvo  de  la  Comunidad  Valenciana   2016),  que
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reivindica  “el ocio educatvo como un instrumento para la inclusión, la igualdad, la partcipación y el
crecimiento personal y comunitario, especialmente en la infancia, la adolescencia y la juventud”.

I.2.- Informe técnico sobre la conveniencia de adhesión del Ayuntamiento de Paiporta a la Declaración
por el ocio educatvo  Nos reunimos con otros valores  2016) .

I.3.- ORDEN 3/2018, de 11 de abril, de la Vicepresidencia y Consejería de Igualdad y Polítcas Inclusivas,
por la  cual  se establecen las bases reguladoras de la  concesión de ayudas a entdades locales para
programas de juventud y equipamiento en tecnología de la información y la comunicación  BOP nº 8176
de 18 de abril de 2018). En su artculo 4.2. sobre las entdades benefciarias dice que  las entdades
locales tendrán que adherirse en la Declaración por el ocio educatvo 'Nos reunimos con otros valores'
 2016)  para  hacer partcipes los responsables de las administraciones solicitantes de la importancia del
ocio educatvo como instrumento para la educación no formal de la juventud valenciana y obtener su
apoyo para que se reconozca como un derecho de todas las personas jóvenes, de acuerdo con el que
prevé el artculo 4 de la Ley 15/2017, de 10 de noviembre, de la Generalitat, de polítcas integrales de
juventud . 

I.4.- Decreto de alcaldía número 608/2018, de fecha 18 de Mayo, por el que se aprueba la adhesión del
Ayuntamiento  de  Paiporta  a  la  Declaración  por  el  ocio  educatvo  Nos  reunimos  con  otros  valores
 2016) , con la indicación de que ésta se someta a ratfcación del Pleno en la primera sesión que se
celebre.

II.- FUNDAMENTOS

II.1.- El artculo 48 de la Consttución Española insta a los poderes públicos a promover las condiciones
necesarias para la partcipación libre y efcaz de la juventud en el desarrollo polítco, social, económico y
cultural.

II.2.- La Ley 15/2017, de 10 de noviembre, de la Generalitat, de polítcas integrales de juventud, recoge el
ocio educatvo en los siguientes términos:

• En  el  art.  3.6  se  defne  el  ocio  educatvo  como  un  medio  para  garantzar  el  principio  de
universalidad de las polítcas de juventud, desde una perspectva de equidad, para garantzar la
igualdad de oportunidades y combatr las desigualdades sociales, estructurales y coyunturales.

• El  art.  4  sobre  los  derechos  de  las  personas  jóvenes,  entendidas  estas  como  un  grupo
demográfco con unas necesidades concretas, se recoge el derecho al ocio y al bienestar.

• El art. 5.3 dice que las administraciones públicas se comprometen a  garantzar el derecho al
deporte  y  la  actvidad  fsica,  al  juego  y  al  ocio  educatvo  e  inclusivo,  asignando  equipos
profesionales, recursos y servicios didáctcos .

• El art 35 recoge las competencias de la administración local en materia de juventud, de las que
destacan las siguientes por su relación con la Declaración por el ocio educatvo  Nos reunimos
con otros valores  2016) :
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g) Impulsar, mediante las actvidades de tempo libre educatvo, la promoción de la infancia, la
adolescencia y la juventud del municipio, para romper, si procede, dinámicas de desigualdad.

i) Desarrollar actvidades culturales, deportvas y de ocupación del tempo libre de la juventud del
municipio.

j)  Promover  la  partcipación  ciudadana  y  la  implicación  de  la  sociedad  en  general  en  la
prevención y la resolución de los problemas juveniles detectados, y fomentar el tejido asociatvo
juvenil como forma prioritaria de partcipación de la juventud.

El Pleno del Ayuntamiento por unanimidad acuerda:

PRIMERO.- Ratfcar por parte del Pleno de la Corporación la adhesión del Ayuntamiento de Paiporta a la
Declaración por el ocio educatvo  Nos reunimos con otros valores  2016) .

SEGUNDO.- Notfcar el acuerdo a los interesados y a los departamentos municipales implicados.

TERCERO.- Seguir en el expediente el procedimiento y trámites establecidos.

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

Defende la propuesta en representación del equipo de gobierno el Concejal D. Guillem Montoro, quien
manifesta que la juventud es una etapa en la que las personas adquieren, realizan y consolidan unas
posiciones personales básicas. El desarrollo de la vida adulta viene determinado por las experiencias de
la juventud, que se reciben tanto en los espacios de educación formal como en el tempo de ocio. El uso
que hacen los jóvenes y adolescentes del tempo libre modela en gran medida muchos de sus hábitos,
habilidades, acttudes y valores. La Declaración por el Ocio Educatvo “No reunimos con otros valores”,
que reivindica “el ocio educatvo como un instrumento para la inclusión, la igualdad, la partcipación y el
crecimiento  personal  y  comunitario”  incluye  una  serie  de  propuestas  encaminadas  a  garantzar  el
desarrollo de actvidades de calidad en el marco del tempo libre dirigidas a este colectvo desde la
perspectva de la educación en valores.

El portavoz del Grupo Popular, D. Vicente Ibor expone que su grupo comparte los argumentos que ha
expresado D. Guillem Montoro, aunque son muy genéricos y habrá que ver luego cómo se concretan. Y
manifesta que votarán a favor de la propuesta.

15.- BIENESTAR SOCIAL.- 02084/2018 - ADHESIÓN Y ASUNCIÓN DE COMPROMISO A LA RED DE
MUNICIPIOS  PROTEGIDOS  CONTRA  LA  VIOLENCIA  DE  GÉNERO  DE  LA  DIPUTACIÓN  DE
VALENCIA. 

I.- ANTECEDENTES

I.1.-  El  pasado 14 de marzo,  en el  BOP nº 52,  la  Diputación de Valencia  publicó el  Reglamento de
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Creación y Funcionamiento de la Red de Municipios Protegidos contra la violencia de género, que tene
como  fnalidad  regular  la  creación,  puesta  en  marcha  y  funcionamiento  de  la  Red  de  Municipios
Protegidos contra la Violencia de Género de la provincia de Valencia.

La fnalidad de la Red de Municipios Protegidos contra la Violencia de Género es velar por la prevención,
detección y erradicación de la violencia a través de un espacio de coordinación insttucional liderado por
la Diputación de Valencia que permita mejorar la gestón de las polítcas públicas contra la violencia de
género de las entdades locales de la provincia de Valencia.

La Red estará compuesta por los municipios de la provincia de Valencia que cumplan con los requisitos
de acceso exigidos por dicho Reglamento y la normatva aplicable.

I.2.- Con fecha 4 de mayo de 2018, la Agente de Igualdad del Ayuntamiento de Paiporta, informa que
este Ayuntamiento cumple los requisitos establecidos por la normatva aplicable para adherirse a la Red
de Municipios Protegidos contra la Violencia de Género de la provincia de Valencia.

I.3.-  Considerando el ámbito competencial en la prestación de servicios, y partendo de la necesaria
coordinación, cooperación y colaboración entre las administraciones públicas locales que establece el
artculo  63.2  del  Estatuto  de  Autonomía  de  la  Comunidad  Valenciana,  desde  la  asunción  de  la
responsabilidad  que  corresponde  a  los  ayuntamientos  como  insttuciones  fundamentales  en  la
prevención  y  en  la  lucha  contra  la  violencia  de  género  por  su  cercanía  con  la  ciudadanía  y  sus
necesidades, se considera necesario  poner en marcha medidas integrales de prevención, sensibilización
e intervención, que permitan impulsar el trabajo en red entre la Diputación de Valencia y los municipios
para conseguir erradicar la violencia que sufren las mujeres en nuestra provincia.

II.- FUNDAMENTOS JURÍDICOS

II.1.- La Consttución proclama en su artculado la igualdad como valor superior del ordenamiento, en su
artculo 14 se anuncia la no discriminación por motvos de nacimiento, raza, sexo o religión, opinión o
cualquier  otra  condición  social  personal  o  social.  Asimismo en el  artculo  15  se  dice  que todas  las
personas tenen derecho a la vida y a la integridad fsica y moral, sin que, en ningún caso, puedan ser
sometdas a tortura ni a penas o trato inhumano o degradante. 

II.2.- El Estatuto de Autonomía de la Comunidad Valenciana en su art. 10.3, dice que la actuación de la
Generalitat se centrará primordialmente entre otros ámbitos en la igualdad de derechos de hombres y
mujeres en todos los ámbitos, en partcular en materia de empleo y trabajo, así como en la protección
social contra la violencia, especialmente de la violencia de género. 

II.3.- La Ley Orgánica 3/2007, de 22 de marzo, para la igualdad efectva de mujeres y hombres, fja como
criterio de actuación de los poderes públicos, la adopción de medidas necesarias para la erradicación de
la violencia de género, la violencia familiar y todas las formas de acoso por razón de sexo. 

II.4.- La Ley 7/2012, de 23 de noviembre, de la Generalitat, Integral contra la Violencia sobre la Mujer en
el  ámbito  de  la  Comunidad  Valenciana,  conceptualiza  la  violencia  contra  las  mujeres  desde  una
perspectva más amplia,  yendo más allá  de la  relación de pareja,  como fja el  llamado Convenio de

Pàgina 66 de 77

Identificador pD8n BQiM Nfrf fZZ7 uI0o Y1Md jZE=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



Estambul, que desde 2011 señala el camino en el marco internacional para la erradicación de la violencia
de género, y que reconoce la violencia contra la mujer como una violación de los derechos humanos y
como una forma de discriminación, considerando responsables a los Estados si no responden de manera
adecuada.

II.5.- El Pacto Valenciano contra la violencia de género y machista frmado el 18 de septembre de 2017,
acuerdo insttucional que recoge un total de 290 medidas, acordadas por todas las administraciones
públicas valencianas, entdades y organismos de la sociedad civil dirigidas a la lucha conjunta contra la
violencia de género y machista.

Por todo lo expuesto el Pleno del Ayuntamiento por unanimidad acuerda:

PRIMERO.- Solicitar a la Presidencia de la Asamblea General de la Red de Municipios Protegidos contra la
Violencia de Género de la provincia de Valencia, la adhesión del municipio de Paiporta.

SEGUNDO.- Seguir en el expediente el procedimiento y el trámite legalmente establecidos, y trasladar la
resolución presente a las personas que estén afectadas por la misma, en debida forma, a los efectos
oportunos y de notfcación.

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

Defende la  propuesta en representación del  equipo de gobierno la  Concejala delegada del  área de
Bienestar Social, Dª. Mª. Isabel Albalat, quien expone que la violencia contra las mujeres es una de las
violaciones más fagrantes de los derechos humanos que ocurre en la actualidad, hasta ahora tolerada
por gran parte de la población, pero gracias al movimiento feminista que lleva muchos años de lucha se
ha conseguido poner este problema en primera línea y convencer a la sociedad de las graves injustcias
sufridas por las mujeres, donde la violencia es la evidencia últma de las desigualdades. La violencia de
género es un problema de carácter público que afecta a toda la sociedad en su conjunto, por lo que ha
sido para  el  equipo de gobierno del  Ayuntamiento un objetvo prioritario  desde el  comienzo de su
mandato y una obligación que ha asumido. Como concejala de Igualdad y reforzada por el equipo de
gobierno, ha impulsado la incorporación de una Técnica de Igualdad, dedicada exclusivamente a trabajar
por la igualdad real y efectva entre las paiportnas y los paiportnos. También se ha ido creando un
equipo multdisciplinar en Bienestar Social, con trabajadoras sociales, psicólogas, educadores, etc. que
hacen una tarea imprescindible de cara a afrontar la violencia machista. Además de todo el trabajo que
lleva adelante el equipo técnico, el año pasado también se sumó el Ayuntamiento al Pacto Valenciano
contra  la  violencia  de  Género  y  Machista,  pacto  acordado  entre  las  administraciones  públicas
valencianas y las entdades y organismos de la sociedad. Es importante reconocer todos los avances
conseguidos.  Pero  como el  problema perdura  no  nos  cansaremos  de  recoger  cuantas  iniciatvas  se
proponen  para  conseguir  la  igualdad  real  entre  mujeres  y  hombres,  y  como consecuencia  de  esta
igualdad, conseguir que no se produzcan más ataques contra las mujeres por el hecho de ser mujeres. La
creación de la Red Valenciana de Municipios Protegidos contra la Violencia de Género es una iniciatva
de  la  Diputación  de  Valencia  pionera  en  toda  España  que  pretende  coordinar  a  las  diferentes
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administraciones y también a la ciudadanía para mejorar la prevención, la detección y la erradicación de
la  violencia  contra  las  mujeres  y  optmizar  los  recursos  materiales  y  humanos,  creando un sistema
coherente  y  sistematzado.  Hace  referencia  a  los  objetvos  concretos  en  los  que  se  plasman  las
actuaciones  de  la  red,  e  indica  que  la  adhesión  a  la  misma  exige  cumplir  unos  requisitos  que  el
Ayuntamiento reúne, gracias al trabajo hecho en este mandato corporatvo, tales como contar con una
Concejalía de Igualdad con recursos propios personales y económicos y disponer de un Plan de Igualdad.
Además en el plazo de 12 meses los municipios de más de 20.000 habitantes se han de incorporar al
Sistema VIOGEN, asumiendo la protección de las víctmas, disponer de un mínimo del 10% del personal
técnico y polítco con un mínimo de 20 horas de formación especializada en violencia de género y con
formación contnuada obligatoria, disponer de policía local con un mínimo de 20 horas de formación
especializada  en  violencia  de  género  homologada  por  el  IVASPE,  realizar  campañas  municipales  de
sensibilización, prevención y lucha contra la violencia de género y realizar proyectos relacionados con la
lucha contra la violencia de género. Y en el plazo de 24 meses se debe disponer de equipos profesionales
propios o en asociación con otras entdades locales para la atención de las mujeres víctmas de violencia
de  género  y  sus  hijos  e  hijas,  con  al  menos  especialistas  en  psicología,  trabajo  social  y  agente  de
igualdad,  con  un  mínimo  de  40  horas  de  formación  especializada  en  violencia  de  género.  Como
contrapartda, pertenecer a la red permitrá optar a las convocatorias de subvenciones anuales de la
Diputación de Valencia para facilitar el cumplimiento de las obligaciones indicadas, con lo que se podrá
disponer de más recursos para afrontar la violencia hacia las mujeres. Finalmente manifesta que nunca
se cansarán de luchar contra  al  violencia machista,  por  ellas,  por  sus  familias  y  por las mujeres ya
asesinadas, y termina pidiendo el voto favorable de todos los grupos polítcos municipales.

El portavoz del Grupo Popular, D. Vicente Ibor dice que cuando se habla de violencia de género no puede
evitar acordarse del fallecimiento de Mª Ángeles y de Carolina Planells. Manifesta la solidaridad de su
grupo con cualquier iniciatva que mejore la lucha contra la violencia de género, que es una verdadera
lacra  y  frente a  la  que,  pese a  los  esfuerzos  de todas  las  administraciones por erradicarla,  se  está
perdiendo la batalla y cada vez se producen más casos. De entre los medios para combatr la violencia de
género, destaca la educación, de modo que se inculque desde pequeños el respeto a las mujeres. Y
considera  que  también  son  necesarias  otras  medidas  de  todo  tpo,  administratvas,  judiciales  y
legislatvas, de modo que se garantce la seguridad de las personas frente a la violencia de género. Por
todo ello, su grupo votará a favor de la propuesta.

Por el  grupo Compromís interviene Dª.  Beatriz Jiménez que puntualiza a D.  Vicente Ibor que María
Ángeles y Carolina Planells no fallecieron, sino que fueron asesinadas, y dice que es importante utlizar
correctamente el lenguaje. Destaca el trabajo que se está haciendo desde Bienestar Social y la Policía
Local para compartr las informaciones y trabajar de una manera coordinada. Indica que se sorprendió al
conocer que había en Paiporta 40 mujeres cuyas parejas tenían orden de alejamiento. Considera que
éste es el problema más grave de la población y que todo el trabajo que se haga por resolverlo es poco.
Por ello su grupo votará a favor de la propuesta y apoyará todas las medidas posibles para acabar con
esta lacra.

El portavoz del grupo Pod-EU, D. Alberto Torralba entende que es necesaria una tarea integral para
afrontar  la  violencia  machista,  en  la  que  se  implique  toda  la  corporación  y  todas  las  áreas  del
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Ayuntamiento. Por eso, también desde el área de Cultura apoyarán esas actuaciones, con el premio
literario Carolina Planells, la programación del Auditorio y teniendo en cuenta las necesidad de luchar
contra la violencia sobre las mujeres en las demás actvidades que realicen.

El  portavoz  del  grupo  Ciudadanos,  D.  José  Antonio  Salvador  manifesta  que  se  trata  de  un  tema
sufcientemente importante como para que todos deban estar de acuerdo.

La  concejala  no  adscrita  Dª.  Mª.  Consolación  Tarazona  también  expresa  que  votará  a  favor  de  la
propuesta, para poner solución como sea a la lacra de la violencia de género.

16.- BIENESTAR SOCIAL - 15/2018/PGRU - MOCIÓN QUE PRESENTA EL EQUIPO DE GOBIERNO
DE PAIPORTA PARA MOSTRAR EL RECHAZO A LA SENTENCIA DE LA AUDIENCIA PROVINCIAL DE
NAVARRA EN EL CASO "LA MANADA". 

Tras la deliberación de este punto y antes de su votación, se ausenta del salón de Plenos la Sra. Concejala
Dª. Mª. Consolación Tarazona, que ya no vuelve a incorporarse a la sesión.

El Ayuntamiento Pleno rechaza por mayoría, con 17 votos a favor de los miembros de los grupos Popular,
Compromís,  Socialista  y  Pod-EU y  1  voto  a  favor  del  concejal  del  Grupo  Ciudadanos,  la  enmienda
presentada  por  éste  últmo  para  que  se  susttuya  la  redacción  del  apartado  primero  del  acuerdo
propuesto por el siguiente texto:

“En nuestra condición de cargos públicos debemos respetar a los juzgados y tribunales de justcia y
acatar sus decisiones.  No obstante, la propia naturaleza interpretatva de las resoluciones judiciales
conlleva la posibilidad de compartr o no los acuerdos que éstas contemplen. Esta legitmidad como
ciudadanos  de  un  estado  de  derecho  nos  permite  mostrar  nuestro  profundo  desacuerdo  con  la
sentencia”.

A contnuación la  presidencia somete a votación la  moción que presenta el  equipo de gobierno de
Paiporta para mostrar el rechazo a la sentencia de la Audiencia Provincial de Navarra en el caso “La
Manada”, que seguidamente se trascribe, y que queda aprobada por unanimidad:

“Según  la  sentencia  nº  000038/2018  de  la  Sección  Segunda  de  la  Audiencia  Provincial  de  Navarra
quedan  como  hechos  probados  que  los  cinco  hombres  del  grupo  conocido  como  ‘La  Manada'
perpetraron una despreciable acción de abuso sexual contra una mujer a Pamplona durante las festas
de San Fermín de 2016. 

Se pretende justfcar legalmente que en esta acción no ha existdo violencia ni intmidación hacia la
víctma por el que se absuelve a los cinco hombres de un delito de agresión sexual, considerando que no
se producía ningún tpo de intmidación y violencia. 

Una sentencia que, como han valorado numerosas expertas y expertos jurídicos, entdades feministas,
ONU mujeres, o el gobierno de Navarra entre otros: 
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• Minimiza  los  hechos  al  no  considerarlos  agresión  sexual,  al  no  considerar  el  agravante  de
realizarse en grupo. 

• Sitúa la carga de la prueba en la víctma al posar el foco de la sentencia en su comportamiento y
no en el comportamiento de los agresores.

• Favorece  la  impunidad de  las  agresiones  machistas  y  envía  un mensaje  de descrédito  de  la
vivencia de las mujeres que sufren estas agresiones y las revictmiza.

• Pone  de  manifesto  la  incoherencia  de  entender  que  el  abuso  sexual  perpetrado  en  las
condiciones que se produjo, y que queda recogido en el relato de los hechos, puede producirse
sin violencia y/o intmidación.

Después de esta sentencia ha quedado de manifesto, una vez más, la orientación patriarcal con la cual
miembros de la Judicatura de este estado siguen enjuiciando los delitos contra las mujeres. 

No se puede aplicar una doble victmización, ni exigir un plus de sufrimiento. A las mujeres no se les
puede exigir que mueran para demostrar así que sí se resisten ante una agresión sexual. 

Se ha comprobado que el Código Penal no protege de forma efectva a las mujeres de las violaciones ni
de las múltples expresiones de violencia a las cuales tenen que enfrentarse. 

Hemos asistdo a un proceso en el cual desde diferentes ámbitos judiciales y mediátcos se ha llegado a
culpabilizar a la mujer agredida, en la cual incluso se ha presentado como una prueba admisible la "vida
normal" de la víctma después de la agresión. 

Pero  también  hemos  asistdo  a  una  movilización  de  sororidad  y  apoyo  colectvo  del  feminismo
denunciando esta sentencia y visibilizando el patriarcado que existe en cada ámbito de nuestra sociedad:
en la justcia, en los medios de comunicación, en la ocupación... 

El movimiento feminista ha respondido unido en las calles, poniendo el acento en las desigualdades e
injustcias que siguen viviendo las mujeres. 

Esta  sentencia  vuelve  a  mostrar  la  necesidad de  llevar  a  cabo polítcas  municipales  que  pongan el
feminismo en el centro y posibiliten construir municipios donde las mujeres puedan ser libres. 

Por todo esto y en virtud de lo expuesto, el Ayuntamiento de Paiporta acuerda:

1. Mostrar el rechazo frontal ante la sentencia dictada por la Audiencia Provincial de Navarra mediante
la cual califca una clara violación múltple y agresión perpetrada por "la Manada" como un simple caso
de abuso sexual y hurto leve. 

2. Instar al Congreso de los Diputados y Diputadas y al Senado a la modifcación del Código Penal para
revisar  el  supuesto  de  abuso sexual  así  como  la  consideración  jurídica  de  la  violencia  en  casos  de
agresión sexual y violación, con el objetvo de introducir la perspectva de género en la tpifcación de los
delitos de violencia sexual. 
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3. Con el fn de mostrar el apoyo y solidaridad incondicional a las víctmas, muchas veces invisibles, de las
agresiones sexuales, este municipio implementará las acciones para prevenir las diferentes situaciones
de violencia sexual que sufren las mujeres.

4. Apoyar las movilizaciones que se lleven a cabo en el municipio en relación a este lamentable caso,
muestra de sororidad colectva para exigir el fn de las violencias machistas. 

5. Hacer llegar esta moción a la Audiencia Provincial de Navarra, al Ministerio de Justcia y al Consejo
General del Poder Judicial.”

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

El  Portavoz del Grupo Pod-EU D. Alberto Torralba considera que la enmienda propuesta por D. José
Antonio Salvador no aporta nada a la moción, además de que utliza una terminología con la que no está
de acuerdo, pues no se puede “respetar” la sentencia cuando hay cosas en ella que son claramente
irrespetuosas, por lo que el término adecuado sería “acatar” la sentencia. Por ello su voto será contrario
a la enmienda. En cuanto al contenido de la moción presentada, manifesta que cinco bestas, miembros
de un grupo terrorista autodenominado “La Manada”, que solo el nombre ya da asco, acometen y violan
vaginal, anal y bucalmente a una mujer indefensa cumpliendo así su objetvo de lo que ellos entenden
como vivir los San Fermines, y como trofeo de su logro exhiben entre sus amigos un vídeo grabado de la
macabra escena. Ante tales evidencias y pruebas un tribunal de hombres acusa a los cinco cafres por
abusos sexuales y descarta la agresión sexual. No se trata de linchar a nadie, pero las evidencias y el
clamor  de  la  calle  no  ha  sido  correspondido  con  la  responsabilidad  del  tribunal  machista  y  la
interpretación de la norma no se ajusta a la gravedad de los hechos bajo un punto de vista polítco ni
social,  y  mas cuando el  ordenamiento jurídico  y  de  aplicación ofrecía  soluciones  adecuadas  y  bien
diferentes a las resueltas. Considera que sí hubo intmidación, pues ¿que mujer u hombre no se sentría
intmidado por cinco individuos que casi  le  duplican en volumen y peso?.  Por supuesto que existó
violación  por  agresión  sexual.  El  problema  es  no  querer  admitrlo  pese  a  las  evidencias  que  lo
demuestran de falta de consentmiento, agresión reiterada e intmidación con prevalimiento. En diversos
países europeos todas las formas de acceso carnal inconsentdo son consideradas violaciones, existan o
no actuaciones violentas o intmidatorias. En nuestro ordenamiento jurídico está por ver. Considera que
en todo caso los hechos y las acttudes descritas muestran en los acusados un desprecio inadmisible
sobre la mujer, refejo de una sociedad machista, e incompatble con el derecho a la igualdad, principio
básico  de  la  Declaración  de  los  Derechos  Humanos  que  este  año cumple  su  setenta  aniversario,  y
contrario también a nuestra propia Consttución. Pide que este debate surgido lamentablemente a costa
del sufrimiento de una mujer no quede en papel mojado y nos encamine a reformas culturales, sociales,
educatvas y legales para poder erradicar el machismo estructural de nuestra sociedad. En este sentdo
aboga  igualmente  por  una  implementación  de  mas  y  mejor  formación  de  los  juristas  desde  la
perspectva de género para  poder captar  esa complejidad.  Y  antes de acabar formula una pequeña
pregunta o refexión: que posición hubieran tomado algunas hordas, de las que llevan cierta banderita
en la muñeca, si estos bestas en vez de señoritos españoles bien parecidos, hubieran resultado ser un
grupo de negros o magrebies, y que posición hubiera tomado el mismo tribunal machista y en concreto
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el impresentable juez que afrmo que la mujer estaba disfrutando con ello.

Por parte del grupo Compromís interviene Dª. Beatriz Jiménez quien comienza expresando su oposición
a la enmienda presentada, pues también entende que no aporta nada a la moción. Y en cuanto al fondo
de la moción manifesta que que hoy a visto escrito en la pared de una escuela una pintada que decía:
“No es no, y si no es sí, también es no”. Indica que le ha gustado mucho porque cuando una persona
quiere mantener relaciones sexuales lo dice, y si se siente acosada o abusada lo mas normal es que se
quede en shock y no diga nada. Aunque quienes han de juzgar y castgar a los acechadores, asesinos y
abusadores de mujeres no piensan eso, o al menos es lo que se deduce de la sentencia de “La Manada”,
según la cual si tu cuerpo reacciona paralizándose ante el peligro seras en parte responsable de lo que te
pase. Dice que la gran mayoría de mujeres que conoce se han sentdo acosadas al menos una vez en su
vida, y otras en mas de una ocasión. En los últmos meses algunas mujeres valientes han explicado
públicamente su experiencia bajo el “hashtag # metoo” “yo también”. Todas las mujeres tenemos una
cosa en común y es que después de padecer una agresión sexual  nos hemos sentdo avergonzadas
porque sabemos que si  lo contamos nos juzgaran a nosotras. En agosto de 1999, yo tenía 19 años.
Encontré mi primer trabajo ese verano y tenía que coger el metro muy temprano. Un día al subir al
vagón me di cuenta de que solo había en el un hombre, y procuré sentarme lo mas lejos posible de él. El
metro hizo la primera parada en Picanya y no subió nadie. Al volver a ponerse en marcha el hombre se
levanto y vino hacia donde yo estaba. Se sentó enfrente de mi y comenzó a decirme obscenidades, e
incluso a tocarme. Sent repugnancia, asco, ansiedad, tristeza..., ningún sentmiento positvo ni ningún
placer, pero no moví ni un músculo. Al bajar en Torrent me puse las gafas de sol y me senté en un banco
a llorar. No se lo conté a nadie. Pensaba en como explicaría que yo no había hecho nada, y si no me
había enfrentado a él tal vez fuera responsable, que mejor hacer como si eso no hubiera pasado. Nunca
he olvidado la cara de aquel hombre y le he recordado cada vez que he visto esa mirada de prepotencia,
de superioridad, de acoso en otros hombres. Por eso a mi y al resto de las mujeres nos parece tan
absolutamente comprensible  que la  victma de  una violación múltple  no  patalee,  no insulte,  ni  se
violente. Los delitos que son consecuencia de la violencia machista son los únicos que tenen en cuenta
la acttud de la victma para juzgar al agresor, y eso los fomenta, minimiza sus consecuencias penales y
deja a las victmas todavía mas desamparadas. Y concluye que por todo ello con esa moción manifestan
su rechazo ante la sentencia dictada por la Audiencia Provincial de Navarra. Y desde Compromís per
Paiporta  contnuaremos  oponiéndonos  a  los  juicios  morales  que  sufrimos  por  ser  mujeres,
contnuaremos reivindicando que se nos deje de juzgar por como vestmos o por como y con quien nos
hacemos  fotos.  Contnuaremos  denunciando  que  una  violación  múltple  no  se  puede  producir  sin
intmidación  y  coacción.  Y  contnuaremos  defendiendo  la  idea  radical  de  que  las  mujeres  somos
personas.

Por el Grupo Socialista interviene Dª. Mª. Isabel Albalat, quien comienza agradeciendo su testmonio a
Dª. Beatriz Jiménez y expresándole su pesar por lo que le paso. Dice que muchas mujeres callan esos
hechos por pensar que pueden tener alguna responsabilidad en ellos. Manifesta que tene una mezcla
de sentmientos, pues hoy se presenta en el Congreso la moción de censura contra Mariano Rajoy, que
es la moción por la dignidad en la vida polítca. Y esta moción del Ayuntamiento también se presenta
para devolver la dignidad a la Justcia. Manifesta su rechazo a la enmienda presentada, pues cambiaría
muy poco la moción inicial. Y en cuanto al fondo de la moción presentada por el equipo de gobierno

Pàgina 72 de 77

Identificador pD8n BQiM Nfrf fZZ7 uI0o Y1Md jZE=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



expone que vivimos en una sociedad machista y la Justcia no es ajena a esta realidad. Las leyes y las
sentencias las hacen las personas, que muchas veces están invadidas de prejuicios machistas, pues falta
formación de los juristas  en materia de violencia  de género,  lo que les impide entender qué están
juzgando. Menciona como ejemplo un sentencia de la audiencia de Cantabria que condena a tres años
de prisión por un delito de abuso sexual, rebajando la condena prevista porque la víctma que era una
niña  no  había  ofrecido  resistencia  durante  cinco  años  de  violaciones.  También  en  nuestro  caso  el
Tribunal considera que hay abuso y no agresión sexual, aunque de la propia relación de hechos probados
se  desprende  que  existó  intmidación,  lo  que  es  motvo  sufciente  para  califcar  los  hechos  como
agresión sexual.  Pero los  jueces  tenen en cuenta  en las  sentencias  la  acttud de resistencia  de las
victmas. Sin que se sepa bien cual debe ser la postura que deben adoptar las mujeres, pues se les
plantea el dilema de dejarse violar o ayudar a los agresores a que les maten. Destaca el voto partcular
de la sentencia de la Audiencia Provincial de Navarra, en el que se dice que los hechos ocurren en un
entorno sórdido, cutre e inhóspito y que la escena es de una innegable crudeza, en un ambiente de
jolgorio y regocijo de todos ellos, ciertamente con menor expresividad en la denunciante. Por ello dice el
juez en su voto partcular que no puede afrmar que hubiera agresión sexual o violación, ni que la mujer
estuviera en shock o intmidada. Cree que estaba disfrutando. Dice que los hombres aprenden a través
de  la  pornografa una forma de  ver  las  cosas  que no responde a  la  realidad de las  mujeres.  Hace
referencia también a la difusión que se ha hecho de multtud de datos personales de la mujer agredida,
lo que ha provocado la denuncia de algunas asociaciones de mujeres, a las que el partdo socialista se
suma. Y destaca que por fn, a raíz de esta sentencia, se han llevado a cabo manifestaciones de mujeres
en las calles, lo que denota que la sociedad ha cambiado. Considera que la condena penal que contene
la sentencia no es justa y que es necesaria una acción directa para mejorar la formación de la judicatura
en estas materias. Finalmente pide a los grupos de la oposición que apoyen la moción presentada.

El portavoz del grupo Popular D. Vicente Ibor manifesta en primer lugar que su grupo tampoco va a
apoyar la enmienda, pues no aporta nada y se limita a decir algo que es de sentdo común y elemental,
como es el deber de todos de respetar las decisiones judiciales, aunque se pueda discrepar de ellas. Se
trata de manifestaciones obvias que afectan a cualquier ciudadano. En cuanto al contenido de la moción
presentada expresa que su grupo la votara favorablemente, manteniendo la línea de las manifestaciones
formuladas por el ministro de justcia Rafael Catalá enfrentándose con una parte de la judicatura, que ha
llegado a pedir su dimisión. Muestra una oposición frontal al contenido de la sentencia. Dice que ha
leído sus cerca de cuatrocientos folios, que contenen una relación exhaustva de los hechos probados.
Pero su extensión no afecta a la falta de calidad de la sentencia, que tene unos fundamentos jurídicos
mas que discutbles, y un voto partcular del que todavía discrepa mas. Como abogado en ejercicio está
acostumbrado  a  combatr  las  sentencias  que  no  le  gustan  o  perjudican  a  sus  clientes,  ya  que  las
sentencias no son intangibles, y contra la dictada por la Audiencia Provincial de Navarra caben recursos
ante el Tribunal Supremo. Considera que desde el punto de vista jurídico la sentencia es absolutamente
injusta, técnicamente incorrecta y causa un grave perjuicio a la victma. Pero además, como ciudadano y
padre, si puede ir mas allá de lo estrictamente jurídico. Se produjo una situación de abuso de poder, al
enfrentarse  cinco hombres fuertes  a una mujer  desvalida,  incapaz incluso de oponerse a lo  que le
estaban haciendo. La incapacidad de resistr es la mayor prueba de la violencia que sufre. De todas
formas esta sentencia no recoge la tónica habitual de las sentencias que se dictan en esa materia, por lo
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que no puede acusarse por ella en bloque a la judicatura, ni decirse que los magistrados son hombres
mediatzados.  No  es  así,  ya  hay  magistrados  hombres  que  condenan  y  magistradas  mujeres  que
absuelven. Por eso no están de acuerdo con algunas expresiones que contene la exposición de motvos
de la moción.  Pero en cambio comparten íntegramente la propuesta de acuerdo en cuanto rechaza
frontalmente la sentencia, insta al Congreso de los Diputados y al Senado a realizar una modifcación
legal de la regulación de esos delitos, lo que ya manifestó el ministro de justcia, se solidariza con las
víctmas de las agresiones sexuales, y apoya las movilizaciones que se están realizando en relación con
este  lamentable  caso.  Concluye  que  aunque  no  compartan  algunas  expresiones  genéricas  de  la
exposición de motvos que entenden que no se ajustan a la realidad, votaran a favor de la moción por
estar completamente de acuerdo con la resolución que se propone.

El portavoz del grupo Ciudadanos, D. José Antonio Salvador, comenta las intervenciones realizadas en
este punto y lamenta que no se admita su enmienda. Deja claro que Ciudadanos rechaza cualquier tpo
de violencia sexual, pero considera que los cargos públicos deben respetar la separación de poderes del
Estado. No obstante votara a favor de la moción, pues está de acuerdo con que se modifque la ley y se
apoye a la víctma de este delito y a su familia.

La concejala no adscrita, Dª. Mª. Consolación Tarazona, comienza dando un abrazo a Dª. Beatriz Jiménez,
diciendo que es algo que necesita hacer. A contnuación expresa que ahora va a contar ahora su caso,
pues también necesita hacerlo.  Se está tratando aquí de algo que ha afectado a una persona  pide
perdón por que está muy nerviosa). Y dice a D. Josep Val que va a contar ahora lo que él quería saber.
Lleva  tres  años  padeciendo  por  este  señor  de  aquí   señala  a  D.  José  Antonio  Salvador)  injurias,
calumnias, le ha llegado a escuchar de sus compañeros de partdo que era una guarra, y que se abría de
piernas por el pueblo con todo el que se le pasaba por delante. Hizo un escrito al partdo en el que
militaba, que frmaron sus compañeros como que eran de veras, o sea que puede demostrarse, y una
denuncia que ha tenido que retrar por miedo a represalias, porque ya se ponía hasta con su familia. Ha
sufrido en este tercer piso, no hace mucho tempo, hará cosa de un año, gritos, amenazas y muchas mas
cosas, y tene testgos también. Dice al Sr. Val si quiere saber mas. Añade que no quería contar nada,
pero la  hipocresía  de  ese  señor  le  está  afectando por  dentro...  Por  últmo pide disculpas  a  la  Sra.
Alcaldesa y se retra del Salón de Plenos, sin que vuelva al mismo.

D. José Antonio Salvador dice que es una acusación muy grave, que espera que se esté grabando porque
la podrá en conocimiento de su partdo, e indica que él también tene muchos testgos. Lo que quiere
decir es que saben su compañeros que desde hace tres años él va con miedo, huyendo de Dª. Mª.
Consolación Tarazona. Y fnaliza reiterando que se trata de una acusación muy grave que tendrá que
probar.

17.- MOCIONES 

17.1.- MOCIÓN DEL GRUPO CIUDADANOS PARA INSTAR AL GOBIERNO MUNICIPAL A LLEVAR A CABO
LAS  GESTIONES  NECESARIAS  PARA  SUMARSE  A  LA  INICIATIVA  DE  FOMENTO  CULTURAL  DE  LA
RETRASMISIÓN EN DIRECTO DE  LA  OPERA “LUCIA DI  LAMMERMOOR” DESDE EL  TEATRO REAL  EL
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PRÓXIMO 1 DE JULIO.

El Ayuntamiento Pleno, previa su especial declaración de urgencia adoptada por unanimidad, desestma
por mayoría, con 11 votos en contra de los miembros de los grupos Compromís, Socialista y Pod-EU, y 7
votos a favor de los miembros de los grupos Popular y Ciudadanos, la moción del Grupo Ciudadanos para
instar al gobierno municipal a llevar a cabo las gestones indicadas en el encabezamiento, cuyo tenor
literal es el siguiente:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

El Teatro Real de Madrid celebra este año su 200 aniversario. En el marco de las celebraciones de este
aniversario, y el vigésimo de su reapertura en 1996 (2016-2018) el Teatro Real inició hace unos años un
programa para acercar la ópera a la ciudadanía y romper alguna de las barreras tradicionales el acceso
a esta forma de arte. Así hemos podido ver alguna de sus producciones a través de retransmisiones a
nivel nacional en insttuciones y centros culturales y artstcos de toda España, además de en pantallas
situadas en plazas, calles y demás lugares públicos.

El 30 de junio del año pasado, el Teatro Real puso en escena una de las operas mas representadas en
todos los escenarios del mundo: Madama Buterry, con dirección musical del maestro Marco Armiliato y
dirección artstca de Mario Gas. Casi 120.000 personas vieron la opera de Puccini en los mas de 250
puntos  de  emisión  en  toda  España:  museos,  auditorios,  teatros,  plazas,  jardines,  playas,  centros
culturales, plazas de todos, cineclubs y otros espacios habilitados para la retransmisión de la ópera.
Otros 800.000 espectadores siguieron la retransmisión a través de plataformas digitales en abierto.

Este año la obra elegida para su emisión el 1 de julio es Lucia di Lammermoor, la obra maestra de
Gaetano Donizzet, basada en una novela del gran autor escocés Sir Walter Scot. “La Lucia”, como se la
conoce informalmente fue  la  últma obra representada en la primera temporada del  Real  y  cerrará
también la temporada de este 200 aniversario. Estrenada en 1835 en Nápoles, alcanzo fama tan pronto
que  aparece  mencionada  incluso  en  dos  de  las  grandes  novelas  del  siglo  XIX,  Madame Bovary  de
Flaubert y Anna Karenina de Tolstoi. La trama gira en torno a una joven enamorada, Lucia, que cae en la
mas profunda desesperación al verse acusada por su amante de traición por haberse casado contra su
voluntad, con otro hombre. Mas allá de su intrínseco valor musical, la obra consttuye un extraordinario
retrato psicológico de sus personajes. Con fragmentos tan conocidos como el sexteto “Chi mi frena in tal
momento”, la escena de la locura “il dolce suono...” o la conmovedora “Bell'alma innamorata”, la Lucia
de Donizzet es una de las operas mas conocidas y representadas y, tal vez, la que mejor representa el
perfecto melodrama romántco tan tpico del  siglo XIX.  En este “drammatragico” en tres actos,  una
producción de la English Natonal Opera, Daniel Oren en la dirección musical, David Alden en la dirección
escénica, y la orquesta y coro ttulares del Teatro Real transportaran al público a la fría y húmeda Escocia
junto a un reparto en el que destacan  Lisete Oropesa, Venera Gimadieva, Javier Camarena, Ismael Jordi
y Roberto Tagliavini, entre otros.

El Teatro Real facilitara la señal, de forma gratuita, a los municipios que así lo soliciten a partr del día 4
de  junio.  Los  municipios  interesados  solo  deben  proveer  la  pantalla  y  el  lugar  adecuado  para  la
instalación de la misma o un centro cultural o similar en el que hacer la retransmisión. Ésta sera en alta
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defnición  y  podrá  recibirse  por  satélite  e  internet.  El  Teatro  Real  facilitara  todo  el  apoyo  técnico
necesario para ello.

Se  trata  de  una oportunidad  excepcional  para  acercar  esta  producción  -y  otras  en  el  futuro-  a  los
ciudadanos de nuestro municipio y partcipar de uno de los grandes acontecimientos culturales de este
año en nuestro país.

Por ello instamos al gobierno municipal a llevar a cabo las gestones necesarias para sumarse a esta
iniciatva y poner los medios necesarios para que nuestros vecinos puedan disfrutar en directo de la
retransmisión de Lucia de Lammermoor el próximo 1 de julio.”

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

El portavoz del grupo Ciudadanos, D. José Antonio Salvador defende la urgencia de la moción indicando
la necesidad de aprobarla cuanto antes para poder preparar la retransmisión de la opera desde el Teatro
Real para el día 1 de julio próximo.

18.- RUEGOS Y PREGUNTAS 

18.1.- Dª. Esther Gil ruega se ponga remedio a la situación que se produce en el mercado de la Plaza
Cervantes al  recogerse los  contenedores de basura por el  camión durante la  tarde, ya que en esos
momentos hay muchos niños en la plaza jugando y acuden para observar de cerca las operaciones de la
retrada de la basura.

D. Josep Val le pregunta si se trata de los contenedores de cartón y plástco.

Dª. Esther Gil le contesta que si.

18.2.-  Dª.  Esther  Gil  ruega que se  resuelva  el  problema de  la  circulación  de vehículos  por  la  Plaza
Cervantes.

18.3.- Dª. Esther Gil ruega que se mejore la seguridad de los columpios colocados en la Plaza La Casota,
pues suponen un peligro especialmente para los bebés.

18.4.- Dª. Esther Gil ruega que se resuelva la difcultad que tenen los conserjes del cementerio para
poder aparcar sus vehículos junto al cementerio viejo.

18.5.- Dª. Esther Gil hace referencia a la decisión que adoptó el equipo de gobierno de acumular las
sesiones mensuales de las comisiones informatvas en tres dias, lo que supone una limitación del tempo
disponible, al celebrarse dos comisiones seguidas. Dice que la presidenta de la Comisión Informatva del
Área  de  Hacienda  y  Administración  General  pone  pegas  a  los  concejales  para  tratar  los  asuntos  y
contestar las preguntas, motvándolas en la falta de tempo, pero no hay ningún límite legal para esas
intervenciones y preguntas, y además tenen derecho a hacerlas en las comisiones informatvas, por ser
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el lugar mas adecuado. Por lo que ruega que no se limite el tempo de las intervenciones y preguntas de
los concejales en las comisiones informatvas.

La  Sra.  Alcaldesa  le  contesta  que  los  concejales  del  Partdo Popular  hacen  pocas  preguntas  en  las
comisiones y que normalmente se les contesta, aunque la respuesta no sea del agrado de quien ha
hecho la pregunta, pero eso no es cuestón de tempo.

Dª. Esther Gil indica que las actas de las comisiones no refejan lo que realmente se dice y que a ella no
se le contestan las preguntas que hace.

18.6.- Dª. Mª. Consuelo Lisarde reitera su solicitud de que se le facilite información de todos los procesos
judiciales en materia de personal, que ya había formulado en el Pleno del mes de mayo y que está
pendiente de cumplimentar.

Dª. Beatriz Jiménez le contesta que esa petción, que formuló la concejala en la comisión informatva de
marzo y recordó en la del mes de abril, ha sido trasladada al Sr. Secretario, quien está preparando la
información correspondiente.

18.7.- Dª. Mª. Consuelo Lisarde ruega que el Ayuntamiento retre del barranco los restos de la actvidad
que organizó la Policía Local recientemente, pues quedan plástcos, cintas de precinto, señalizaciones,
sacos de arena, etc.

La Sra. Alcaldesa le contesta que esa limpieza no solo corresponde al Ayuntamiento sino también a los
organizadores de la actvidad. E indica que avisarán a ESPAI para retrar esos residuos.

Y no habiendo otros asuntos que tratar, la Alcaldía-Presidencia da por fnalizada la sesión, levantándose
la misma a las 10:50 h. del día 31 de mayo de 2018, de lo que como Secretario doy fe.

DILIGENCIA.-  Para  hacer constar  que,  conforme a  lo  dispuesto en el  artculo 91 del  Reglamento de
Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales,  la  presente acta ha sido
aprobada en los términos que fguran en el acuerdo de aprobación, en la sesión celebrada el día 26 de
julio de 2018.
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	Considerando que el convenio  para la constitución de la Junta de Usuarios cumple lo dispuesto en los arts. 47 y siguientes de la Ley 40/2015,  de 1 de octubre, de Régimen Jurídico del Sector Público, este Ayuntamiento Pleno, por unanimidad, con 19 votos a favor que constituyen la mayoría absoluta del número legal de sus miembros, adopta el siguiente acuerdo:

